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Prvi Titov obisk v Kamniku po osvoboditvi 

Š O P E K Z A T I T A 
K o letos praznujemo 85-let-

*>ico našega predsednika T i ta , 
te prav, da se spomnimo tud i 
Titovih srečanj s K a m n i k o m , 
kjer je leta 1911 v T i tanu za-
čel svojo pot delavca — kovi
narja. Letos poteka torej 66 
' e t od Titovega prvega sreča
nja s kamniškimi delavci i n s 
Kamnikom, srečanja, katere
ga se tovariš T i to vedno zno-
V a rad spominja. 

Po osvoboditvi je predsed-
n i k Tito večkrat ob iska l Ka 
mnik, poznan je njegov obisk 
v T i i anu leta 1952, večkrat je 
°t> srečanju z državniki dru-
&>h dežel a l i sam ob redk ih 
' fenuikih oddiha ob iska l K a 
mniško B i s t r i co i n na lovu 
Preživel nekaj pr i j e tn ih u r . 

Doslej n i bi lo dost i znanega 

o njegovem prvem ob i sku v 
K a m n i k u po osvoboditv i . T o 
je b i lo v začetku jun i j a 1946. 
O tem dogodku nam je več 
povedala udeleženka takrat
nega srečanja T i t a s K a m n i -
čani Mar t a Aparn ik . 

Maršal T i to se je tistega ju
nijskega popoldneva vračal s 
svo j im spremstvom iz K a 
mniške B is t r i ce . B i l je lep 
sončen dan. N a današnjem 
Ti tovem trgu se je zbra la ve
l i ka množica l jud i . P red 
zgradbo tedanjega okrajnega 
l judskega odbora (današnje 
občinske skupščine) so ka
mniški m lad inc i i n mlad inke 
naprav i l i špalir z zastavicami, 
k i je segal prek ceste. 

K o l o n a avtomobi lov, k i 50 
spreml ja l i maršala, se je usta

v i la . Maršal je ves nasmejan 
s top i l i z svojega avtomobi la 
in se peš podal ob navduše
nem vzk l ikan ju množice skoz i 
K a m n i k . B i l je v m o d r i mar-
šalski un i f o rm i . Veselo je od-
zdrav l ja l Kamničanom. 

K a k o je b i lo na šutni pred 
cerkvi jo v današnji Kidričevi 
u l i c i , nam je opisala M a r t a 
Aparn ik : »Ko je maršal T i to 
prišel do naše hiše, sem hi t ro 
vzela iz vaze na m i z i šopek 
cvetja i n ga z okna prvega 
nadstropja vrg la maršalu. Ta 
ga je spretno ujel z desno ro
ko i n m i pr i jazno pomaha l v 
zahvalo. Mo j poko jn i mož je 
hi t ro zagrabi l fotoaparat i n 
in stekel na cesto. Ko l ono na 
čelu s T i t om je ujel šele p r i 
gost i lni Krištof. T u je s l i ka l 

Slavnostni zbor komunistov 

Stane Dolanc v Kamniku 
y okv i ru praznovan ia 40-

retnice ustanovitve K P S , 40-
l e t n i c e pr ihoda tovariša T i ta 
" a čelo parti je in njegovega 
8 5 - rojstnega dne, so se v 
"e l ik i dvorani k ina D o m 
*°rali kamniški komunis t i . 

zboru, k i so se ga ude-
rezili sekretar I K C K Z K J 
^tane Dolanc, V lado Janžič 
*** Mar jan Jelen, so v član-
s t v o zveze komunistov spre 
J 6 ' i tudi 57 nov ih članov. 

Potem, ko je moški pev-
zbor Sol idarnost zapel 

i r j ternacionalo, je zbrane po
p r a v i l Tone Pišer, sekretar 
komiteja občinske konferen
ce Z K S K a m n i k i n zaprosi l 
«tai neta Dolanca, da sprego-

prevzeli vaši tovariši prea 
30 i n več let i . Generaci ja 
pred vami je osvobodi la do
movino, j o izgradi la i n se tu 
di upr l a p r i t i s kom, k i so j i h 
vršili na našo domovino leta 
1948. Toda kdo je b i l v tej 
generaciji? B i l i so mlad i l ju
dje, m lad i kot v i , k i ste da
nes stopi l i v naše vrste. 

Naša part i ja je iz vseh 
bitk i n preizkušenj izšla kot 
zmagovalka, izšla je mnogo 
močnejša in sposobnejša za 
naslednje nove spopade.« 

Nadal je je dejal , da n i nič 
pomembnejšega kot so inte
resi delavskega razreda, k i 
je sestavni del Z K . Danes 
šteje naša part i ja mi l i j on 
400.000 članov, od tega je pol 
mi l i j ona m lad ih do 27 leta. 

Očrnil je pojav grupuštva 
v Z K , kjer posameznik i sku
šajo uvel javl jat i svoje oseb
ne interese, k i niso enaki in
teresom delavskega razreda. 
Vsa stališča m imo organiza
cije Z K so nesprejemlj iva 
in prav pred vo l i tvami mo
ramo onemogočiti take sku
pinice i n posameznike. Tud i 
v K a m n i k u so posamezniki 
in skupine, k i želijo pod 
k r i n k o samoupravl janja in 
Z K uveljavl jati svoje osebne 
interese. 

Nato je Tone Pišer razde
l i l članske izkaznice 57 no-
vosprejet im članom. V nji
hovem imenu se je za zaupa
nje zahval i la Danica Desnica 
in bodo vsi s led i l i zgledu ve
l ikega voditel ja jugoslovan
sk ih komunistov tovariša T i 
ta. 

V ku l tu rnem programu so 
sodelovali še pevci mladin
skega zbora gimnazije Ru
dolfa Ma i s t ra ter pevci in 
pevke kamniške So l idarnost i . 
Ob koncu je Iztok Povše, 
predsednik občinske konfe
rence Z S M S K a m n i k , preči-
ta l pozdravno p ismo, k i so 
ga tovarišu T i t u naslov i l i 
kamniški komun is t i . 

-tj 

predsednika T i ta , k i je ime l 
še vedno v r o k i moje rože. 
Tako je nastala fotografi ja o 
p rvem ob i sku predsednika T i 
ta v K a m n i k u . Tovariš T i to je 
šel peš skoz i ves K a m n i k do 
gimnazije, kjer se je spet vse-
del v avto i n se odpel jal na
prej.« 

Tovarišica Aparn ikova nam 
je pr i jazno odstopi la T i tovo 
fotografijo, delo njenega po
kojnega moža fotografa Sta
neta Aparn ika , za objavo. Fo
tografija doslej še n i b i l a ob
javl jena. Sama prav i , da jo 
bo ob letošnjem 85-rojstnem 
dnevu poslala tudi predsedni
k u T i tu . Res lep spomin na 
T i ta i n K a m n i k pred 31 let i . 

Fotograf i ja pomeni tud i po
memben prispevek k razstavi 
»Tito v Kamniku«, k i j o bo v 
počastitev življenjskega i n de
lovnega jubi le ja predsednika 
T i ta letos maja p r i p rav i l K a 
mniški muzej . 

Zato pros imo vse imetnike 
fotografij, k i so povezane s 
T i t o v im i ob i sk i v K a m n i k u , 
da j i h posodijo muzeju za to 
razstavo. 

F . Svetel j Maršal T i to le la 1946 v K a m n i k u 

Višja produktivnost 
zagotovilo napredka 

Ocena zaključnih računov, 
oživitev odborov za stabil iza
cijo i n temelj i ta anal iza po
slovanja, ter brzdanje splošne 
in skupne porabe so glavne 
letošnje naloge kamniškega 
gospodarstva. 

Letošnje gospodarjenje v 
kamniški občini i n ukrep i za 
njegovo izboljšanje so b i l i 
tema razgovorov na posveto
vanju s sekretar j i osnovnih 
organizaci j Z K , d i rek tor j i 
vseh temel jnih organizaci j 
združenega dela i n delovnih 
organizaci j ter predstavnikov 
skupnščine i n družbenopoli
tičnih organizaci j 9. marca v 
sejni dvorani Skupščine obči
ne. N a posvetovanju smo se 
dogovor i l i , da morajo osnov
ne organizacije zveze komuni 
stov do 25. marca ocenit i za

ključne račune za leto 1976 i n 
p r i razpravah sodelovati z os
novno organizaci jo s indikata , 
samoupravn imi organi i n vod
stvenimi delavci ter p r i tem 
upoštevati stališča izvršnega 
komite ja predsedstva C K 
Z K J . Razprava v osnovnih or
ganizaci jah ne sme odbi t i 
produkt ivnost i , odsotnost i z 
dela i n nagrajevanja. Prav ta
ko bodo po kamniških delov
n i h ko lek t i v ih spet mora l i za
živeti odbor i za stabi l izaci jo 
gospodarstva. 

Skupščina, izvršni svet i n 
družbenopolitične organziaci-
je so sprejele konkretne za
dolžitve. Izvršni svet občin
ske skupščine bo še posebno 
pozoren na delovne kolektive, 
k jer lansk i zaključni račun n i 
pozit iven a l i pa je b i lo poslo

vanje na mej i rentabi lnost i . 
Delegatski zbor i občinske 
skupščine bodo apr i l a oceni l i 
zaključne račune i n anal iz ira
l i obremenjenost gospodarst
va. T u sta še posebej izpo
stavl jeni splošna i n skupna 
poraba. Ne kaže j i h poviševa
t i i n zato je treba ocenit i pro
grame samoupravnih intere
sn ih skupnost i . Za uresničitev 
naloge bo razen samouprav
n i h interesnih skupnost i naj
bolj odgovorna občinska kon
ferenca S Z D L . Letošnja dejav
nost s indikata pa bo bolj us
merjena k dvigu produkt ivno
s t i , rac ionalnemu zaposlova
n ju i n zmanjševanju neopra
vičenih izostankov z dela ter 
k zmanjševanju bolniškega 
staleža. 

T . Fišer 

April v znamenju praznovanja 

S t a » e Dolanc 

s t ane D O L A N C je sprego-
r ' l novo spre jet im članom: 

v ^ele l b i vam reči, da je vaš 
top v Z K izredno pomemb-

ija 

in odgovorna odločitev, k i 
rJ'a vel iko več dela i n zna-

tucij 
stg 
sti. 

vztrajnosti ter pogosto 
odrekanja. L e tako bo-

Postal i resnični komuni -
j R Lahko rečem, da naloge 

odgovornosti, k i ste j i h s 
J r ^ j e m o m prevzel i n iso nič 

m r i jše od t is t ih , k i so j i h 

To pa je moč, k i zagotavlja, 
da bo naša družba sledi la 
T i t ov i pot i , to je pot i samo
upravl janja in neuvrščeno
st i . 

P r ed našo družbo sta sedaj 
dve poglav i tni nalogi : boj 
za stabi l izaci jo gospodarstva, 
večjo produkt ivnost i n bolj
še delovne dosežke ter ures
ničevanje zakona o združe
nem de lu v s lehernem oko
l ju . 

V zadnj i številki našega 
časopisa smo vas seznanil i s 
programom praznovanj, k i j i h 
je ob štirideseti obletnic i usta
novitve komunistične parti je 
Slovenije, štirideseti obletnic i 
p r ihoda tovariša T i t a na čelo 
jugos lovanskih komunis tov i n 
njegovem 85. ro jstnem dne
v u p r ip rav i l a posebna delov
na skup ina p r i občinski kon
ferenci zveze komunis tov K a 
m n i k . Prav v mesecu apr i lu 
se bodo vrst i le številne pro
slave i n slovesnosti , k i bodo 
posvečene tem pomembn im 
jubi le jem. 

Praznovanje bo zlast i v os
novn ih organizaci jah zveze 

komunistov , kjer bodo te dn i 
slavnostne seje organizaci j . 
N a n j ih bodo sekretarj i spre
govor i l i o pomenu ustanovne
ga kongresa K P S v času' pred 
drugo vojno, ko je v Jugosla
v i j i b i l na oblast i profašistič-
n i i n d ik ta to rsk i kapitalistični 
režim. Po skoraj dveh deset
let j ih hud ih bojev, uspehov i n 
udarcev, k i j i h je preživljalo 
delavsko gibanje v Sloveni j i , 
je kongres ugotovi l , da je de
lavsk i razred sposoben pre
vzeti vajeti v svoje roke i n s 
tem tud i usodo slovenskega 
naroda. 

N a s lavnostnih sestankih 
pa ne bo govora le o zgodo

v in i , temveč bodo sekretar j i 
v svo j ih govor ih o r i sa l i tud i 
obl ikovanje socialistične sa
moupravne zavesti i n prakse 
v kra jevnih skupnost ih i n de
lovn ih organizaci jah. 

V tem času bodo m lad i p r i 
p rav i l i razgovore z znan imi 
revolucionar j i , k i bodo obuja
l i spomine na delo v organi
zaci j i K P S in med delavci . 

Osrednja slovesnost na K a 
mniškem bo otvoritev razsta
ve, k i bo ponazarjala 40. ob
letnico pr ihoda tovariša T i ta 
na čelo part i je , delovanje i n 
razvojno pot kamniške part i j 
ske organizacije i n T i tovo živ
ljenje v K a m n i k u . Razstava 
bo v dvoran i nad kavarno Ve

ron ika i n jo bo pr ip rav i l ka
mniški muzej . Slovesno,odprt
je razstave bo na predvečer 
dneva OF , ko bo tudi v ve l ik i 
dvorani k ina D o m slovesna 
pros lava O F . N a pros lav i bo
do sodelovale pihalne godbe 
iz Domžal, Mengša, Moravč i n 
K a m n i k a . 

Istega dne bodo pode l i l i tu
d i odl ikovanja borcem N O B , 

Seveda bodo kamniške or
ganizacije organizirale tud i 
skup insk i obisk osrednje slo
venske proslave na Cebinah 
nad Trbov l j ami , k i bo dne 
16. apr i l a . 

T . J . 





sosvet vodij delegacij zbora združenega dela SO 

Za še boljšo obveščenost 
Predsedstvo občinske skupščine je 16. februar ja 1977 sk l i ca lo posvet vodij delegacij i n 

konferenc delegacij za zbor združenega dela občinske skupščine. P r ed t em je b i l podoben 
Posvet tud i z vod j i delegacij za zbor kra jevn ih skupnost i . 

Vodje delegacij, v razprav i je sodelovala večina navzočih, so kritično oceni l i svoje 
dosedanje delo v delegacijah, p r i čemer so poudar i l i , da so b i l i doseženi določeni uspehi 
v delegatskem s is temu i n da so precejšnja ov i ra za delo delegacij še vedno mars ikda j 
Premajhna osveščenost i n in formiranost delegatov. 

Po obsežni razprav i so se dogovor i l i za naslednje naloge, k i j i h bo treba v praktičnem 
delu delegacij tud i uresničiti. 

1. Delegacije za zbor združenega 
2e'a se morajo tesneje povezati z 
lelovnimi ljudmi, s Samoupravnimi 
0 rgani ter družbenopolitičnimi or
ganizacijami v TOZD. Samoupravni 
°<tani v TOZD naj vodje delegacij 
obveščajo o sklicu sej, da se bodo 
l e-tl v čimvečji meri lahko udeleže-
v , u sej delavskih svetov oziroma 
Jvetov delovnih skupnosti. Tako 
SSJo bolje seznanjeni s problema-
"ko in interesi svoje delovne orga-
JlJacije oziroma delovnih ljudi, ki 
J" 1 zastopajo v zboru združenega 
""a SO. 

2. Delegaciji se morajo sestati 
Jj-dno pred vsakim sklicem seje 
Jjora združenega dela. Redno se
danje oziroma dogovarjanje o 

?adivu je treba vpeljati tudi v ti-
*"Ji delegacijah, kjer so vsi člani 
plovne skupnosti delegati. Vse po
drobnejše zadeve naj delegacije 
{™srcdujejo v obravnavo samoup-
"•vnim organom. 
* 3- Delegati naj o delu zbora zdru-
r^ega dela obveščajo delegacijo 
?S svojih sejah, vodja delegacije 
r'1 Pooblaščeni delegat pa delavski 

V et oziroma zbor delovnih ljudi. 

Obvestiti jo mora tudi o vseh spre
membah in dopolnitvah, sprejetih 
na seji ter obrazložiti primer, če je 
bil na seji zbora sprejet drugačen 
sklep, kot ga je sprejela delegacija. 

4. Delegacije naj delegate, ki so 
bili določeni za sejo zbora, pa se 
le-te niso udeležili, pokličejo na 
odgovornost in ustrezno ukrepajo. 
(V primerih daljSe neaktivnosti de
legata naj družbenopolitične orga
nizacije začnejo postopek za odpo
klic takega delegata). 

5. Delegacije naj bodo pobudnik 
za obravnavanje določenih zadev 
na sejah zbora združenega dela. 
Delegati ne smejo biti samo pasiv
ni opazovalci, pač pa naj aktivno 
sodelujejo v razpravi na sejah zbo
ra. Se zlasti je to pomembno, ka
dar se obravnava problematika te
meljne organizacije združenega de
la, ki je v težkem gospodarskem 
položaju. Zato naj vodje delegacij 
posvetijo posebno skrb aktivnosti 
delegatov v sami skupščini. Od vo
dilnih delavcev in strokovnih služb 
naj zahtevajo vse podatke in infor
macije, ki so potrebne za' aktivno 
delo delegatov v zboru združenega 
dela. 

Aprila razprave o kmetijstvu 
V mesecu apr i lu bodo v 

krajevnih skupnost ih potekal i 
Razgovori, na katere bodo va
r j e n i v s i kmetje i n drug i ob
o r i l , k i j i m je kmet i jstvo do
polnilni v i r dohodka. Raz
pravljali bodo o pogoj ih za 
"'trejši razvoj kmet i jstva, 
uveljavljanju novih družbenoe
k o n o m s k i h odnosov in pre-
°brazbe vasi, v srednjeroč
nem razvoju 1976—80. N a raz
pravi bodo sodeloval i kmetij
ski s t rokovnjaki Emone 
J O Z D Kooperac i je , zemljiške 
kmetijske skupnost i občine 
f-amnik, de lovnih organizaci j 

Ete , G G Ljubl jana, 
f U Z D Kooperac i je i n trgov
skega podjetja Kočna ter po
speševalne službe občine Ka -
S 0 * , k i bodo podal i izhodi-

ca ter s t rokovno odgovor i l i 
jj* vprašanja s področja koo
peracije i n pospeševalne de
d n o s t i . Zan imiv je podatek, 
a a Je v občini K a m n i k 500— 

600 kmetov — kooperantov, 
k i imajo že sklenjene pogod
be, od približno 1200—1500 
kmet i j , k i proizvajajo za trg. 

Razprava bo potekala tudi 
o vzpostavljanju ustreznih 
dohodkovnih odnosov, nepra
v i lnemu zmanjševanju kme
t i j sk ih zemljišč, združevanju 
sredstev, dela i n zemlje, po
vezovanju v skupnost i zdru
ženega dela, povezovanju pr i 
merne kmet i jske proizvodnje 
z živilsko industr i jo , razvoju 
živinoreje, socia lni varnost i 
kmetov, dejavnosti kmečkih 
sekci j v kra jevnih skupno
s t ih , kooperaci j i , medseboj
nem povezovanju kmet i j sk ih 
proizvajalcev. 

Razgovore bodo na pobudo 
O K S Z D L organizirale krajev
ne organizacije S Z D L , k i va
bijo vse kmet i jske proizvajal
ce, da se j i h udeležijo v čim-
večjem številu. 

K . F . 

6. V primeru, da gradivo in pred
logi rešitve nekega problema niso 
dovolj jasni in razumljivi, naj de
legacije od izvršnega sveta, stro
kovnih služb uprave SO oziroma 
ostalih predlagateljev zadev, zahte
vajo dodatna pojasnila. Izvršni svet 
ln strokovne službe kot predlaga
telji, morajo upoštevati stališče 
občinske skupščine in za vse naj
pomembnejše odločitve nakazati 
več variantnih rešitev. 

7. Vsem predlagateljem gradiva 
za sejo zbora združenega dela, zla
sti izvršnemu svetu SO, udeleženci 
priporočajo, da za zadeve, ki so ze
lo pomembne za delovne ljudi in 
občane, predhodno skliče posvet z 
vodji delegacij. Na posvetu naj bi 
predlagatelj gradiva podal širše po
jasnilo o zadevi in odgovarjal na 
vprašanja, šele nato naj bi o pred
logu razpravljale delegacije. 

8. Delegacije naj sekretariatu ob
činske skupščine redno dostavljajo 
zapisnike o delu delegacije, čeprav 
na posredovano gradivo za sejo 
zbora nimajo pripomb. 

9. Delegacije naj obravnavajo tu
di važnejša gradiva, ki so na dnev
nem redu zborov republiške skup
ščine in skupščine SFRJ, še zlasti 
tista, ki so tudi v programu dela 
občinske skupščine. Gradiva so ob
javljena v Poročevalcu Skupščine 
Sit Slovenije. Tako bomo zagotovi
li neposredni vpliv združenega dela 
na sprejemanje odločitev tudi v 
teh skupščinah. 

10. Sekretariat občinske skupšči
ne bo vse samoupravne organe in 
družbenopolitične organizacije v 
TOZD obvestil o problemih dela 
delegacij. Le-ti pa naj obravnavajo 
njihovo delo na svojih sejah ter 
sprejmejo ustrezne ukrepe za zbolj
šanje dela in večjo učinkovitost 
delegacij* 

To velja tudi za delo delegacij za 
samoupravne. Interesne skupnosti, 
ker so problemi delovanja teb de
legacij se večji. 

Sekretariat občinske skupščine 
bo vsem vodjem delegacij ln kon
ferenc delegacij za zbor združenega 
dela posredoval podatke o udeležbi 
na sejah ZZD. 

11. Predsedstvo in izvršni svet 
občinske skupščine si bosta priza
devala, da bodo delegati prejemali 
gradivo postopoma na daljše roke, 
po možnosti tudi mesec dni pred 
sejo zbora. 

12. Vodje delegacij soglašajo, da 
bi celotno gradivo za sejo zbora 
prejemali le vodje delegacij, med
tem ko bi vsak delegat dobil le 
povzetke najpomembnejših zadev, 
ki so pomembni za odločitev na 
seji zbora ali občinske skupščine, 
preko Obvestil, glasila Kamniški 
občan ali v drugi primerni obliki. 

F. S. 

Ustanovljeni so potrošniški sveti 
Nekatere krajevne skupno-

. 1 so že ustanovi le svete po
m n i k o v , kater ih naloga je, 

j ~ a spremljajo i n ocenjujejo 
*ako se zadovoljujejo potre-

in interesi preskrbe na do
j e n e m območju, svetujejo 
Pptrošnikom, kako naj ures
ničujejo svoje pravice, ter 
Predlagajo ukrepe za učinko-

l tejšo in hitrejšo ureditev 
jj reskrbe. Osnova za nj ihovo 

e ' ° je zakon o združenem 

delu i n zakon o blagovnem 
prometu. Odnos organizira
n ih potrošnikov do špecerij, 
pekar i j , mlekarn , prodaja ln 
sadja i n zelenjave, tehničnih 
predmetov bo osnova za pred
loge ukrepov de lovnim orga
nizaci jam, k i so zadolžene za 
preskrbo . Dejavnost sveta po
trošnikov pa n i omejena sa
mo na preskrbo , ampak naj 
bi vel jala tud i p r i sporazume
vanju o po l i t i k i cen na pod-

Občni zbor Rdečega križa 
Ctočinski odbor R K K a m n i k 

™ imel 2. marca občni zbor, 
?* katerem so delegati govo
rili o de lu v pretek lem letu i n 
Sprejeli p rogram za leto 1977. 
oročiio o de lu je podal pred-

6 ( t a i k dr . M i l a n K i r n , k i je 
^ r i kaza l dejavnost tečajev pr-

Pomoči za bodoče voznike, 
a b o i m e a r j e j ekipe prve po-

"•toči, za pomožne bolničarje; 
^°moč so nud i l i tud i p r i or-
»niziranju tekmovanja ek ip 
u t V e pomoči c iv i lne zaščite iz 
^ j e v n i h skupnost i i n delov-
jn organizaci j ter ek ip mla-

^ č l a n o v R K v Stranjah, p r i 
g Jikovanju ek ip za socialno 

eio v j^-g. p r i organiz i ranju 
v°dajalstva, saj se je od-

jj a l o 1615 krvodajalcev, k i so 
J ? 1 Pode l i l i značke za 5, 10, 
L • 20 i n 25 kra tn i odvzem 
j . ^ i ; nud i l i so pomoč ostare-
<j'*1> ime l i so zdravstvena pre-
j j r ^ n j a v K o m e n d i i n Mo-
j ^ n . zb i ra l i so oblačila, krpe 
j , Papr, organiz i ra l i zbiranje 
j^moči za Posočje, samo v 
^ so zbra l i 132.713 d in ; od

zvale so se vse K O R K , razen 
Podgor ja i n Tunj ic , vključe
val i so tud i mlad ino v dejav
nost R K . 

K . P. 

lagi ustreznih zakonsk ih pred
pisov, spreml janju dela servi
sov, obr tn ih delavnic, k i 
opravljajo usluge za občane. 
Nalog, k i naj b i j i h opravi l 
svet potrošnikov, je izredno 
vel iko. C i l j celotne dejavnosti 
je boljša preskrba krajanov. 
Kra jevna skupnost mora po
skrbet i organizaci jsko tehnič
no i n gmotno za delo svetov 
potrošnikov; novo ustanavlja
nje svetov v t is t ih krajevnih 
skupnost ih , k jer še niso usta
novl jeni , pa je naloga krajev
n ih organizaci j S Z D L . Iz iz
kušenj pa vemo, da je vsak 
začetek težak, prav tako tud i 
p r i svet ih potrošnikov, k i bo
do le s sodelovanjem z vsemi 
občani-potrošniki lahko uve
l jav i l i svojo družbeno vlogo. 

K . P. 

Priprave za mesec mladosti 
Sekretariat OK ZSMS Kamnik je že na svoji 

seji v februarju imenoval delovno skupino, ki je 
pripravila program prireditev in proslav v mesecu 
aprilu in maju. Kamničani smo letos sklenili, da 
bomo dali jubileju ob 40-letnici ustanovitve KPS in 
Titovega prihoda na čelo KPJ še poseben poudarek, 
hkrati pa delovno in manijestativno obeležili nje
gov 85. rojstni dan. 17. aprila bomo sprejeli zvezno 
štafeto, ki se ji bodo priključile 4 lokalne štafete iz 
Komende, Vranje peči, Tuhinja in štafeta planincev. 

Ze v aprilu bodo potekala kviz tekmovanja med 
mladinci iz delovnih organizacij, osnovnih šol, gimna
zije in študenti o življenjski poti tovariša Tita in o 
NOB na Kamniškem; zmagovalne ekipe se bodo v 
znanju pomerile na občinskem tekmovanju. 

Pripravili bomo osrednjo proslavo na predvečer 
dneva mladosti, istega dne pa bo izšla tudi posebna 
literarna številka Viharnika, glasila OK ZSMS Kam
nik. Prinašala bo odgovore učencev vseh osnovnih 
šol iz naše občine, ki so odgovarjali na vprašanja: 
kaj je domovina, kaj je svoboda, kaj je mir, kaj 
je vojna in kaj mi pomeni beseda Tito? V maju bo 
tudi tradicionalni shod mladih Kamničanov, kjer 
bodo podeljena priznanja in pokal OK najboljšim 
športnikom in ekipam iz osnovnih organizacij ZSMS 
in pa svečan sprejem mladincev v enote terito
rialne obrambe. 

To so le najpomembnejše točke iz programa pri
reditev v okviru meseca mladosti, in če bo vsak 
mladinec odgovorno sprejel nalogo, ki mu je bila 
zaupana, bo s tem pripomogel k čim uspešnejši 
organizaciji in uresničitvi programa. 

ZDENKA POVSE 

Seminar o ljudski 
obrambi 

in družbeni 
samozaščiti 

N a pobudo koordinaci jske
ga odbora za l judsko obram
bo i n družbeno samozaščito 
p r i O K S Z D L je b i l organi
z i ran s pomočjo sveta za l jud
sko obrambo i n družbeno sa
mozaščito občine K a m n i k 
dvodnevni seminar za pred
sednike kra jevnih organizaci j 
S Z D L , svetov K S , odborov za 
splošni l judsk i odpor i n druž
beno samozaščito. Udeleženci 
so b i l i seznanjeni z vlogo i n 
nalogami družbenopolitičnih 
organizaci j , značilnostih zako
na o l judsk i ob ramb i i n druž
beni samozaščiti i n varnost i 
ter nalogami, k i so predvide
ne na tem področju. V vseh 
kra jevnih skupnost ih bodo 
ustanovl jeni odbor i za sploš
n i l j udsk i odpor i n družbeno 
samozaščito, štabi ter i tor ialne 
obrambe, enote c iv i lne zaščite 
ter enote narodne zaščite. 

K . P. 

Koliko stanovanj bomo zgradili? 

Potrebe večje od možnosti 
V srednjeročnem programu 

smo s i zastavi l i p lan , da bo
mo do leta 1980 zgrad i l i okol i 
1200 stanovaj, od tega kar 
922 družbenih stanovanj. Vse 
pa kaže, da tej nalogi ne bo
mo kos, saj s sedanj im na
činom združevanja potrebne
ga denarja ne moremo zago
tovi t i . 

Po sedanjih tržnih cenah 
stanovanj h i za izgradnjo 1200 
stanovanj potreboval i kar 
314 mi l i j onov dinarjev, s se
dan j im stanovanjskim združe
vanjem pa bomo zagotovi l i 
dobro polovico. Delavci v 
združenem delu združujejo po 
6 odstotkov od svoj ih kosma
tih osebnih dohodkov za sta
novanjsko gradnjo. Številni 
T O Z D se zavzemajo, da bi 
stopnjo povečali vsaj na 7 od
stotkov, ka r bo prav gotovo 
zagotovilo še več denarja. 
K l j u b temu pa nam bo v 
K a m n i k u pr imanjkovalo še 
140 mi l i jonov dinarjev, k i pa 
j ih tud i z dodatn imi v i r i ne 
bo moč zbrat i . Tore j mora
mo program usk lad i t i z naši
m i zmožnostmi, k i so manjše 
kot trenutne potrebe. 

V okv i ru samoupravne sta
novanjske skupnost i deluje 
samoupravna enota za druž
beno pomoč v stanovanjskem 
gospodarstvu, k i i m a na vo
ljo 41,7 odstotka denarja, k i 
se združuje po samouprav
nem sporazumu. Uprav l ja tu
di s sredstvi bivšega občin
skega stanovanjskega sk lada 
in poso j i l i . Denar potrošijo 
za gradnjo i n nakup najem
n ih družbenih stanovanj, za 
premiranje namenskega var
čevanja i n subvencioniranje 
s tanar in. Iz tega denarja ku 
pujejo stanovanja za mlade 
družine, borce i n tiste, k i ima
jo nizke osebne dohodke ter 
upokojence. V zadnj ih štirih 
let ih so k u p i l i 129 stanovanj, 
od tega pretežno za mlade 

družine. V skupnost i ugotav
ljajo, da številne mlade dru
žine po vsel i tv i v solidarnost
no stanovanje opusti jo na
mensko varčevanje, čeprav so 
se zanj pred vselitvi jo odlo
čile. To pa seveda n i kako r n i 
so l idarno. 

Stanovanjska skupnost do 
sedaj še n i nastopala kot in 
vestitor, kjer b i za gradnjo 
stanovanj i zbra la najboljšega 
ponudnika . Sedaj nastopa kot 
trgovska organizaci ja, k i ku
puje zgrajena stanovanja po 
ceni, k i je pač na t rgu. V sa
moupravn i stanovanjski skup
nosti bomo mora l i z uveljavi
tvijo delegatskih odnosov za
gotovit i odločanje tud i v tej 
smer i , torej odločanje o vseh 
prob lemih stanovanjske iz
gradnje. 

Za potrebe stanovanjske iz
gradnje imamo zagotovljen 

dotok denarja, k i bo v bodo
če še večji. Potrebno bo do
ločiti tud i cenzus, s ka t e r im 
bomo ugotavl jal i , koga šteje
mo za družinb z n i z k i m i oseb
n i m i dohodk i . Spodbud i t i bo
mo mora l i tud i namensko var
čevanje i n podpi ra t i tiste, k i 
bodo k u p i l i nova stanovanja 
a l i i zprazn i l i družbena. 

Posebno poglavje naše po
zornost i m o r a b i t i usmerjeno 
v delovanje hišnih svetov, k i 
so ponekod le na pap i r ju . H i 
šni sveti morajo b i t i ak t i vn i 
člen v gospodarjenju i n 
upravl janju z družbenimi sta
novanji . Tu bo mora la S Z D L 
odigrat i pomembno vlogo. 

O stanovanjski po l i t i k i i n 
delovanju samoupravne sta
novanjske skupnost i bo govo
ra tud i na seji občinske skup
ščine. 

:,2; 

N a Dup l i c i gradijo nov blok 

Kdaj bo asfaltirana cesta v Tunjice? 

Za lastnike traktorjev in motorjev 
Las tn ik i kmet i j sk ih traktor

jev i n moto rn ih koles že ne
kaj časa niso mog l i pr ipe l ja t i 
svoj ih voz i l na tehnični pre
gled pred mehanične delavni
ce V I A T O R J A v K a m n i k u , ker 
komis i j a zarad i s lab ih delov
n ih pogojev n i opravl ja la teh
ničnih pregledov. K o m i s i j a bo 
pričela s tehničnimi pregledi 
za kmet i jske traktor je i n mo
torna kolesa ponovno v torek, 
5. apr i l a , i n potem vsak p rv i 
torek v mesecu. 

Iz p isarne za promet od
de lka za notranje zadeve pr i 
poročajo l as tn ikom kmeti j 
s k i h traktor jev vseh ve l ikost i 
i n kon j sk ih moči, naj čimprej 

uredi jo evidentiranje teh vo
z i l , ker organi mi l i ce ne bodo 
mogl i v nedogled odlašati s 
kontro lo i n ukrep i zarad i vo
ženj s t raktor j i brez tabl ic , če 
lahko rečemo, da je ve l ika ve
čina večjih kmet i j sk ih traktor
jev že ev ident iranih, p a so le 
redk i manjši zadevni s t ro j i 
opreml jeni z r eg i s t rsk imi tab
l i cami . Zato, kaže, da b i se 
izogni l i težavam, evidentira
njem tudi manjših traktorjev, 
k i so prav tako voz i la v pro
metu. 

Las tn ik i mo to rn ih koles so 
večkrat v dvomih , katera mo
torna kolesa morajo b i t i re
g is t r i rana i n katera ne, zato 

naj vel ja naslednje pojasni lo : 
— motorna kolesa, k i mora

jo b i t i reg istr i rana, voznik pa 
m o r a imet i vozniško dovolje
nje »A« kategorije: T O M O S 
1 4 T L C , 1 4 T L S , 15 SL , 15 
Spr in t i n C R O S S 50 J U N I O R , 

— motorna kolesa, k i j i h ne 
reg istr i ramo, voznik pa m o r a 
imet i potrd i lo o znanju cest-
no-prometnih predpisov: TO
M O S avtomatic N T , avtoma-
t ic 3, avtomatic 3 K , A P N 4 , 
A P N 4 H , 

— prav tako morajo imet i 
potrd i lo o znanju predpisov o 
varnost i cestnega prometa tu
d i vozn ik i koles z motor j em. 

ma j 

N a letošnjem zboru obča
nov v kra jevni skupnost i Tu
njice je b i l a odločno postav
l jena potreba ureditve i n as
fa l t i ranja ceste Tun j i c e—Kam
n ik . Sedanje stanje te obre
menjene ceste postaja ne
vzdržno. Občani so i z raz i l i 
bojazen, da bo V ia to r prene
ha l z av tobusnim prevozom 
šoloobveznih otrok v kamni 
ške šole, namesto da b i uved
l i še prepotrebno delavsko 
progo. Zarad i tega so občani 
spreje l i sklep, da bodo name
n i l i vsa sredstva, k i j i h bo 
ime la na vol jo krajevna skup
nost i n začeli akci jo za po
sebne pr ispevke občanov za 
asfalt iranje ceste. P r i t em p a 
bo mora l a tud i kra jevna skup
nost K a m n i k ured i t i svoj od
sek ceste od v rha Tunjiškega 
k lanca do meje K S . 

Občani so na zboru obrav
nava l i tud i poročilo sveta K S 
o de lu v le tu 1976. Kra j evna 
skupnost je v pretek lem letu 
ime la skupno 466.609 d i n do

hodkov. O d tega so med d ru 
g im zbra l i s samopr ispevkom 
138.355 d in , delovne organiza
cije so po sporazumu prispe
vale 30.317 d in , proračun ob
čine je pr ispeval 65.662 d i n , 
pr ihranek iz leta 1975 pa je 
znašal 166.316 d in . 

V pretek lem letu je krajev
na skupnost porab i la za vzdr
ževanje cest 29.800 d in , za vo
dovodne napeljave 15.931 d i n , 
načrt za rekonstrukc i jo ceste 
Tun j i c e—Kamn ik je vel ja la 
20.000 d i n , gas i lskemu društ
v u so pr ispeval i 5.000 d in , d ru 
gi stroški poslovanja K S so 
znašali 3.805 d in . Ostanek ne
porabl jen ih sredstev bo k r a 
jevna skupnost porab i la za iz
vedbo letošnjega načrta. 

Zbor občanov je soglasno 
sprejel i n po t rd i l zaključni 
račun za leto 1976 i n naložil 
svetu K S , naj pospešeno na
daljuje prizadevanje za asfal
t iranje Tunjiške ceste. 

m L 



Da jih ne bi pozabili... 
S tovarišico S lavko Dolgano-

vo sva b i l a dolga leta usodno 
povezani. P r ed vojno v P r i 
m o r s k e m društvu T A B O R , 
kjer je deloval njen mož V ik 
tor, med okupaci jo v delu za 
N O B , v aretaci jah i n zapor ih . 

T a k r h k a , a pogumna žena 

se je rod i la 16. 9. 1912 v Za
grebu in zaradi težkih razmer 
v družini doraščala skupaj s 
sestro p r i s tarem očetu, šol
skem upravi te l ju, i n tetah uči
tel j icah. Z 18 let i se je poro
čila s tovarišem V ik t o r j em 
Dolganom, k i je b i l kot pr i -

S l a v k a Dolganova s s inom i n hčerko 

Uspešna predstava 
V dvorani kul turnega doma 

Laze je dne 19. i n 20. februar
j a d ramska sekci ja P D Tuhin j 
uspešno predstavi la veselo
igro »Zanikrna trojica«. Člani 
P D so se v zelo k r a t k e m ča
s u p r ip rav i l i na to igro in 
dvakrat odlično zaigral i pred 
po lno dvorano. Ve l ja omenit i , 
da so igralc i od skupno 21 vaj 

Nova cesta Volčji 
potok - Rudnik 

odprta 
Krajevna skupnost Volčji potok, 

hI sodi med manjše krajevne skup
nosti v naši občini, je bila v pre
teklem letu zelo delavna, kar je 
bilo ugotovljeno na nedavnem zbo
ru občanov. Predsednik sveta KS 
Je navzočim občanom sporočil, da 
Je cesta Volčji potok—-Rudnik, ki 

i so jo začeli graditi že leta 1975, do
grajena In odprta za promet. Tako 
je naselje Rudnik po najkrajši sme
ri povezano z Volčjim potokom in 
Kamnikom. Za dograditev ceste so 
v lanskem letu porabili 131.727 din. 
Za vzdrževanje vaških poti so pora
bili 8<;iK din. nabavili pa so tudi 
traktorski plug za oranje snega ln 
druge odrive. 

Krajevna skupnost je imela v 
lanskem letu skupno 184.544 din 
dohodka. S samoprispevkom so 
zbrali 69.177 din, delovne organiza
cije so prispevale 15.158 din, skup
ščina občine Kamnik 34.318 din, iz 
leta 1975 pa Je imela KS 63.196 din. 
Občani, zlasti mladina, so opravili 
943 ur prostovoljnega dela. 

Občani so bili zadovoljni z dose
ženimi uspehi krajevne skupnosti v 
preteklem letu ln so potrdili letno 
bilanco ter sprejeli plan za leto 
1977. ml. 

samo t r ikrat vadi l i skupno, 
vzrok je izmenično delo. Prav 
zaradi tega je na vasi, čeprav 
je izredno zanimanje za dram
ska dela, težko p r ip rav i t i do
bro delo z večjim številom 
igralcev. 

Želimo, da b i prosvetno kul 
turno delo na vasi povsod 
bolj zaživelo, ker bomo le na 
tak način ohran i l i izročilo 
s tar ih običajev i n navad. 

I. H R I B A R 

m o r s k i emigrant že politično 
zre l mož. 

Tako se je S lavka z dru
žino sel i la 1931 iz Ljubl jane 
v Domžale i n 1937 v Šmarco 
p r i K a m n i k u . T u sta se ro
d i la hčerka Magda (profeso
r i ca v Zenici ) i n s in I l i ja . V 
sicer sk r omnem domu je vla
dala l jubezen. B i l i so srečna 
družina, dokler n i v družin
sko srečo udar i l a vojna z vse
m i pos led icami za vse. 

N a njenem domu je b i l a 
javka. T u so se zb i ra l i bo r c i 
iz Nožic, s Homca , iz Smarce 
i n Radomel j . N a njenem do
m u je b i l a leta 1942 ustanov
l jena par t i j ska cel ica, v kate
ro sta b i l a vključena oba z 
možem. Dela la sta predano, 
kot malokdo, vse do izdajstva 
v Nožicah, ko j u je 25. apr i la 
1943 aret i ra l gestapo. 

Po mučnem zasliševanju i n 
pretepanju v K a m n i k u smo 
k m a l u dognal i , da ne vedo 
vsega v zvezi z našim udej-
stvovanjem. K o je b i lo vse to 
za nami , sva se znašli skupaj 
v Begunjah v 16. sobi ob več
nem strahu, da se bo izdaj
stvo nadaljevalo. K l j u b vsemu 
sva b i l i veseli, da sva skupaj , 
vendar naju je pest i la sk rb 
za svojce i n S lavko še pose
bej za nedoletna otroka. Po
leg vsega sva ime l i tud i nekaj 
sreče. M e d vojno je veljalo 
prav i lo — kdo r je vzdržal ob 
n jem — da ne ve nič i n da 

•govori čimmanj. Mogoče nas 
je prav to rešilo. 

2e p r v i mesec po v rn i t v i do
mov je b i l v šmarci ustanov
l jen odbor O F , za sekretarko 
SPZŽ pa postavl jena S lavka 
z i legalnim imenom M a r i j a i n 
z nalogo, da organiz i ra odbor 
S P Z 2 v K o m e n d i ter ga za
stopa v odboru O F . 

Leta 1944 sta na povratku 
iz part i jske šole, vračajoč se 
na Gorenjsko, ob prehodu čez 
Savo pad l i obe takra tn i pred
stavnic i naše organizacije 
M i n k a Benedik-Sava i n M i n -
k a Peternel-Marta. Tako je 
S lavka ostala na terenu i n po 
tej tragedij i postala sekretar
ka Okrožnega odbora AFŽ, 
katerega članice so bile Ma
ra Bešter, Mar t i na , k i živi ne-

| Pionirji ob 8. marcu v Titanu 
• Ob letošnjem dnevu žena, 8. marcu , smo pionir-
0 j i osnovne šole T o m a Bre j ca skupno z učenci Glas-
• bene šole p r i p rav i l i ženam delavkam v T i tanu eno-
• u r n i k u l t u r n i p rogram. V lepi i n praznični dvorani 
• se je zbralo polno žena, k i so nas prišle poslušat 
J takoj po končanem de lavn iku, v delovnih oblekah. 
Z Pros lava se jep ričela z nagovorom predsednika 
• s ind ikata tovariša Upovška, k i je nato pode l i l šopek 
• de lavki , k i najdlje dela v tovarni . Ob pre lepi ike-
• bani so se na od ru vrst i le pesmi, deklamaci je , glas-
2 bene točke in dramat i z i ran i odlomek Klopčičeve eno-
• dejanke M a t i , za konec pa še vedr i p r ikaz šolskega 
J življenja z igr ico Novinec. Gleda lke so nas pozorno 
• spremljale, zaživele z nami , se sprost i le i n že po ne-
J kaj t renutk ih smo se z n j i m i z l i l i v celoto. Vsako 
m našo točko so nagradi le z i sk r en im p loskanjem in 
• ime l i smo občutek, da ta u r a zanje n i b i l izgub-
2 -jen čas, čeprav so nato spet tekle po svoj ih oprav-
• k i h in j i h je še doma mars ik je čakala lačna družina. 
S Delovnemu ko lek t i vu v T i tanu smo kot našemu 
• dolgoletnemu pokrov i te l ju še večkrat pr iprav l jen i 
8 pokazat i našo ku l turno dejavnost. 

Bo j an Rotar 

kje na V i r u , podpisana in še 
nekatere. Spomlad i 1944 se je 
ponovno zatakni lo . V Komen
d i je padel v zasedo terenec 
tovariš U r h . Gestapo je našel 
p r i n jem spisek Okrožnega 
odbora i n poleg i legalnih 
imen tud i prave naslove vseh 
članic. Aretac i ja je b i l a b l i 
skov i ta , v ju t ran j ih urah , po 
tovarnah, službah i n domovih . 

Ponovno sva se znašli sku
paj v kamniških zapor ih i n 
pozneje v Begunjah. 2e po 
surovem ravnanju gestapa sva 
vedeli , da n i več vrnitve. 

5. avgusta 1944 nas je z 
mnog im i d rug im i posebno vo
jaško sodišče obsodi lo na 20 
let zapora, S lavko Dolgan-Ma-
r i jo pa na smrt . 

Srce m i je zastalo ob sod
n ikov ih besedah — S lavka 
Dolgan z u m Tode —. K a j bo 
z otrokoma? — Takoj po ob
sodbi so jo odpel ja l i v bun
ker, kamor so zap i ra l i na 
smrt obsojene i n kjer je osta
l a 29 dn i . Celo nam, k i smo 
to doživljali, s i je b i lo težko 
predstavl jat i njeno telesno 
trpljenje ter duševne muke 
in negotovost dolg ih dn i i n 
noči. 

N isva se več v ide l i . 15. av
gusta 1944 je šel p r v i tran
sport sojenih Slovenk v Nem
čijo — v kazni ln ico A ichach 
— brez Slavke, ka r je še po
glabljalo bojazen, da so jo 
morda že usmr t i l i . 

Po mnogih prošnjah njenih 
otrok pa tud i posameznikov, 
k i so to v t is tem času zmogl i , 
je b i l a pomiloščena i n 5. 8. 
1944 poslana za n a m i v 
A ichach še z nekater imi dru
g im i tovarišicami. 

Nepopisno smo je bi le ve
sele, k l jub vsem okoliščinam. 
Samo, da je ostala živa in 
da smo ponovno skupaj . 

Po vo jni sta se z možem 
zaposl i la v K r a n j u . S lavka kot 
sekretarka A F 2 mesta K r a n j , 
pozneje kot referentka za bor
ce i n inval ide p r i občini 
K r a n j . 

Po moževi smr t i je ostala 
sama s svo j imi g r enk imi spo 
m i n i v prepričanju, da b i j i 
b i lo na stara leta manj sa
motam, če b i b i la ostala na 
področju svojega udejstvova-
nja i n med nekdan j imi sode
lavc i . 

M a r i c a Bre jc -Dar inka 

M i r o Šimenc: Umivanje zob. 

Pionirji razstavljamo 
v Šoštanju 

V soboto, 26. februarja, je bila pod pokroviteljstvom 
Pioriirskega lista v Šoštanju odprta 9. razstava Likovni svet 
otrok, na kateri razstavlja štiriinsedemdeset šol. 

V šolski dvorani, kjer so podelili priznanja najboljšinit 
je bilo premalo prostora za vse, toliko nas je bilo. P" 
izbranem prisrčnem programu so prireditelji nagradili tri 
šole z enakovrednimi nagradami, likovne pedagoge in mlade 
likovnike pa z zlatimi, srebrnimi in bronastimi Kajuho-
vimi glavicami. 

Med nagrajenimi je bila tudi naša šola. Tudi naslovna 
slika na vabilu in katalogu, ki so ga izdali prireditelji, 
bila izdelek našega učenca Mira Šimenca, na kar smo pi' 
onirji še posebno ponosni. 

Našo nagrado so pri podelitvi in v katalogu utemeljili 
takole: »Osnovna šola Stranje, likovni pedagog Majda 
Steblaj: šola sodeluje na razstavi v Šoštanju že 9. leto-
V vseh letih sodelovanja vedno nastopa z različno likovno 
in predvsem barvno problematiko. Letos se odlikuje pred
vsem s čistimi grafikami in slikarskimi deli, kjer na pre-
finjen način obravnava barvno problematiko.« 

Jana Sušnik 

Zarja - sedaj in v bodoče 
Delovni ljudje podjeti j 

E l ek t r o i n Plesk ter obrata 
Instalacije so se že leta 1962 
odločili, da se združijo v eno
vito delovno organizacijo 
Z A R J A . 

V pre tek l ih štirinajstih le
t ih skupnega dela so v Z A R J I 
us tvar ja l i ugodne rezultate. 
Z A R J A je v tem času tud i pr i 
merno rast la . Število zaposle
n i h se je vsako leto v po
prečju povečalo za 5 «/o, tako 
da je že konec leta 1976 v 
Z A R J I delalo 153 zaposlenih. 
Celotni dohodek je tud i pr i 
merno naraščal i n je b i l lani 
51 mi l i jonov d in . V svoj i os
novni dejavnosti — notranje 
instalacije i n zaključna grad-

8. marec v Volčjem potoku 
V počastitev p razn ika žena smo v Volčjem po toku pr i 

p r a v i l i za vse delovne žene ku l turno pr iredi tev. Spored je 
obsegal govor predsednika S Z D L , tovariša Žiberta, v ka
terem je poudar i l vlogo ženske v samoupravni družbi. 
G o v o r i l je tud i o tovarišu T i tu , o njegovem delu na čelu 
K P J , k i jo uspešno vodi že 40 let, i n o njegovem v isokem 
življenjskem l jubi le ju. 

S led i la je recitaci ja. Največ pozornost i je pr i tegni la 
k r a t k a igr ica , v kater i so nastopi l i o t roc i , kako tud i ne, 
saj je prisrčnost otroškega izražanja največji pogoj za 
uspeh pri materah. 

Pros lavo so zaključili m lad inc i z recitaci jo, v kater i so 
poskušali p r ikaza t i trpljenje mater i n žena. 

Celotno proslavo je s pomočjo večine mladincev p r i 
p rav i l a komis i j a za ku l tu ro , k i je tud i tokrat žela pr izna
nje poslušalcev. Po pros lav i so b i l i v s i p r i so tn i pogoščeni, 
g lasba i n ples pa sta ženam vsaj enkrat v letu pomagala 
»pozabiti na vsakdanje s k r b i . 

MAJDA VIDMAR P i t a žena v Volčjem po toku 

bena dela — Z A R J A pretežno 
dela po naročilih gradbenih 
podjeti j . 

De lovni l judje Z A R J E se po
sebno sedaj zavedajo, da je 
uspeh njihovega dela odvisen 
od več dejavnikov, toda 
največ od preudarnega i n 
smotrnega dela. 

Načrtujejo, da bodo leta 
1980 zaposloval i oko l i 220 de
lavcev, p r i čemer bodo zapo
sloval i z las t i kval i f ic i rane de
lavce, k i j i h bodo tud i sami 
izšolali. Ne smemo namreč 
pozabit i , da bodo samo letos 
zaposl i l i 21 vajencev, kar za
gotavlja, da j i m dobr ih de
lavcev ne bo pr imanjkova lo 

Značaj obr tn ih montažnih 
del je pač tak, da delavci 
zvečine ne delajo v proizvod
n ih pros tor ih , temveč so nji
hova delovišča raztresena po 
vsod tam, kjer so gradbišča. 
Zar ja tud i v bodoče predvide
va, da se bo še tesneje pove 
zala z gradbenimi organizaci
j am i združenega del , p r i če
mer že sedaj tesno sodeluje 
z Obnovo, Gradi te l j em, Pro
j ek tom, Grad i som in drug imi . 

Delavc i v Za r j i so že več
kra t razmišljali o presel i tv i 
svo j ih pro izvodnih prostorov 
na drugo lokaci jo , vendar so 
ugotovi l i , da selitev tud i v na
slednjem obdobju n i potreb
na . T a k a preselitev b i b i l a tu
d i zelo draga i n pričakujejo, 
da bo vedno več dela zunaj 
K a m n i k a . Zato j i h tud i ne 
mot i , da imajo svoje proiz
vodne prostore v varnostnem 
p ros t o ru Kem i j sk e industr i 

je K a m n i k . Vendar so tudi tU 
možne preureditve. 

V Zar j i želijo osvoj i t i pr°" 
izvodnjo i n montiranje vaf 
nostn ih naprav, za kar so P 0 -

oblaščeni že sedaj. Skupno 2 

Inštitutom za e lektroniko 
vakumsko tehniko iz L jub l j 9 ' 
ne razvijajo s istem varnos'' 
n ih naprav, k i bodo varoval* 
družbeno premoženje pr"* 1 

v lomi i n požari. Za tovrstn" 
proizvodnjo je p r i nas vel i- 4 0 

zanimanje. 
Vso sk rb so posvet i l i t u * 

delovnemu človeku, saj imaj 0 

več počitniških pr iko l i c , 9 

• tanovanjsk imi poso j i l i P°/ 
spešuejo stanovanjsko g- ' a * 
njo, žal pa delavcem ne m"' 
rejo ured i t i družbene prehr*' 
ne, saj zvečine delajo po g r a " 
biščih zunaj K a m n i k a . Let° s 

so začeli izdajati tud i sv 0 ' 
in format ivn i b i l ten, k i sezn-5; 
n ja zaposlene z najvažnejši"11 

prob lemi delovne organi"*' 
cije. 

Čeprav je Zar ja enovita m 
ganizaci ja, pa pričakujejo, 
bodo v tem srednjeročne''1 

obdobju ustanovi l i t r i TOZP' 
in to E l e k t r o , Plesk i n lnst»' 
lacije. 

Letošnje praznovanje bo P/j 
tekalo v delovnem vzdušja 
saj želijo povečati dohodek 
večjo produkt ivnost jo , z boU 
šim i n kvalitetnejšim delo^ 
in z boljšim izkoriščanjem <*? 
lovnega časa. Nos i l c i teh W 
zadevanj bodo poleg sam 
upravn ih organov tud i v S . 
družbenopolitične o rgan i z 8 " 
je v Z a r j i . ^ 



Občni zbor pevskega društva Lira 
Pevci I. pevskega društva Lira so 4. marca spet zborovali 

- Letošnji redni občni zbor, ki je 
Pil po skoraj enajstih letih, je po
tekal v znamenju 95-letnice društva, 
W je prvo med slovenskimi pevski
mi društvi začelo z organiziranim 
delom in je oblikovalo svoja pra
vila. 
. V vmesnem času so sicer imeli 
dva izredna občna zbora, na prvem 
so posmrtno izvolili dolgoletnega 
zborovodja Cirila Vremšaka za 
častnega člana, na drugem, 1971. 
leta, pa so sprejeli nova društvena 
pravila. 

Kljub temu pa je vsa ta leta Li
ra uspešno delovala. Zato, kot je 
poudaril v svojem poročilu dolgo
letni predsednik dr. Albert čebulj, 
ker vsi pevci spontano odločajo o 
vsem, kar zadeva zbor ln njegovo 
delo. Tako samoupravno prakso 
imajo že dvajset let. Na vajah od
ločajo vsi pevci, vsakdo je poslušan 
in vsako dobro mnenje je upošte
vano. Po skupnem sklepu zbora, 
he samo odbora, razdelijo zadolžit
ve članom, za katere so prepričani, 
da jih bodo najbolje izpolnili. To 
je delo velike, složne družine, je 
Poudaril predsednik. 

Takšno obliko dela so zajeli tudi 
v nova društvena pravila, o katerih 
so govorili in jih sprejeli na zboru. 
' Predsednik je razgrnil pred Člani 
skopo poročilo o zelo obsežnem in 
uspešnem delu v zadnjem deset
letju: 

Pevski zbor je vsako leto nasto
pil s celovečernim koncertom s po
vsem novim programom; v zadnjih 
letih pa ima še posebne skupne 
koncerte z najboljšimi slovenskimi 
vokalnimi ansambli. 

Med samostojnimi koncerti so 
prevladovali stilni koncerti, na ka
terih so predstavili slovensko glas
beno romantiko, skladatelje Cirila 
Vremšaka, Franceta Marolta, Emi
la Adamiča, slovensko partizansko 
pesem, slovensko vojaško pesem 
skozi stoletja, letos pa je na pro
gramu skladatelj Žarko Prclovec. 

Na skupnih koncertih pa je Lira 
nastopila z Akademskim pevskim 
zborom Tone Tomšič, s Slovenskim 
oktetom ob 25-letnici okteta in z 
oktetom Gallus ob njihovi 10-Iet-
niči. 

Tako moremo Kamničani v zad
njih letih doživljati na domačem 
odru glasbene večere, ki sodijo v 
sam vrh slovenskega amaterskega 
petja. 

Posebno pozornost pa zaslužijo 
gostovanja zbora. Na Koroškem, v 
Trstu ln Gorici ime Lira ni nezna
no. Prvikrat je Lira nastopila na 
Koroškem že 1894. leta. V zadnjih 
letih pa so bili tam petkrat. Več
krat so peli v Celovcu, na številnih 
podeželskih odrih ln v Radiu Celo
vec. V gosteh so imeli tudi koroški 
zbor France Pasterk-Lenart iz Že
lezne Kaple. Za tako tesno in dol
goletno sodelovanje je slovenska 
prosvetna zveza v Celovcu podelila 
Liri ob njeni 90-letnici Drabosnja-
kovo priznanje. 

Nikjer pa nI Lirina pesem tako 
globoko segla kot v srca naših go-
rlšklh rojakov onstran državne 
meje v Gorici. Pesmi Le vkup, 
le vkup, uboga gmajna ln Do
berdob sta oživljali slovensko bo
lečino in mnogim privabili solze 
v oči. 

Recital mladih Hteratov 
Ob 8. marcu je bil v dvora

ni nad kavarno recital mladih 
kamniških pesnikov. Sodelo
vali so štiri pesnice in trije 
Pesniki, od katerih so štirje 
%e sodelovali na I. srečanju 
mladih kamniških Hteratov v 
Komendi lani ob dnevu mla
dosti. Kljub mladosti so po
kazali dobršno mero izvirno
sti in kvalitete. Recitalu so 
dale posebno vzdušje slike 
študenta likovne akademije v 
Ljubljani, Kamničana Lipov
ca, ki je tu razstavljal ob 
Gnevu iena. 

vendar pa se je kljub iz
datnemu obveščanju pokaza-

nezainteresiranost kamni

ške publike za podobne kul
turne prireditve. 
Očitno je, da kamniški dvora
ni napolnijo samo še komedi
je (z obvezno udeležbo Rifle
ta, škofa, šugmana ...) Lira 
ter simfonični orkester Dom-
žale-Kamnik. To je namreč 
že druga prireditev komisije 
za kulturo pri OK ZSMS, ki 
ni privabila več kot 30 obi
skovalcev. To je seveda kaj 
slaba motivacija za nadaljnje 
delo mladih kulturnikov, in 
jim ne daje pretiranega upa
nja v uspeh II. srečanja mla
dih kamniških Hteratov, ki bo 
maja v Kamniku. 

I. K. 

Od daljnih evropskih dežel so 
Urini pevci obiskali Holandljo, 
Zvezno republiko Nemčijo, Švico 
ln Poljsko. Te turjieje so dale 
vrsto izrednih koncertov, ki so jih 
strokovne kritike močno pohvalno 
ocenile. 

Na turnejah je zbor posvetil vso 
pozornost tudi zdomcem in jim 
pripravil posebne koncertne pro
grame; tako v Stuttgartu, Reutlln-
genu in Amristvilu. 

Šli so po sledeh naših prednikov 
ln trpinov. S slovensko pesmijo so 
se poklonili spominu Primoža Tru
barja na njegovem grobu v Deren-
dingenu, zapeli na grobovih naših 
lnternlrancev v Arczzu in se poklo
nili spominu nesrečnikov, ki so 
padli pred steno smrti v Auschvrit-
zu. 

Poročila naših predstavništev T 
tujini ter časopisna poročila pose
bej poudarjajo disciplino, str um
nost in sproščenost zbora, ki zgled
no zastopa svojo domovino. 

»To so samo kamenčki«, je dejal 
predsednik, ko je zaključeval poro
čilo o Urinem delovanju, »ki pa 
so se v dolgih letih Izoblikovali v 
mogočen mozaik.« 

Omeniti velja tudi Llrino sode
lovanje na pevskih tekmovanjih. 
Mednarodni uspeh na tekmovanju 
v Arezzu sodi skoraj že v zgodovi
no zbora. V zadnjih letih pa so 
pevci dvakrat dobili srebrno pla
keto na tekmovanjih Naša pesem 
v Mariboru, trikrat zapored pa so 
bili prvi na anonimnih tekmova
njih na Radiu Ljubljana. Takšni 
uspehi uvrščajo zbor med najboljše 
današnje slovenske amaterske zbo
re. , 

Na zboru so govorili tudi o prob
lemu prostora za vaje. S pomočjo 
krajevne skupnosti ln s prostovolj
nim delom bodo obnovili sedanjo 
pevsko sobo, ki sicer ni akustična, 
bo pa prav gotovo taka, da se bodo 
v njej dobro počutili in jo bodo 
lahko pokazali gostom, ki bodo 
mogli v njej spoznati bogato tradi
cijo zbora. 

Na zboru so se zahvalili skupšči
ni občine Kamnik, njenemu pred
sedniku Francetu Svetelju in kul
turni skupnosti Kamnik za razu
mevanje in sodelovanje. 

Na lastno željo, predvsem zaradi 
bolezni, Je prosil za razrešnlco 
dolcroletnl predsednik dr. Albert Če
bul}. 

Dcvetlntrideset let poje pri zbo
ru, 26 let je njen predsednik, ka
kršnega bi si vsak zbor le mogel 
želeti. S svojo razgledanostjo, spo
sobnostjo, pa obenem preprostostjo 
nI prispeval le k zunanji, objektiv
ni podobi zbora, pač pa tudi oseb
nosti slehernega posameznika. Nje
gove priprave turnej so že v na
prej zagotavljale uspeh ter dobro 
počutje pevcev, kamorkoli so prišli. 

Razlage o kulturnih in zgodovin
skih znamenitostih na poteh ter še 

posebno na tistem »zadnjem dne
vu«, ki so ga pevci imeli zase, so 
odpirale obzorja ln kulturno obli
kovale slehernega člana zbora. 

Besede zahvale, ki so mu jih Iz
rekli pevci, ne morejo obseči pri
zadevnega večdesetletnega dela, po
menijo pa največ, kar za veliko 
delo človek človeku lahko da. 

Za novega predsednika so Izvolili 
Ing. Eda Perneta. 

Vodilo novemu odboru naj bi bi
le besede ing. Cebulja: »Novi odbor 
naj bi skrbel za čim številnejše 
koncerte, da bi z vsakoletnim 
programom nastopili v čimveč 
krajih, tako v mestih kot na 
podeželju.« T, 

V V 

V Šmarci n i b i lo ščuke 

SCUKE PA NI 
V soboto, 22. januarja, smo 

v Šmarci uprizorili Partljiče
ma komedijo »ŠČUKE PA 
NI«. Kolikor je ta tekst za
baven, prav toliko je tudi te
žak. Zgodba sama je precej 
znana, saj smo imeli že pred 
leti možnost tudi na ljubljan
ski televiziji spremljati splet
ke okrog nagrade za najbolj
šega posameznika v kolekti
vu. Komedija se loteva čisto 
vsakdanje, malo pretirane 
problematike. Prav v tem po
gledu smo imeli mladi šmar-
ski amaterji še toliko težav-
nejšo delo, vendar smo ga 
pod vodstvom tov. Ravnikarja 
kar dobro opravili. Naši na
pori so bili poplačam z uspe
hom, z zadovoljstvom gledal

cev. Na prvi predstavi je bila 
dvorana (oprostite obrablje
nemu izrazu) nabito polna in 
marsikdo je ostal brez vstop
nice. Važnejše, pa je zadovolj
stvo publike, ki je že med 
predstavo dala izraz svojemu 
navdušenju s ploskanjem in 
smehom. Igra je bila kultur
ni dogodek v našem kraju, 
saj je ob njej malokdo ostal 
ravnodušen. 

Tako je KD šmarca s Part-
Ijtčevo komedijo poudarilo 
uspehe, ki jih je že doseglo 
v letošnji sezoni, šmarske 
Novice so se o celotnem delu 
društva razpisale, zato bom 
pristavil le povzetek. 

V lanskem letu (1976) je 
društvo znova zaživelo (občni 

Večna lovišča 
Konec februarja so člani 

Dramske skupine z Dupl i ce 
ime l i premiersko upr izor i tev 
Večnih lovišč, k i j i h je napi
sa l M i r e štefanec. Gleda lc i , k i 
j i h v dupliški k ino dvoran i n i 
b i l o malo , so delo m lad ih a-
mate rsk ih igralcev spreje l i z 
b u r n i m p loskanjem. S tem 
sta b i l a tud i poplačana nekaj
mesečno delo i n t rud , k i so 
ga igra lc i vložili v to igro, 

komedi jo . Večna lovišča so 
namreč naštudirali brez tuje 
strokovne pomoči, saj je le 
n a eno od vaj prišel član 
Zveze kul turnoprosvetn ih or
ganizacij iz Ljubl jane. 

V nekaj mesecih do poletja 
bo d ramska skup ina z Dup l i 
ce gostovala z Večnimi lovišči 
tud i v bližnji i n da l jn j i okol i 
c i K a m n i k a . 

S O N J A HRIBOVŠEK 

zbor, zamenjava večine član
stva v izvršnem odboru, nov 
predsednik). Med gospodar
skimi deli naj najprej našte
jem: krpanje strehe, zavese 
in razsvetljava na odru, traj-
nožareča peč, ureditev pro
stora za vaje — garderoba, 
nakup pianina ... 

Med našimi osnovnimi de
javnostmi — kulturnimi pri
reditvami pa smo pripravili: 
proslavo ob dnevu republike, 
koncert gimnazijskega pev
skega zbora, premiera v 
šmarci in gostovanje v Šent
vidu pri Lukovici ter na Veg-
radu in Prešernovo proslavo. 

Prešernova proslava je v 
šmarci tradicionalna. Vedno 
je dobro pripravljena in do
bro obiskana. Tudi v letih, ko 
je bilo društvo v krizi in ni 
bilo nobene druge dejavnosti, 
smo se ob slovenskem kultur
nem prazniku vedno spomni
li na Prešerna. 

V posebno veselje pa nam 
je, ker smo ustanovili meša
ni pevski zbor. Čeprav mladi 
pevci še nimamo izkušenj, pa 
upamo, da jih bomo z vestni
mi vajami hitro pridobivali. 
Računamo, da bomo pod vod
stvom tov. Ropasove prvič 
stopili pred poslušalce že ob 
letošnjem dnevu iena. 

Sib 
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Naslednje leto pa z zadovol jstvom ugotavlja, da m u ob 
Pomanjkanju duhovnikov pomaga Mat i j a Merc ina , k i je 
s i cer l jub l jansk i kanonik , pa noče prebivat i v L jub l jan i , 
keta 1698 je prestopi l v katoliško vero Lovrenc Benkovič, 
naslednje leto pa J u r i j Peterle s Perovega. Trebuhan je 
tudi predlagal pa t r i a rhu , da podel i beneficija Janeza Krs t -
nika in Mar i j e Magdalene, k i jo je ustanovi l p lemenit i 
Herič, od njega pa k u p i l poko jn i Krištof škofic, kaplano-
•Ba kamniške fare. Vendar pa vemo iz nekega kasnejšega 
Poročila, da je benefioij Janeza K r s t n i k a prejel sam žup 
nft Trebuhan. Tr i je kandidat i mašništva leta 1600 niso 
^Oigli potovati v V idem, ker je b i la zaradi kuge zaprta 
Dot. Med n j i m i je b i l tud i Ivan Sušan iz K a m n i k a . K a m -
lišlu župnik Trebuhan je b i l tud i nadd i jakon Gorenjske. 
Oglejski pa t r ia rh m u je 9. septembra ponovno izročil na
slednje fare: K a m n i k s podružnima farama Nevlje i n 
Šmartno v T u h i n j s k i do l in i , Mengeš s podmžnirni fa rami 
cernšenik, Zagorje, Vače i n Do l , dalje fare Ihan, Moravče, 
Komenda, Cerkl je , Velesovo i n Šenčur, K r a n j s pudruž-
nirni fa rami Preddvor , Križi i n Podbrezje, fare Kovo r , 
Tržič, Zasip, Skofja L oka , Poljane, 2 i r i , Selca i n Cerkno 
jj6? samostane v Mek in jah , Velesovem i n L o k i . Naddi ja
kon je mora l vsako leto vsaj enkrat obiskat i vse faire i n 
Poročati pa t r ia rhu . 

Zadnje poročilo o Trebuhan« imamo na l i s t in i z dne 
8- decembra 1608 v zvezi z neko zadevo kamniškega mest
nega notarja Ivana Namora . Trebuhan je v K a m n i k u za t r l 
Protestantàzem, vendar pa ima p r i tem vel iko zaslugo škof 
Tomaž Hren , o katerem bomo kaj več povedal i v nasled
njem sestavku. 

Za K a m n i k je 16. stoletje izredno bogat v i r po*latkov 
1 1 1 dokument i ran ih l i s t in . Omen i l i smo že pr iv i leg i jsko l i 
t i n o mesta K a m n i k a , k i jo je 9. marca 1528 na Dunaju 
te*al i n po t rd i l nadvojvoda Ferd inand . V njej je od besede 
^o besede točno v časovnem redu navedel 23 l i s t in , k i so 
Sto i zda l i njegovi p r edn ik i o sodnih prav icah, o davčnih 
dohodkih, gozdovih, tržnih prav icah i n drug ih svobošči
nah. Ferdinandovo potrdi tveno l is t ino je 19. septembra 
1 SS7 znova po t rd i l nadvojvoda K a r e l . Or i g ina l Ferdinando-
y? l istine h ran i Državni arhiv Slovenije (DAS) v L jub l j an i , 
Kar lovo l is t ino pa v prep isu iz 17. stoletja, ker se je or l -
&n»l, it i ga je h ran i l kamniški mestn i arhiv , i zgubi l . Leta 
: ^ 6 , torej p red sto let i , je zgodovinar Janez Parapat , k o 
^ župnikoval na V r a n j i peči, objav i l v Letopisu Mat ice 
. l°ven,ske svoje Doneske k zgodovini K a m n i k a , v kater ih 
l e navedel tud i k ra tke povzetke vseh l i s t in iz Ferdinando-

Priv i legi jske knjige. Parapatov i zapis i so torej p r v i 
Poizkus p r i kaza kamniške zgodovine in temelj za kasnejšo 

knjigo o K a m n i k u , k i j o je leta 18i94 i zda l kamniški učitelj 
Ljudevit St iasnv, naši sestavki v KAMNIŠKEM OBČANU 
pa potemtakem sodi jo v stoletnico prvega obravnavanja 
kamniške preteklost i . (O pr i v i l eg i j sk i kn j i g i gflej tud i se
stavek, k i ga je objav i l Božo Otorepec v IV . Kamniškem 
zborn iku 1968). 

Mnogo kupoproda jn ih l i s t in dz tega časa govor i o ži
vahnem prehajanju posestev i z rok enega las tn ika v druge 
roke. Ponovno pa obžalujemo, da ne vemo, kdo so b i l i 
v šestnajstem stolet ju l a s tn ik i posameznih hiš na trgu i n 
v g lavnih u l i cah . Hiše niso bi le oštevilčene i n v kupopro
dajnih l i s t inah so prodano hišo a l i zemljišče označili tako, 

fJT * ***** ******** fuW » >Le A6. U^cjuji^. ' 

| Faks im l i e rokop isa prog . Ivana Z ike : 750 let K a m n i k a 

da so imenoval i oba soseda a l i p a vsaj enega. P o znan ih 
l i s t inah b i lahko določili zaporedoma vse lastnike hiš, tako 
pa n a m ostane samo ugibanje. V z em imo na p r ime r l i s t i 
no, k i i m a da tum 25. januar ja 1586, iz katere izvemo, d a 
so Toman, S imon , Andre j i n Mar je ta , žena m l ina r j a De-
bevca, p roda l i J u r i j u Wol fu i n njegovi ženi Mar j e t i hišo 
in dvor na trgu med hišama Luke An/niča i n Lo renca z leb-
n ika , zraven p a še v r t na p r odu pred mestom. T a vr t je 
ležal med v r toma grofa i n barona Ahaca T h u r n a i n vdove 
Marjete Merjasec, dajal pa je vsako leto fa rn i ce rkv i naše 
l jube Gospe po 21 krajcarjev i n 1 v inar dače. 

Premožni Kamničani n iso mog l i vseh otrok obdržati 
doma i n d rob i t i svojo posest i n obrt n a več dedičev. Zato 
so nekater i r ad i omogočili s vo j im s inovom študije na uni
verzah a l i semeniščih. Študirani Kamničani so potem našli 
službe v razn ih pokra j inah širne Avstr i je . 

Lovrenc Trebelšek je ko t kap lan služboval v špitalu 
na Koroškem. Njegova sestra Magdalena, vdova po Lov
rencu Mer jascu, je nekdaj 2aistaivila kamniškemu mešča
nu Andre ju Proseku vr t pod z a l a i n i , ležeč med Prosekc-
vam v r t a m i n Laimbergovirna v r t i . Lovrenc Trebelšek je, 
kot v id imo na listnim z dne 14. ok tobra 1697 ta vrt , k i ga 
je de loma podedoval po statiših, de loma rešil i z zastave 
od Andre ja Proseka, proda l M i h a e l u Koželju (pisano K o -
scbel ) , kamniškemu meščanu i n njegovi ženi Je r l . (Ta 
vrt je utegnili b i t i nekje n a območju današnje Streliške 
ul ice. Laimbergovi v r tov i so pač vr tov i , k i so sod i l i k za-
prištoi graščini vse do druge svetovne vojne). 

Kamniški špital, mek in j sk i dn velesovski samostan, ne
katere cerkve i n nj ihove bratovščine so imele n a deželi 
številne podložnike, od kate r ih so prejemale stalne do
hodke. M e d bratovščinami je b i l a posebno premožna bra
tovščina naše l jube Gospe p r i farn i ce rkv i na Suitni. Le ta 
1589 je dovolili M a r k o Sobanit, meščan kamniški i n ključar 
(probst) bratovščine naše l jube Gospe v K a m n i k u , da sme 
Lovrenc Stržin v Buču v Tuh in j sk i do l in i , podložnik ome
njene braitovšfiine prodat i po l zemljišča Blažu, s inu Toma
ža Zupana v Buču. L is t ino o tem dovol jenju sta 5. ju l i j a 
1989 pečatila v K a m n i k u M a r k o Sobant i n S i m o n Unger, 
kap lan v špitalu in varuh omenjene bratovščine. 

Domače ime Stržin je še sedaj poznano v Buču, torej 
domala 400 let! 

M o t n i k je pošta! trg leta 141213, že prej pa je b i l zastav
na posest deželnih knezov. Vo jvoda E m e s t železni je za
stavi l M a t n i k F r i d e r i k u P tu jskemu, kasneje pa so gospod
je P tu j sk i prevzela tud i motniišfci grad. Sred i petnajstega 
stoletja se imenujejo kot motmiski fevdnik i p lemeni t i G a l l i , 
k i so leta 1511 postal i tud i ime tn ik i zastavljenega trga. 
Verjetno so sodeloval i v turških bo j ih kot n j ihov i nasled
n i k i Lamberg i , k i so do leta 1564 gospodari l i v M o t a i k u . 

Iz srede 16. stoletja i zv i ra tud i zakopani zaklad kak ih 
1500 s rebrn ih i n nekaj nad 100 z lat ih novcev, k i j i h je 
v Kapsov i hiši v tuh in j sk ih Cešnjioah pod Men ino i zkopal 
domača s i n spomlad i leta 1S66. P o najmlajših novc ih sodeč 
j i h je nekdo s k r i l v lončeni posodi p o letu 1554, morda 
kak bogat l jub l jansk i meščan, k i se je sem zatekel pred 
kugo. Ne smemo pa pozabi t i , da je b i l v času, ko je v 
L jub l jan i razsajala kuga i n so se sodišče in drug i u rad i 
prese l i l i v K a m n i k , ves promet med Štajersko in P r imor 
sko usmerjen skoz i Tuh in j sko dol ino. Cesta pa n i vod i l a 
čez Koz jak ampak skoz i Cešmjice i n čez K o z j i hrbet (.da
nes Spodnj i Okrog) v Spitalič. 

(Konec) 
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1 OB PODELITVI I 
I BRALNIH ZNAČK I 

Učenci osnovne šole T o m a Bre j ca iz K a m n i k a 

so gost i l i v svoj i sredi znanega mladinskega pisa

telja Leopo lda Suhodolčana in pan tomimika Andresa 

Valdesa. Gostovanje teh umetnikov je b i lo ob po

del i tv i b ra ln ih značk, k i j i h je letos dobi lo 380 učen

cev. M e d n j i m i je b i lo tud i 40 tak ih , k i so že drugič 

tekmoval i za zlato bralno značko in so ob tej p r i 

ložnosti prejel i tud i knj igo Leopo lda Suhodolčana 

Večerja s k r okod i l om , k i j i h je pode l i l ravnatelj 

V i n k o Dobn ikar . 

Učenci se bodo podelitve še dolgo spominja l i , = 

= saj j i m je pisatelj Suhodolčan predstavi l še nekaj E 

E zgodb iz svoje najnovejše knjige »7 nagajivih«. Panto- S 

E m i m i k Andres Valdes p a se je predstav i l s svo j im s 

= programom, kjer n i pisane besede. Gostom so učenci E 
S podar i l i šopke cvetja. 3 
| M . J . | 
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l i c enc i 2. a razreda OŠ T O M O B R E J C so ob dnevu žena 
obiskal i Brejčevo Mar i co , sestro revolucionarja, po katerem 
se nj ihova šola imenuje. 

Premog je cenejši 
Trgovsko podjetje Kočna T O Z D Maloproda ja se je 

uspelo dogovorit i s premogovnik i v Bosn i in Hercegovini 
za cenejšo oskrbo s premogom. V apr i lu i n ma ju bodo 
prodajal i v svoji pos lova ln ic i K U R I V O premog iz Bano-
vičev, Zenice i n Djurd jev ikn, k i bo p r i toni za 8 dinarjev 
cenejši. N a i zb i ro bodo ime l i vse t r i kvalitete: kos i , kocke 
i n oreh. 

Z a potrošnike je spomladanski nakup ugoden, ker je 
cenejši i n je moč dobi t i več vrst , jeseni pa premoga vedno 
pr imanjku je . 

S V inva l idnem domu so žene .slavile 

Dan žena v invalidnem domu 
V zavodu za usposabljanje 

inval idne mladine v K a m n i k u , 
kjer je zaposlenih ve l iko že
na, so letos posebno slovesno 
pros lav i l i dan žena. Letošnje 
praznovanje dneva žena se 
namreč združuje tud i s 30-let-
n ico ustanovitve te edinstve
ne ustanove v Sloveni j i , k i je 
znana tud i zunaj naših meja. 

Učenke osnovne i n pokl icne 
šole so nastopi le z rec i ta lom, 
k i ga je napisala nekdanja 

učenka zavoda Mar j e tka Stra
žar. Pevke kamniške Sol idar
nost i pa so pod vodstvom 
V ik t o r j a Mihelčiča zapele ven-
ček narodn ih i n umetn ih pe
s m i . 

Ok rog 100 delovnih žena, k i 
so zaposlene v zavodu, je b i l o 
s t a k i m načinom praznovanja 
zelo zadovol jnih. Zato so vse 
nastopajoče pozdravi le z dol
got ra jn im p loskanjem. 

M . J . 

Likovna razstava v dvorani 
nad kavarno 

V počastitev letošnjega 
.V. marca, dneva žena, sta 
kamniška kulturna skup
nost in občinska konfe
renca SZDL priredila slikar
sko razstavo Kamničana Du
šana Lipovca, absolventa li
kovne akademije v Ljubljani. 
Zbranim je spregovorila 
predsednica občinske konfe
rence SZDL Kamnik prof. 
Ana Kastelic, ki je orisala boj 
naprednih žena skozi zgodo
vino. 

V kratkem kulturnem pro
gramu so sodelovali dijaki 
kamniške glasbene šole in re-
citatorji gimnazije Rudolfa 
Maistra. 

O delu in ustvarjalnosti 
mladega umetnika je sprego
voril dr. Juteršek, ki je po
udaril, da imamo pred vrati 
mladega ustvarjalca, ki ga 
bomo prav gotovo še srečali 
v naših galerijah. 

,:. M. J. 

Skrivalnice ali delovanje 
študentskega kluba v Kamniku 
' V Kamniku šest let deluje štu
dentski klub, ki ima po prehodu 
ZSMS v novo obliko organiziranja 
status OO ZSMS, povezan pa je 
tudi z zvezo študentskih pokrajin
skih klubov. Namen kluba je zdru
ževati 300 študentov kamniške ob
čine, jim omogočiti kulturno, 
športno in družabno udejstvovanje, 
dopolnilno družbeno in politično 
izobraževanje, sodelovanje v social
ni politiki, predvsem pa jih aktivi
rati na področju družbenopolitič
nega dela. 

Žalostno je, da je večina teh na
log le optimistično sanjarjenje, ki 
jih kamniški študentski klub _ še 
lep čas nc ho uresničil. Praktično 
delovanje kluba je večinoma ome
jeno na sodelovanje z OK ZSMS 
(na primer sodelovanje s športno 
komisijo in komisijo za kulturo ob 
mesecu mladosti in podobnih pri
ložnostih). Študentski servis je pre
več anonimen, da bi resno zaži
vel . . . Družbenopolitično delo in 
izobraževanje je najbolj živo v 
okviru aktiva ZK pri KS. Lc-ta pre
ko idejnopolilične komisije orga
nizira predavanja s področja mark
sizma in kadruje nove člane v ZK. 
Kljub temu pa je aktiv s 35 člani 
prešibek, da bi poživil delo kluba. 

Odmevnost dela kluba je pre
majhna. Čeprav je KS ena boljših 
OO ZSMS v Kamniku, bi moral 
svoje delo izvleči iz anonimnosti, 
ki je je tudi sam kriv. V občinskem 

glasilu se Članki o delu kluba ne 
pojavljajo, čeprav je kar precejšnji 
Število študentov bodočih družbo
slovcev. Temu bi torej lahko upra
vičeno rekli skrivalnica. Z najbolj
šim namenom, da bi k delu priteg
nili čim večje število študentov, 
organizira klub tradicionalni spo
znavni večer, brucovanje in štu
dentski piknik. Kljub temu in po
skusom organiziranja športnih (in 
drugih) izletov je v pravilniku o 
delovanju skupščine KS zapisali 
člen, ki pravi, da je skupščina 
sklepčna, Če je prisotnih 10 odstot
kov kamniških študentov. To jasno 
priča o njih aktivnosti in zanima
nju za delo kluba. 

Sicer pravi star pregovor, da se 
tudi počasi daleč pride, vendar gle
de na izobrazbo, ki jo študentje 
imajo in si jo Še pridobivajo, lahko 
trdimo, da je aktiviranje študentov 
le prepočasno. To lahko delno 
opravičimo s tem, da so kamniški 
študentje vozači, vendar to opravi
čilo ne zadostuje. 

Neki drugi rek pravi, da kdor 
išče, tudi najde. Toda klub kljub 
šestletnemu prizadevanju ni našel 
svojega članstva, predvsem pa štu
dentje še niso našli svojega kluba. 
Dokler pa se to ne bo zgodilo, bo
sta klub ln njegovo 30-člansko 
predsedstvo jadrala po prijetnem, 
a majhnem jezeru anonimnosti irt 
indivitlualizma. 

-ik 

O J, TI PUST! 
Pust je letos pošteno zago

del našim c ic ibanom. K l j u b 
temu pa je b i lo pustno raja
nje množično. 

N a zbirališču pred samopo
strežno trgovino se je zbralo 
sto i n sto c ic ibanov, maška-
r i c . P ros to ra je b i lo k a r pre
malo za vse mogoče muce, 
zajčke, lisičke, kavboje, k ra -
ljične, baletke, kuhar ice , d i-
mnikarčke. 

Godben ik i n iso popust i l i . 
I n tako je povorka k l jub sla
bemu vremenu kren i l a skoz i 
mesto. P r i j e tn i zvok i , letos 
naše kamniške godbe, so še 

Mlado predsedstvo - nove moči 
Po neuspelem sklicu občnega 

zbora OO ZSMS Komenda decem
bra 1976, ko /bor nI bil niti pri
bližno sklepčen, je mladincem iz 
Komende in okolice v nedeljo, 1.1. 
marca 1977, vendarle uspelo sklicati 
zbor in izvoliti novo predsedstvo 
za prihodnje mandatno obdobje. 

Odziv tudi na drugem zboru nI 
bil kdove kako velik. Po prejemu 
priznanja za najboljšo OO ZSMS v 
KS kamniške občine je delo ko-
menške mladine nekako zastalo. 
To je slišati paradoksno, vendar je 
po svoje razumljivo. Za priznanje 
smo se res zelo potrudili, vendar 
nam je po velikih prizadevanjih 
ostalo le Se malo moči in volje, saj 

smo v glavnem delali vedno eni in 
isti člani, pa tudi odziv OPO in 
KS na naše delovanje je bil dokaj 
slab, včasih kar ignorantski. Naše 
kulturne prireditve so bile sramot
no slabo obiskane, predstavniki 
I)PO se z nekaterimi izjemami ni
so odzivali našim vabilom k sode
lovanju ipd. Vse to seveda ne more 
hiti opravičilo za zmanjšano aktiv
nost, je pa gotovo dobro pojasnilo. 

Novo predsedstvo je v pravem 
smislu besede novo; od enajstih 
članov so samo trije sodelovali v 
prejšnjem predsedstvu. Vzroka sta 
predvsem dva: mnogi prejšnji čla
ni so opravljali svoje funkcije že 
dve mandatni obdobji in predsed

stvo je bilo treba pomladiti, seveda 
bolj po močeh kot po letih, čeprav 
je tudi v tem pogledu dokaj mlado. 
Prejšnji člani predsedstva pa smo 
se obvezali, da bomo še naprej ak
tivno sodelovali pri delu naše OO 
ZSMS. 

Člani novega predsedstva so Slav-
ko Poglajen (predsednik), Danica 
Kuhar, Marinka Remic, Bojan švi-
gelj, Ivanka Kuhar, Saša Pcterlin, 
Cveto ftpruk, Mirko Rems, Beno 
Zniduršič ter .ludtta Kern in Darko 
Ifacln. V nadzornem odboru so 
Danica Grošelj, Miro llacc in Moj
ca Založnik. 

M. Z. 

i n še pr i vab l j a l i na že tako 
polne pločnike nove gledalce, 
k i so veselo pozdrav l ja l i ma-
škarice. 

Povo rka je k ren i l a prav do 
križišča. V o z n i k i so b i l i zara
d i miličnika, k i je vestno skr
be l za red na cesti , še kar ob
z i rn i i n so počakali, da je vse 
potekalo v najlepšem redu. 

K o t že nekaj let je b i l tudi 
letos zaključek k a r na plošča
d i p red k i n o m D o m , čeprav 
nam je podjetje K a m n i k od
stopi lo malo dvorano, k i p* 
je zaradi t o l i k ih našemljenih 
malčkom n ismo uporabi l i -
Vseeno podjet ju K a m n i k hva
l a za pozornost i n razumeva
nje. 

N a v rs t i so b i l i že težko č& 
kan i k ro f i . G imnaz i j c i so res 
lepo poskrbe l i , da so dobi l i 
krofe najmlajši, saj so zanje 
vsaj majhna nagrada, čeprav 
so j i h ime l i prav. gotovo tudi 
doma. Le-ti so boljši! 

še enkrat prav vsem sode
lujočim za uspelo pustovanje 
hvala. T u d i Turističnemu dru
štvu, k i je poskrbelo za god
bo, i n godbenikom, da so na
ši malčki doživeli tako lep 
dan. 

B . - M 

Problematika štipendiranja v občini Kamnik 
Področje štipendiranja v naši republiki in občini je bilo eno 

prvih področij, ki je bilo zaradi svoje pomembnosti urejeno z 
družbenim dogovorom žc leta 1.970, 

Družbeni dogovor lit samoupravni sporazum o štipendiranju sta 
bila sprejeta z željo, da bi spodbudili mladino za izobraževanje in 

v skladu s potrebami združenega dela zagotovili izenačitev mate
rialnih možnosti za šolanje. 

.leseni leta 1974 je štipendiranje po družbenem dogovoru ln sa
moupravnih sporazumih nekako sleklo. V pivi polovici lcla je bilo 
še nekaj začetnih težav, letos pa je štipendiranje zašlo v veliko 
krizo. Novo polemiko v štipendiranju je sprožil pravzaprav hud 
finančni položaj skladov združenih sredstev za štipendiranje. Vsa 
sredstva za štipendiranje se zbirajo na posebnih žiro računih v 
vsaki od slovenskih občin. T i račun) se z izplačilnimi ne ujemajo 
in s tako zbranimi sredstvi občinski samoupravni organi in njihove 
strokovne službe ne morejo razpolagati. Strokovne službe občin 
moramo mesečno sporočati republiški strokovni službi, koliko de
narja za štipendije v tekočem mesecu potrebujemo. Republiška stro
kovna služba nato izdela razdelilnik sredstev, na podlagi katerega 
SDK prazni zbiralne račune ter mesečne presežke občinam, v kate
rih dotok presega porabo za Štipendiranje, pobere in jih preusmeri 
v občine, ki imajo lastnih sredstev premalo. Torej se za merila 
o načinu in pogojih združevanja sredstev in za zagotavljanje soli
darnostnega preliva združenih sredstev ne upoštevajo s strani skup
ne komisije v republiki, ker skupna komisija v občini niti sama, 
čeprav bi morala, ne upravlja s solidarnostno združenimi sredstvi. 
Pogosto se celo zgodi, kar je razvidno šele iz razdelilnika, da so 
bila sredstva odvedena v solidarnost, ne pa na žiro račun za izpla
čilo štipendij In takrat je seveda zamuda pri izplačilu štipendij 
velika. 

Naš lO skupne komisije meni, da hi morali ludi pri štipendi
ranju izbrati pri solidarnosti tako pot, kot druge interesne skup
nosti. Odvajanje In pomoč za solidarnost hi morala biti določena z 
odstotki od zbranega denarja. 

Samoupravni sporazum o štipendiranju učencev in študentov ter 
družbeni dogovor določata, da vsakemu učencu, ki zaključi osem
letko In če Izpolnjuje pogoje za pridobitev štipendije, ta tudi pri
pada. Kriteriji za obravnavo prošenj niso niti v družbenem dogo
voril, niti v samoupravnem sporazumu natančno določeni, razen 
materialnega stanja družine, iz katere prosilec za štipendijo Izhaja. 

Veliko štipendijsko porabo nam je do sedaj povzročal pred
vsem premoženjski cenzus, v okviru katerega je učencem in študen
tom pravica do štipendije še pripadala. Ta je znašal 3900 din na 
družinskega člana za učenec in 4200 din za študente. Prav tako pa 
se je število štipendistov v Sloveniji, ki bremenijo združenega sred
stva, v dobri polovici leta povzpelo za 86 %, Torej predvsem iz teh 
razlogov, kot smo že omenili, je štipendiranje letos ponovno zašlo 
v. krizo. 

Menimo, da trenutno ni pričakovati izboljšav, kajti tu ne gre 
samo za finančno vprašanje, temveč tudi za številna vprašanja ka
drovske narave, ker nam novi štipendijski sistem krepko podira 
sleherno načrtno kadrovsko politiko, štipendirati moramo na pod
lagi družbenih potreb in potreb po deficitarnih kadrih T OZD in 

SIS v občini, na podlagi samoupravnega sporazuma pa tudi vse 
tiste učence in Študente, za katere v občini, širši regiji ali republiki 
še ni neposrednega kadrovskega interesa. Vedno več mladine se od
loča, da bo nadaljevalo šolanje, zato se je inočno povečal vpis v 
štiriletne srednje šole, višje in visoke šole, kar naj bi bilo pozi
tivno, vendar povečujejo vpis ravno tisti, ki so za nadaljnje šola
nje s strani strokovne službe za poklicno usmerjanje odsvetovani in 
zato ob študiju tudi neuspešni. 

Družbeni dogovor ln samoupravni sporazum o štipendiranju sta 
resnično v samoupravnem pogledu izredno toga. Vse bolj se kaže 
to, da Ima skupna komisija In njen IO v občini omejeno samo
upravo, prihajamo namreč do spoznanja, da so lahko samoupravni 
organi v občinah le glasovalni stroj, pogosto pa je celo glasovanje 
namesto njih opravila republiška skupna komisija, kot najvišji fo
rum na področju štipendiranja (npr. predlogi za sklepe 5. seje re
publiške komisije — o tem ali naj bodo ti sklepi svojeni ali ne s 
strani skupne komisije za štipendiranje v občini ni bilo govora, ker 
je bila istočasno na nasprotni strani že sankcija, da pri razdelil
niku sredstev za štipendiranje skupna komisija nc bo dobila ustrez
nega zneska za izplačilo štipendij, če se nc bo ravnala po sklepih 
skupne komisije v republiki). Skupna komisija oziroma njen izvr
šilni odbor občine imata dejansko premalo pravic. S strani našega 
IO je bilo v času, od kar je samoupravni sporazum o štipendira
nju sprejet, danih več predlogov za spremembe oziroma dopolnitve 
samoupravnega sporazuma in družbenega dogovora o oblikovanju 
in izvajanju štipendijske politike, ki pa jih skupna komisija v re
publiki ni upoštevala, temveč smo bili deležni celo negativne kri
tike. Zavedati se moramo, da je problematika po občinah različna, 
tako kadrovsko kot finančno in da je obstoječa togost sistema lahko 
zelo škodljiva. 

Omeniti pa moramo tudi to, da je bila januarja 1976 kljub 
majhnim sredstvom izpeljana valorizacija štipendij zaradi povečanja 
življenjskih stroškov ter da je tudi ta pripomogla k paralizi šti
pendijskih skladov. Primanjkljaj sredstev je že v maju dosegel ca. 
17 milijonov din. 

Posledica takšnega finančnega stanja pa so hill administrativni 
ukrepi za omejitev denarja za štipendije, šlo je namreč za zniža
nje štipendij med počitnicami, za ukinitev določenega števila šti
pendij, ponovno pa je bila postavljena ludi zahteva, da se štipen
dije iz združenih sredstev nc podelujejo, dokler niso oddane vse 
kadrovske štipendije. Vemo pa, da kljub temu, da so se vseh ukre
pov vse slovenske občine posluževale — trdimo lahko za našo ob
čino, se situacija bistveno ni spremenila. 

(ilede na kritičen položaj na področju štipendiranja je v za
četku decembra spet prišlo do renoviranih sklepov, ki jih je repub
liška komisija podpisnic družbenega dogovora sprejela z namenom 
zmanjšati maso sredstev za izplačilo štipendij (sklepi 6. seje re
publiške komisije). Med važnejšimi odločitvami oziroma sklepi so: 

— izločiti je štipendiste, ki se šolajo za deficitarne poklice, pa 
imajo dohodek na člana družine višjega od 2000 din (2) I (S); 

— izločiti je tudi štipendiste, ki se šolajo za poklice, za katere 
je kadrov dovolj, iu sicer je zanje novi cenzus 1000 din (21) I- (14); 

— ter vse srednješolce % zadostnim uspehom, ki ni objektivno 
pogojen (16). 

V občini Kamnik smo imeli pred sklepi C. seje 160 štipendistov; 
ln sicer 117 srednješolcev ter 43 višje in visokošolcev, ki so preje" 
mali socialno štipendijo, 977 štipendistom pa smo izplačevali razlik" 
med kadrovsko in socialno štipendijo. 

Po sklepih G. seje pa je odpadlo 39 štipendistov — srednješolce« 
ter 17 štipendistov študentov. 21 štipendistom pa smo ukinili razlik« 
med socialno In kadrovsko štipendijo. 

V letošnjem letu srno od 139 prosilcev — srednješulcem StipeP 
dijo odobrili 62 učencem ter od 27 prosilcev — študentov 17. 

OZD v občini Kamnik so za šolsko leto 19776/77 razpisale 5* 
kadrovskih štipendij. 

Vse kadrovske štipendije, razen na ekonomski fakulteti, fakulte" 
za arhitekturo ter na srednji metalurški, tekstilni ter upravno ad
ministrativni šoli so pri nas zasedene. Poudariti pa moramo, da t* 
te smeri, ki so še proste, nimamo štipendistov, ki prejemajo šti
pendijo iz združenih sredstev. 

Iz združenih sredstev smo v šolskem letu 1976/77 preusmerili 
12 štipendistov na kadrovsko štipendiranje. 

V šolskem letu 1976/77 prejemata iz občine Kamnik 1 srednje-

šolka ter l študent štipendijo iz »Titovega sklada«. Oba Štipendist« 
vestno opravljata svoje študijske kot tudi druge izvenšolske ob
veznosti. 

Samoupravni sporazum o Štipendiranju so v naši občini podp'* 
sale vse OZD in druge organizacije ter !e-te tudi redno plačujcj" 
svojo obveznost. 

Za Izplačilo socialnih štipendij in razlik v občini potrebujem0 

mesečno 190.000 din. Predvidene 100 ">'„ obveznosti udeležencev ** 
leto 1976 pa znašajo mesečno 222.000 dinarjev, kar pomeni, da 
gibljemo v okviru lastnih sredstev. 

V letu 1976 smo prispevali za solidarnost .i«8.824,90 din. Iz so
lidarnosti pa smo prejeli 437.066 din. 

štipendistom je bila štipendija za mesec november v celoti V 
plačana, na izplačilo za mesec november čaka le 20 štipendistov, 
is solidarnostnih sredstev prejemajo razliko med kadrovsko In s*" 
eialno štipendijo. 

Štipendija pa še ni izplačana študentom, ki smo jim šele t» 
mesec odobrili štipendijo. Teb pa je 17. 

Samoupravni organi na področju štipendiranja, tj. skupna tCŠ 
misija in predvsem izvršilni odbor v občini, redno opravljajo svo.r 
družbeno funkcijo. V letu 1976 smo imeli 8 sej izvršilnega odbor* 
in eno sejo skupne komisije. 

Izvršilni odbor skupne komisije o štipendiranju učencev In ijffl 
dentov, ki je sestavljen iz predstavnikov OZD — podpisnikov sam 0 ' 
upravnega sporazuma ter mladine, je na svojih sejah razpravljal 
naslednji problematiki: 

— o sodelovanju in delitvi dela s skupnostjo za zaposlovanje, " 
uspehih za dosego 100 °b podpisa samoupravnega sporazuma, 
usklajevanju kadrovskih štipendij v OZD s samoupravnim spol'*' 
zumom, o združevanju In prelivanju sredstev, o programu dela,.? 
finančnem načrtu in zaključnem računu, o določitvi življenjskih 
stroškov in novi vrednosti točke, o štipendistih drugih skladov ** 
štipendije, o stališčih In sklepih republiške skupne komisije l * r 

drugih tekočih zadevah. . h 

Ko smo odobravali nove prošnje za štipendijo, so na seja' 
sodelovali tudi predstavniki krajevnih skupnosti, za problematic 
štipendiste pa je podala pismeno mnenje tudi občinska s<"•iali" 
služba. -.. 

Na seje so bili vedno vabljeni tudi predstavniki nekaterih dru» 
henopolitičnih organizacij, toda le-li se sej v pretežni večini n l * 
udeleževali. 



RESOLUCIJA 
o izvajanju 

družbenega plana 
občine Kamnik 

v letu 1977 

V sk ladu z zakonom o temel j ih sistema družbenega pla
n i ranja i n družbenem p lanu Jugoslavije, dogovorom o osno
vah družbenega p lana občine K a m n i k za obdobje 1976 do 
1980, 176. členom statuta občine K a m n i k i n ob upoštevanju 
ugotovitev analize uresničevanja srednjeročnega družbene
ga plana občine v letu 1976 je skupščina občine K a m n i k 
sprejela n a sejah vseh zborov dne 28. februarja 1976 

R E S O L U C I J O 

O I Z V A J A N J U DRUŽBENEGA P L A N A OBČINE 
K A M N I K V L E T U 1977 

Z navedeno resoluci jo opredeljujejo vs i nos i l c i družbe
noekonomskega razvoja naloge v letu 1977, k i izhajajo iz 
dogovora o temel j ih družbenega p lana občine i n iz druž
benega p lana občine K a m n i k 1976—1980, s tem da upošte
vajo nove pogoje i n možnosti gospodarjenja. 

D a b i v kar največji mer i zagotovi l i uresničevanje druž
benega p lana občine, naj osnovni nos i lc i razvoja v le tu 
1977 izpolnjujejo naslednjo po l i t iko , usmeritve i n naloge: 

— intenzivneje uveljavljajo ustavna načela na vseh po
dročjih gospodarskega i n družbenega razvoja i n dosledno 
izvajajo zakon o združenem delu; p r i tem pa je potrebno 
razvi jat i združevanje dela i n sredstev na osnovi dohodkov
n ih odnosov i n svobodne menjave dela; 

— zagotavljajo skladne odnose v de l i tv i dohodka, da b i 
us tvar i l i pogoje za višjo reprodukc i j sko sposobnost gospo
darstva; 

—- povečujejo obseg proizvodnje, da b i dosegl i p lanirano 
gospodarsko rast v družbenem planu občine za obdobje 
1976-1980; 

*- uresničujejo sanacijske programe ter ukrepe za učin
kovito odpravl janje negativnih rezultatov poslovanja v te
mel jn ih organizaci jah združenega dela i n organizaci jah 
združenega dela, k i poslujejo z izgubo; 

— uveljavljajo s istem nagrajevanja po de lu za vse de
lavce, da b i vsi pro izvodni de javnik i dosegli višjo stor i lnost 
dela in višjo produkt ivnost , p r i tem je potrebno upošteva
t i sprejete samoupravne sporazume o dogovorjenih sred
stvih za osebne dohodke; 

— izpolnjujejo sprejeto po l i t iko zaposlovanja ob omeje
nost ih; 

— izvajajo sprejete naloge na področju družbene samo-
zaščite i n l judske obrambe, za katere je potrebno zagoto
v i t i materialne pogoje; . 

— uresničujejo srednjeročne načrte razvoja družbenih' 
dejavnosti za obdobje 1976—1980 na osnovi sprejet ih samo
upravn ih sporazumov; 

— dosledno upoštevajo načelo, da m o r a b i t i d i nam ika 
r a s t i sredstev za osebno, skupno i n splošno porabo v ob
čini počasnejša od rast i družbenega pro izvoda; 

— zagotavljajo izpolnjevanje programa izgradnje objek
tov družbenega standarda iz programa samopr ispevka in 
drugih združenih sredstev . 

Navedene usmeritve in naloge, k i j i h bomo uresničevali 
v letu 1977, so integralni de l cil jev i n nalog, opredel jenih 
* temel j ih p lana i n v družbenem p lanu občine ter so iz
hodišče za vse družbenogospodarske in politične aktivno
sti občine v letu 1977. 

I . N A L O G E <NA PODROČJU G O S P O D A R S T V A 

Neznatno gospodarsko rast, invest ic i jsko neaktivnost i n 
Precejšnje poslovne izgube v letu 1976 bomo prav gotovo 
čutili še v letu 1977, vendar pa se že vse drugo polletje 
^ ž e j o možnosti, da b i povečali promet blaga, tako na do
mačem trgu kot na področju zunanjetrgovinske menjave. 
° b ugodnejših pogoj ih gospodarjenja lahko računamo v 
* e t u 1977 z višjo gospodarsko rastjo kot leta 1976, vendar 
S e ne bomo dosegli načrtovane poprečne srednjeročne go
spodarske rast i . Ravno tako je pričakovati le umir jeno 
stopnjo rast i zaposlovanja. 

Stopnje rast i osnovnih kazalcev razvoja v letu 1977 so 
naslednje: 

°snovni kaza lc i 1976 P lan 1977 P lan 1976—1980 

družbeni pro izvod 3,0 5,5 6,0 
Produkt ivnost 3,0 3,3 3,8 
z aposlenost 0,0 2,2 2,2 

— Ze v družbenem p lanu občine K a m n i k smo podčr
tati, da m o r a industr i ja posvetit i največjo pozornost raz-
'skavi domačega in tujega tržišča, da b i lahko načrtovali 
optimalne količine in s t rukture proizvodnje ter invest ic i j . 
Konkurenčno sposobnost je mogoče doseči le z v isoko kva-
uteto izdelkov, z novi tetami v asor t imentu proizvodnje in 
o z k i m i stroški na enoto pro izvoda. 

Delovne organizacije v indus t r i j i p lanira jo v letu 1976 
naslednje: 

R u d n i k kao l ina črna K a m n i k načrtuje p r i pro izvodnj i 
kao l ina 15 "/o povečanje, p r i ka l c i tu pa predvideva dvig 
proizvodnje za 5 »/o • Real izac i ja bo po teh predvidevanj ih 
v letu 1977 za 25 »/o večja kot v letu 1976, in sicer zaradi 
dv iga proizvodnje, pa tud i zaradi odobritve višjih cen sredi 
leta 1976. 

»Donit« Kemična industr i ja Medvode načrtuje v letu 
1977 v T O Z D T r i va l za 2»/o povečano proizvodnjo, v T O Z D 
Kemos t i k za 40 »/o, v T O Z D K e r a m i k a pa za 15 «/ 0 . Že od 
15 . novembra 1976 teče v T O Z D Kemos t ik pro izvodnja s in
tetičnih lep i l , k i je bi la prenesena iz T O Z D Tesnilka-Me-
dvode . Glede na to predvideva T O Z D povečanje proizvod
nje l ep i l od 1400 ton v letu 1976 na 2150 ton v letu 1977. 
T O Z D K e r a m i k a pa računa s precejšnjim povečanjem iz
voza, i n s icer za 20 %>, k i pa naj b i b i l dosežen predvsem 
na osnovi ugodnejših izvoznih cen. 

V Tovarn i kov insk ih izdelkov i n l i va rn i »Titan« teče v 
letu 1977 prvo leto razvojno sanacijskega programa 1977 do 
1980, k i predvideva že za leto 1977 polno izrabo zmoglji
vost i , k a r pomeni , naj bi se pro izvodnja povečala za 14 »/o 
glede na leto 1976. V tem letu bodo pričeli tud i z moder
nizaci jo livarniške proizvodnje. 

K e m i j s k a industr i ja »Kamnik« načrtuje v letu 1977 p r i 
i s tem številu zaposlenih za 4 "/o povečanje proizvodnje gle
de na leto 1976. Večje povečanje proizvodnje pa je po pla
nu delovne organizacije predvideno v naslednj ih dveh let ih 
planskega obdobja. 

Industr i ja pohištva »Stol« K a m n i k bo povečala proiz
vodnjo v letu 1977 za 5 °/o, produkt ivnost za 3 «/o in zapo
slenost za 2 °/o, ka r je v sk ladu s srednjeročnim p lanom 
razvoja delovne organizacije. 

Povečana prodaja je predvidena predvsem na domačem 
trgu, medtem ko bo prodaja na tujem tržišču nekaj manj
ša kot v letu 1976 zaradi manjše konjunkture . Večjo pro
dajo na domačem trgu bodo omogočili inter jer i v Beogra
du , Skop ju i n v Sarajevu, k i bo odprt letos. N a povečanje 
prodaje pa bodo vpl ivale tud i spremembe v asor t imentu 
proizvodnje. 

Tovarna pogrebne opreme »Menina« K a m n i k ne predvi
deva v letu 1977 količinskega povečanja proizvodnje, pač 
pa so predvidene spremembe v asort imentu proizvodnje, 
saj načrtujejo pro izvodnjo zahtevnejših proizvodov, ka r 
naj b i povečalo real izaci jo za 12°/o v pr imer jav i s pretek
l i m letom. V delovni organizaci j i predvidevajo tudi večji 
izvoz kot je b i l l an i . 

Teks t i lna tovarna »Svilanit« K a m n i k načrtuje v le tu 
1977 za oko l i 5 odstotno povečanje proizvodnje. Delovna 
organizaci ja s i pr izadeva z nov imi invest ic i jami zmanjšati 
obseg nočnega dela ter povečati produkt ivnost dela i n iz
boljšati asort iment proizvodnje. Spremembe v organizaci j i 
dela pa bodo vpl ivale t r d i na izboljšanje delovnih pogo
jev . 

Tovarna usnja K a m n i k pa i m a predvsem probleme s po
manjkan jem surov ih sv in j sk ih kož, tako na domačem kot 
na svetovnem tržišču. Zato potekajo v delovni organizaci j i 
pr iprave za osvojitev proizvodnje usnja iz drug ih vrst kož, 
i n s icer goveje i n konjske. Nadal jn j i p rob l em pa predstav
l ja tud i neusklajenost med rastjo cen surov in i n reproduk
ci jskega mater ia la ob istočasnem zamrznjenju cen gotovih 
izdelkov, ka r stalno slabša rentabi lnost obstoječega proiz
vodnega programa. Nada l jn j i rarzvoj organizacije združene
ga dela je odvisen od uresničitve sklepov, k i izhajajo iz 
sanacijskega programa. 

Delovna organizaci ja »Gorenje« Velenje načrtuje prevze
t i v K a m n i k u T O Z D I POG , v katerem b i letos pričeli z pro
izvodnjo elektromotorjev i n s pr ipravo proizvodnje kom
presorjev za h lad i ln ike . Za real izaci jo tega iprograma, k i 
rešuje prob lem I P O G i n sanacijo Tovarne usnja K a m n i k , 
pa je potrebno zagotovit i sredstva . 

Živilska industr i ja načrtuje v letu 1977 12 odstotno po
večanje proizvodnje, saj rarčuna z zaneslj ivo dobavo suro
v in . V tem letu pa bodo potekale tud i pr iprave za spre
membo tehnologije v pro izvodnj i , da b i lahko rea l i z i ra l i 
pr ipravo top l ih obrokov hrane za družbeno prehrano. 

Glede na real iz irane investicije v letu 1976 predvideva 
gospodarstvo v K a m n i k u , posebno pa industr i ja , tud i v le
tu 1977 v isoka invest ic i jska vlaganja. Gospodarstvo pred
videva investici je v višini 224,510.000 d in , indust r i j a pa 
185,793.000 d in . Predvidene investicije organizaci j združene
ga dela so pr ikazane v tabel i . 

Poleg sklepov, k i j i h je sprejela skupščina in družbeno
politične organizaci je že v teku leta 1976, i n ob ana l i z i de
vetmesečnega poslovanja naj temeljne organizacije zdru
ženega dela i n organizaci je združenega dela v indust r i j i 
proučijo naslednje: 

— kako rea l i z i rat i izkoriščanje obstoječih zmogl j ivost i 
ob pogoj ih povečanega povpraševanja; 

— kako i zpopo ln i t i sedanje proizvodne programe a l i j i h 
pr i l agod i t i nov im možnostim in pogojem na tržišču; 

— anal iz i rat i notranje proizvodne i n druge pogoje go
spodarjenja, k i vpl ivajo na ekonomičnost i n rentabi lnost 
poslovanja (varčevanje i n rac ionalno uporabo surov in i n 
reprodukci jskega mater ia la , zmanjšanje izmeta, organiza
ci jo proizvodnje, izkoriščanje delovnega časa, delovne di
sc ip l ine i td. ) ; 

— ana l i z i ra t i učinkovitost naložb in možnosti razširitve 
pro i zvodnih programov predvsem na osnovi modern ih av
tomat i z i ran ih tehnoloških postopkov; 

— pretehtati možnosti za združevanje dela i n sredstev 
na osnovi sprejetega zakona o združenem de lu. 

— Glavna naloga za nadal jn j i razvoj trgovine v letu 
1977 je izgradnja blagovne hiše v K a m n i k u . Zato je po
trebno v tem letu določiti lokaci jo za to poslovno stavbo, 
invest i tor T P »Kočna« K a m n i k pa bo pričela s pr iprav l ja l 
n i m i del i za izgradnjo. V Ma i s t r ov i u l i c i v K a m n i k u bo 
Trgovsko podjetje »Elita« K r a n j ured i lo svojo poslovalnico. 

V samem mestu so predvidene nadaljnje ureditve ob
stoječih trgov in i n obnovitev l oka la na T i tovem trgu, v ka
terem bo organiz i rana prodaja droger i j sk ih proizvodov ter 
fotomateriala. Predvidena je tud i spec ia l i z i rana prodaja lna 
rezervnih delov za motorna vozi la . 

P redv idoma bo tud i letos organiz i ran »Kamniški sejem«, 
na katerem bodo s prodajo svo j ih izdelkov poleg organiza
tor ja T P »Kočna« nastopale tud i nekatere druge organiza
cije združenega dela. 

— Predv ideni razvoj obrtne l n gostinske dejavnosti mo
r a v letu 1977 temel j i t i na ugotovitvah sedanjega stanja teh 
gospodarskih dejavnosti ter tezah družbenega p lana razvo
j a občine K a m n i k 1976—1980. 

N a področju družbene in zasebne obr t i je treba dosled
no uresničevati sprejete sklepe za pospeševanje te dejav
nost i i n rea l iz i rat i predvidene naloge, določene v resoluci j i 
za leto 1976. 

Krajevne skupnost i morajo z večjim čutom odgovorno
st i skrbet i za razvoj vseh vrst obr t i na svojem območju, 
s čimer bo mogoče zadostit i povpraševanju po teh storit
vah. 

Nadal jn j i pospešeni razvoj zasebne obrt i je treba st imu
l i ra t i z ustrezno po l i t iko kred i t i ranja in izgradnje prosto
rov ter nabavo osnovnih sredstev, prav tako pa še naprej 
kred i t i ra t i obratna sredstva, s čimer smo v letu 1976 že p r i 
čeli i n tud i dosegli določene pozit ivne rezultate. 

Razvoj zasebne obr t i je močno pogojen z ustanovitvi jo 
obrtno-nabavno prodajne zadruge in ustanavl janjem po
godbenih organizacij združenega dela, ka r naj bo glavna 
naloga za leto 1977. 

Občinska skupščina naj ponovno razpravl ja o sprejetju 
zazidalnega načrta obrtne cone ob Podgorsk i cesti i n K o -
renovi pot i . V vseh novelaci jah urbanističnih in zaz idaln ih 
načrtov pa je treba predvidet i možnost gradnje pos lovnih 
prostorov za proizvodne, posebno pa še za storitvene obrt
ne dejavnosti ter servise. 

— V gostinstvu i n tu r i zmu je treba i zpo ln i t i vsaj za
stavljene naloge, določene z resoluci jo v letu 1976, k i pa iz 
kakršnegakoli razloga niso bile real iz irane. 

— Upoštevati je treba tud i razvoj zasebnega gostinstva, 
tako v strogem cen t iu mesta kot drugod v občini i n s kre
d i tno po l i t iko omogočiti ustanavljanje novih gost inskih 
obratov, oz i roma izboljšanje obstoječih. 

— Invest ic i jska potrošnja se bo v letu 1977 v občini 
K a m n i k predv idoma dvigni la , k a r bo lahko bistveno vpl i 
valo na položaj gradbenih organizaci j , ko l i ko r se bodo 
uspele vključiti v.izvajanje teh del . 

Pričakujemo tud i oživljanje investic i jske potrošnje zu
naj K a m n i k a . 

Večjega povečanja lastn ih zmogl j ivost i v gradbeništvu 
ne predvidevamo, pač pa le obnovo obstoječih kapacitet . 

— V letu 1977 bomo še več pozornost i posvet i l i varstvu 
kmet i j sk ih zemljišč, sprejet bo pros torsk i p lan in kategori
zacija kmet i j sk ih zemljišč občine. Kme t i j ska zemljiška 
skupnost bo kot nosilec razvoja kmet i js tva v občini skr
bela za izobraževanje kmet i j sk ih proizvajalcev za sofinan
ciranje reprodukci je živine in izboljšanje pasemskega se
stava živine, regresiranje obrestne mere za kredite v kme
t i jstvu, za sof inanciranje pospeševalne službe, za delovanje 
pašnih skupnost i in druge akcije. 

Predračunska vrednost investici j v zasebno kmet i jstvo 
bo predv idoma znašala 9,200.000 d in . Navedena sredstva 
bodo služila za posodobitev gospodarskih objektov i n na
bavo potrebne mehanizaci je. 

Vzporedno s tem s i bomo pr izadeval i za organiziranje 
skupne proizvodnje kmetov (strojne i n druge skupnost i ) 
i n še posebej za uspešno povezovanje kmetov, predelovalne 
industr i je i n trgovine. 

Urejanje prostora 

V letu 1977 bodo sprejete novelacije vseh urbanističnih 
osnovnih dokumentov, i n s icer urbanističnega programa z 
urbanističnim redom za območje občine K a m n i k i n urba
nističnih načrtov za ureditveno območje K a m n i k a , Komen
de lin Most . 

Se pred novel i ranjem, oz i roma parale lno z novelaci jo 
bodo določeni t rasa obvozne ceste za K a m n i k i n vs i rezer
vat i ter zaščitni pasovi vodovodov v občini. 

Predvidena je tud i izdelava i n sprejem zazidalnega na
črta za Mekin je i n obrtno cono ter real izaci ja urbanistične 
rešitve trgovsko-poslovnega i n športnega centra. 

Predvidena je tud i izdelava i n sprejem zazidalnega na
črta za Šmarco in v ikendsko naselje na Brez jah ter del 
Stranj . 

— N a vodovodnem omrežju bodo v letu 1977 opravlja
na naslednja dela: 

— povezava rezervoarja S ta r i grad in cevovoda v d i * 
z in i 1 k m , 

— izgradnja vodovoda Zg. Perovo v dolžini 2 k m , 
— izgradnja vodovoda Dup l i ca—Smarca v dolžini 1 k m , 
— izgradnja vodovoda v Ogrinčevi u l i c i v dolžini 0,65 k m . 
— P r i kanal izac i j i bodo opravl jena naslednja dela: 
— nadal jnja izgradnja čistilne naprave za Domžale i n 

K a m n i k , 
— izgradnja priključkov na ko lektor z razbremeni ln i -

k o m , 
— izgradnja kanal izaci je na Jeranovem v dolžini 0,55 k m , 
— izgradnja kanal izaci je za Nevel jsko pot v dolžini 

0,75 k m , 
— izgradnja kanalizaci je v Ogrinčevi u l i c i v doižini 

0,2 k m , 
— izgradnja meteorne kanalizaci je za Pot na Poljane • 

dolžini 0,30 k m . 
— Asfa l t i rani bosta Ogrinčeva i n Kebetova u l i c a v dol

žini 280 m . 
— V letu 1977 so v p lanu Republiške skupnost i za ceste 

naslednja dela: 
— modernizac i ja ceste Stahovica—Cernivec v dolžini 

2,8 k m , vrednost 3,7 m i l j . d i n ; 
— modernizac i ja ceste Kamnik—Ločnica v dolžini 4 k m , 

vrednost 10,8 m i l j . d i n ; 
— utrditev ceste Sp . B r n i k — M o s t e v dolžini 3,7 k m , 

vrednost 5,2 m i l j . d in . 
Izdelujejo g lavni načrt i n vso potrebno dokumentacioo 

za obvoznico. Sklenjena je pogodba z Republiško skupno
stjo za ceste, s katero je predvideno skupno f inanciranje 
obvoznic v razmerju 50 : 50, s tem da b i z del i pričeli ma ja 
1977. 

— Pr iprav l ja jo študijo za ureditev prometa v s tarem 
delu mesta K a m n i k a , k i bo izdelana najkasneje do 
1/4-1977. V zvezi s tem se bomo s podjetjem »Viator« po
skušali dogovori t i za prestavitev avtobusne postaje s Ti to
vega trga na prostor ob železnem mostu . 

— Redno vzdrževanje voda bo tud i v letu 1977 potekalo 
po p l anu družbenega razvoja občine K a m n i k , o z i roma Ob
močne vodne skupnost i L jub l jan ica—Sava. Nu jno pa bo 
potrebno ured i t i v letu 1977 obrežne zidove na lev i s t ran i 
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struge Kamniške E i s t r i c e , i n sicer v dolžini, k jer bo pote
ka la nova obvoznica. V ta namen bodo uporabl jena pred
vsem ta sredstva, le manjša sredstva bodo namenjena za 
redno vzdrževanje. 

— V le tu 1977 bomo rea l i z i ra l i na področju ptt prometa 
naslednje naloge: 

— kabelsko povezavo v mestu K a m n i k , 
— povečavo telefonske centrale za 1000 priključkov, 
— prenosni visokofrekvenčni s is tem v mestu K a m n i k u . 
Razen tega pa je v p rogramu razvoja predvidena naba

va telefonske, telegrafske i n poštne opreme. V p r ip rav i je 
tud i dokumentac i ja za pr idobi tev prostora — p r i z i dka za 
agregat v K a m n i k u . V izdelavi je tud i tehnična dokumen
taci ja za pr idobitev zemljišča za pošto i n telefonsko cen
tra lo na B a k o v n i k u , ravno tako pa tud i za Komendo—Mo
ste. 

— V letu 1977 bo izgradnja električne mreže potekala po 
srednjeročnem p lanu. Zgrajeni bodo predv idoma naslednj i 
ob jekt i : 

— dokončanje objektov iz leta 1976, 
— T P Zg. Tuh in j , 
— T P Vrhpo l j e II., 
— T P Olševek, 
— T P Zg. Log, 
— T P Sovinja peč, 
— T P M a l i v rh , 
— T P Srednja vas, 
— N N O Palovče, 
— T P Nasovče, 
— T P Kopišče. 
T a k o obširni p lan bomo i zpo ln i l i le ob pomoči vseh 

družbenih dejavnikov, razumevanju l jud i na področjih, 
kjer so gradnje predvidene, ter ob sodelovanju kra jevnih 
skupnost i v t ak i mer i , kot je b i lo dogovorjeno. 

Stanovanjsko gospodarstvo 

V razprav i je nov samoupravn i sporazum o združevanju 
sredstev za stanovanjsko izgradnjo i n razširjeno reproduk
ci jo stanovanjskega gospodarstva, k i predvideva višjo stop
njo združevanja sredstev i n novo prerazdelitev sredstev 
med organizac i jami združenega dela i n samoupravno sta
novanjsko skupnost jo . K o l i k o r bo ta sporazum sprejet s 
pred laganim povišanjem stopnje od 6 na 8 odstotkov, bo 
glede na povišanje cene m 2 stanovanjske površine od seda
nje 6200 d i n za m» na 6775 d i n za m 2 v letu 1977 i n s pre
razdel i tv i jo dela sredstev za komunalno dejavnost težko 
zgradit i 276 stanovanj, predv idenih po načrtu. 

I I . DRUŽBENE D E J A V N O S T I 

Obl ikovanje i n usklajevanje srednjeročnih t-iogramov 
družbenih dejavnosti še n i končano, n iso pa znane tud i do
končne opredel itve združenega dela v zvezi z nada l jn j im 
razvojem teh prodočij. R o k i za sklenitev samoupravnih 
sporazumov o temel jn ih srednjeročnih p lan ih samouprav
n i h interesnih skupnost i družbenih dejavnosti so podaljša
n i . Do konca prvega pol let ja 1977 bo potekalo začasno fi
nanciranje za delovanje S IS družbenih dejavnosti . Po tem 
začasnem s is temu se bodo na področju družbenih dejavno
st i , za katere vel ja letos kot osnova za združevanje sred
stev osebni dohodek a l i dohodek, uporabl ja le do 30. jun i ja 
iste osnove i n enake stopnje, kot bodo veljale na dan 31. de
cembra letos. 

— Skupnost otroškega varstva bo v letu 1977 v okv i ru 
finančnih zmožnosti zagotovila izvedbo min imalnega pro
grama vzgojnovarstvene dejavnosti za predšolske otroke in 
izvedbo dogovorjenega programa, k i je načrtovan za sred
njeročno obdobje. 

M i n i m a l n i p rogram vzgojnovarstvene dejavnosti obsega 
predvsem vzgojno delo v otroškem vr tcu s celoletno malo 
šolo, k i ga je doslej f inanc i ra la občinska izobraževalna 
skupnost i , s 1.1.1977 p a bo opravl jen prenos sredstev za 
skupnost otroškega varstva. 

Pr io r i t e tna naloga dogovorjenega p rog rama je izgradnja 
otroškega vr tca v K o m e n d i za 100 otrok. To invest ic i jo bo 
mogoče oprav i t i le s poso j i l om. Predračunska vrednost 
v r t ca z zakloniščem je 4,169.000 d i n brez opreme. 

Druge naloge skupnost i so še: 
— letovanje otrok, 
— regresiranje oskrbn in , 
— sof inanciranje gradnje otroških igrišč, 
— po potreb i organiziranje varstva otrok v d rug ih dru

žinah in 
—- organiziranje dejavnosti za otroke, k i niso vključeni 

v vzgojnovarstvene zavode. 
— Občinska izobraževalna skupnost bo zagotavljala 

osnovno izobraževanje, k i izhaja iz zakonsk ih obveznosti 
i n dogovorjene dejavnosti , v obsegu, k i ga predpisujejo 
učni načrt i n drug i za šolo obvezni predp is i . 

Osnovno izobraževanje je zajeto v m i n i m a l n i h standar
d i h , k i so h k r a t i osnova sol idarnostnega pre l ivanja sred
stev med občinskimi izobraževalnimi skupnos tmi . Sol idar
nostn i p rog ram naše izobraževalne skupnost i zajema: 

— vzgoja i n izobraževanje 3110 otrok v osnovnih šolah 
v 119 odde lk ih , 

— podaljšano bivanje učencev v dijaškem domu in 
osnovnih šolah, 

— ma la šola v 23 odde lk ih s skrčenim 120-uruim pro
g r a m o m za otroke, k i niso s ta ln i varovanci V V Z , 

- - osnovnošolsko izobraževanje odras l ih , 
— amort i zac i ja nepremičnin, opreme in učil, 
— prevoz i učencev v šolo, 
— stroški b ivanja osnovnošolskih učencev v domov ih , 
— štipendije za pedagoške pokl ice , 
— stroški organov i n strokovne službe ter 
— obvezna rezerva. 
Dogovorjeni p rog ram pa zajema: 
— sof inanciranje glasbene šole, 
— sof inanciranje Delavske univerze, 
— prehrano učencev v osnovnih šolah, 
— učbenike i n šolske potrebščine, 
— šolske ekskurz i je za učence od 4. do 8. razreda, 
— anuitete i n druge obveznosti . 
Sredstva za izgradnjo šolskega pros tora se zbirajo tud i 

v redni pr i spevn i s topnj i za izobraževanje. V smis lu samo
upravnega sporazuma m f inanciranje invest ic i j , k i so ga 
organizaci je združenega dela sprejele i n podpisale, bodo 
de lovni l judje združevali sredstva po stopnj i 0,8 odstotka 
od bruto osebnih dohodkov. Glede na oceno bruto osebnih 
dohodkov v nas lednj ih le t ih b i znašal ta pr ispevek v letu 
1977 5,157.960 d i n . 

S t emi sredstvi , sredstv i krajevnega samopr ispevka in 
prenesenimi sredstvi iz prejšnjih let, bomo v letu 1977 pr i 
čeli s prvo fazo izgradnje centra za usmerjeno izobraževa
nje. 

— P rog ram ku l turne skupnost i K a m n i k predvideva za 
leto 1977 tako na področju knjižničarske dejavnosti, založ
niške dejavnosti i n arhivske dejavnosti in spomeniškega 
varstva obseg akt ivnost i v okv i ru srednjeročnih programov. 
Predv idoma bodo organiz i ra l i 6 sta ln ih i n 3 občasne muzej
ske razstave, 6 gledaliških predstav, organiz i ra l i pa bodo 
tud i več glasbenih predstav. 

— Glavna naloga telesne kul ture v letu 1977 bo zagoto
vitev množičnosti v te lesnokul turni dejavnosti . Občane bo
do poskušali vključiti v organiz irano te lesnokulturno aktiv
nost. Za te namene je v letu 1977 p lan i ran ih 300.000 d in . 
Za k lube i n društva je p lanirano oko l i 600.000 d in , za vzdr
ževanje športnih objektov 300.000 d i n i n za prispevek stro
k o v n i m službam 150.000 d in . Pomembna naloga na področju 
telesne ku l ture bo tud i strokovno izpopolnjevanje kadrov . 

— Glede na velike potrebe po zobozdravstvenih storit
vah načrtujemo v letu 1977 še dva t ima . E n t i m naj b i b i l 
še v splošni ambulant i ter drug i v prevent iv i . Poleg tega 
naj b i namest i l i še t r i sestre za patronažo i n nego na do
m u i n pričeli z ortodonti jo — dvakrat tedensko. 

Postavl jen bo tud i U K V oddajnik na Rak i t o vcu za po
trebe reševalne službe celotnega Z D Domžale. V letu 1977 
bi mora l i zbra t i tud i sredstva za načrt razširitve zdrav
stvenega doma. 

— Temel jn i c i l j i socialnega skrbs tva v občini K a m n i k , 
k i j i h delovni l judje i n občani uresničujejo v občinski 
skupnost i socialnega skrbstva, so zagotavljanje socialnega 
varstva sebi i n d rug im v p r i m e r u soc ia ln ih st isk i n težav. 

Delovanje socialnega skrbstva posega v sk rb za nemo
teno življenje družin mladostn ikov i n starejših občanov i n 
sk rb za določene kategorije občanov z motn jami v teles
nem i n duševnem razvoju. 

V srednjeročnem programu smo posvet i l i pozornost 
vsem kategor i jam dejavnosti, tako s k r b i za odrasle i n one
mogle osebe kot družinam p r i reševanju n j ihov ih težav. 
S 1/1-1977 je s topi l v veljavo nov zakon o zakonsk i zvezi 
in družinskih razmer j ih , zato bo potrebno prvenstveno 
oprav i t i vse naloge, k i j i h ta zakonodaja na novo nalaga 
soc ia lnemu skrbs tvu ; urejanje i n odločanje o va lor i z i ran ih 
preživninah, odločanje o zakonsk ih zadržkih, pr iprave na 
predzakonsko posvetovalnico i n na izvajanje spravn ih po
skusov pred razvezo zakonske zveze. 

Sorazmerno visok odstotek starejšega prebivalstva v ob
čini i n še neurejena služba za pomoč starejšim občanom 
narekuje tud i v letu 1977 prior i tetne naloge na tem po
dročju. 

Prav tako bo v letu 1977 potrebno zagotovit i razne obl i
ke družbenih denarn ih pomoči mater ia lno ogroženim obča
nom po enotnih mer i l i h , dogovorjenih v skupnost i social
nega skrbstva. 

— Pokojnine i n drug i denarn i p re j emk i bodo v letu 
1977 uskla jeni z zvišanjem poprečnega nominalnega oseb
nega dohodka na zaposlenega v letu 1976. Tako bo ohra
njeno razmerje med poko jn inami i n osebnimi dohodk i iz 
leta 1976. Povečanje izdatkov v tej osnovi z upoštevanjem 
čistega pr i ras ta nov ih poko jn in bo pokr i to z ustrezno več
j i m i dohodk i skupnost i . F inanc iranje vseh potreb v letu 
1977 bo potekalo po enakem s istemu ko t v letu 1976. 

I I I . K R A J E V N E S K U P N O S T I 

Po oceni bodo imele krajevne skupnost i v letu 1977 na 
vol jo enako višino sredstev kot v letu 1976. Največje inve
stici je bodo opravi le kra jevna skupnost K a m n i k , k i bo med 
d rug im grad i la kanal izac i jo na Podgorsk i pot i , Cest i t reh 
talcev i n Drnovški pot i , r ekonst ru i ra la bo Ogrinčevo ul ico , 
Podgorsko pot, Pot na Pol jane, Aškerčevo i n Kebetovo u l i 
co ter Nevel jsko pot. Začela bo urejat i javno razsvetljavo 
v prede l ih K a m n i k a , k jer je še n i , so f inancira la bo gradnjo 
T P na Zg. Žalah, nekaj sredstev bo namenjenih za urejanje 
pločnikov, otroških igrišč, pomoč društvom i n organizaci
j a m ter spomeniškemu varstvvi. 

Kra jevne skupnost i V r a n j a peč, Tuh in j , Nevlje, špitalič 
i n M o t n i k bodo ob p r i spevku občanov sof inancirale grad
njo T P i n dal jnovoda. 

Kra j evna skupnost Srednja vas bo nadal jevala z gradnjo 
vodovoda na Pirše vem i n novega zajetja za vodovod, k i 
napaja Loke , Potok i n Vaseno. Kra jevna skupnost Nevl je 
bo napel ja la vodovod v nasel j ih Tučna i n Briše, krajevna 
skupnost Smarca bo so f inancira la gradnjo nove TP , nizko
napetostno električno omrežje v šmarci i n povezavo ob
stoječega vodovoda s kamniškim vodovodnim omrežjem. 
Kra j evna skupnost Šmartno bo ob sof inanciranju vašča-
nov asfal t i ra la cesto skoz i Šmartno, kra jevna skupnost 
Tunj i ce bo p r ip rav i l a vso tehnično dokumentaci jo za re
konst rukc i j o ceste T u n j i c e — K a m n i k . P rav tako bodo tud i 
krajevne skupnost i Podgorje, K o m e n d a , Moste i n druge 
nadaljevale z ure janjem najbolj p rometn ih cest na svoj ih 
območjih. Kra j evna skupnost Križ bo nadal jevala s pr ipra 
vami za gradnjo kanal izaci je . 

Kra j evna skupnost Kamniška B i s t r i c a bo ob sofinan
c i ran ju kra jevnih skupnost i Godič i n Črne pričela z de l i 
na razširitvi pokopališča v St ran jah . 

Vse krajevne skupnost i so sestavile p lan za leto 1977 
v okv i ru sprejetega srednjeročnega p lana razvoja krajev
n i h skupnost i za obdobje 1976—1980. 

I V . L J U D S K A O B R A M B A 

N a področju l judske obrambe v letu 1977 je potrebno 
nadalje k rep i t i proces podružabljanja obrambn ih pr iprav 
i n družbene samozaščite, za k a r sta podlaga novo sprejeta 
zakona: Zakon o l judsk i ob ramb i S R S ter Z a k o n o druž
beni samozaščiti, varnost i i n not ran j ih zadevah S R S . Ne
nehno, trajno i n ažurno moramo skrbe t i za načrtovanje 
obrambn ih pr iprav vseh družbenih subjektov, saj je od te
ga odvisna pr ipravl jenost družbe v vo jn i i n v m i r u , v p r i 
meru hud ih naravn ih nesreč. 

Občinski upravn i organi ter družbenopolitične organiza
cije morajo posvet i t i več pozornost i uresničevanju i n ma-
ter ia l i zac i j i nalog i n cil jev, začrtanih v las tn ih ob rambn ih 
načrtih; načrte pa morajo stalno dopolnjevati i n ažurirati. 

N a področju kmet i js tva je potrebno izde lat i analize ob
stoječih obdelovalnih površin i n možnosti za intenzivnejšo 
obdelavo še za druge krajevne skupnost i ; močno p a s i je 
treba pr izadevat i za razvoj kmet i js tva. 

P r i usposabl janju vseh s t ruk tur prebivalstva moramo 
dosledno upoštevati sprejete programe, v enote c iv i lne za
ščite i n ter i tor ia lne obrambe pa še naprej vključevati ob
čane, z last i ženske i n mlad ino . 

Nadal jevat i moramo z mate r ia ln im opreml janjem enot 
c iv i lne zaščite, ter i tor ialne obrambe i n občinskih zvez, vse 
napore pa moramo usmer i t i z last i na posodabl janju mate
rialne opreme službe za opazovanje, obveščanje i n a larmi
ranje. 

V . U K R E P I ZA URESNIČITEV P L A N I R A N I H N A L O G 
V L E T U 1977 

Osnovni n o s i l c i družbenoekonomskega razvoja so s plan
s k i m i dokument i v le t ih 1976—1980 sprejel i konkretne na
loge i n usmeritve, k i j i h morajo izpolnjevat i . Dolžni so tud i 
usklajevat i i n usmer jat i celotni proces družbenega i n go
spodarskega razvoja ter sprejemati ukrepe za real izaci jo 
dogovorjenih ci l jev i n nalog v letu 1977. 

Ukr ep i na področju gospodarstva 

— Uveljavl janje samoupravn ih družbenoekonomskih od
nosov na osnovi ustave i n zakona o združenem delu je od
ločilni pogoj za uspešno real izaci jo p lansk ih nalog v letu 
1977. 

— Ustvar i t i je potrebno pogoje za hitrejšo gospodar
sko rast, ka r je tesno povezano z usk la j en imi razmer j i v 
de l i tv i dohodka i n razporejanju čistega dohodka. Delavc i 
v združenem delu naj zagotovijo hitrejšo rast sredstev za 
vlaganje v razširjeno reprodukc i jo v pr imer jav i z rastjo 
sredstev za zadovoljevanje osebnih, skupn ih i n splošnih po
treb. 

— Z a uveljavitev kva l i te tn ih dejavnikov rast i pa je po
trebno pričeti s temeljitejšo preosnovo obstoječega s istema 
materialne i n mora lne st imulaci je . In tern i ak t i o de l i tv i 
osebnih dohodkov morajo zagotavljati dosledno uveljavlja
nje načela nagrajevanja po delu, da b i dosegl i večje učin
ke p r i gospodarjenju z družbenimi sredstv i . Del itev oseb
n i h dohodkov glede na de janski uspeh p r i de lu m o r a po-, 
stat i eden i zmed najučinkovitejših mot ivov za stalno pove
čevanje proizvodnje i n dohodka, produkt i vnos t i dela, zni
ževanje mater ia ln ih stroškov i n boljšo izrabo kapacitet. 

— Dosledno je potrebno uvel javi t i sprejeta načela v zve
z i s kadrovsko po l i t iko . Uvajanje najsodobnejše tehnolo
gije dela v pro izvodnjo je pogojeno predvsem s strokovno 
usposobl jenim kad rom, k i tako tehnologijo lahko uvaja i n 
jo obvladuje. To pa je tud i odločilni dejavnik rast i produk
t ivnost i de la . 

— Mater ia lno i n mora lno je potrebno s t imu l i r a t i dosež
ke na področju raziskovalne dejavnosti ter j i h uvel javit i 
v p raks i . 

— Uve l jav i t i moramo rac ionalna mer i l a invest iranja ter 
j i h uporab i t i p r i real izaci j i konkre tn ih invest ic i j sk ih pro
jektov. 

— Z a izvoz je potrebno ob l ikovat i celovitejše prozvodne 
programe ter doseči uskla jen nastop organizaci j združene
ga de la n a mednarodn ih t rg ih . Povečati je potrebno tud i 
delež uvoza i n izvoza iz neuvrščenih držav na področju 
mednarodne trgovinske menjave. 

— Posodobi t i moramo organizacije dela, tako v proiz
vodnih delovnih organizaci jah kot v družbenih dejavnostih. 

— Poos t r i t i moramo delovno d isc ip l ino , rac iona l i z i ra t i 
de lovni čas i n uvesti smotrno varčevanje. 

— U t r d i t i moramo povezovanje kmet i jske proizvodnje a 
živilsko industr i jo i n t rgovsk imi podjet j i . 

— Stanovanjska izgradnja m o r a b i t i pogojena z izgrad
njo spremljajočih objektov družbenega standarda. 

— Izpo ln i t i moramo planske obveznosti za preskrbo 
prebivalstva ter organiz i rat i potrošniške svete, da b i iz
boljšali kakovost ponudbe v t rgov in i . 

U k r e p i na področju družbenih dejavnosti 

— Povečati je potrebno učinkovitost delegatskega siste
m a v samoupravnih interesnih skupnost ih . Posebej je po; 
trebno uvel jav i t i neposreden vpl iv združenega dela p r i 
ob l ikovanju programov i n kval itete storitev interesnih 
skupnost i . 

— Neobhodno bo treiba usk lad i t i naloge n a področju i * 
vest ic i jsk ih vlaganj, p r i t em pa bo potrebno upoštevati 
usmeritve dogovora o temel j ih družbenega p lana i n druž
benega p lana občine za obdobje 1976—1980. 

— Ob l ikova t i ustrezne skupne strokovne službe zaradi 
učinkovitejšega poslovanja i n delovanja ter znižanja stro
škov samoupravnih interesnih skupnost i na področju druž
benih dejavnosti . 

— Zagotovit i pogoje za izvajanje nalog, k i izhajajo iz 
novega zakona o soc ia ln i varnost i . 

— Sk l en i t i družbeni dogovor o skupn i po rab i za leto 
1977. 

U k r e p i na področju skupnega pomena 

— V zvezi s po l i t iko cen bo občina sk len i la družbeni 
dogovor o po l i t i k i cen v letu 1977, s ka t e r im bodo oprede
l jena osnovna načela po l i t ike cen. Republiška resoluci ja 
predvideva, da rast cen i n življenjskih stroškov ne bo višja 
kot v le tu 1976. 

— Stopnje ras t i vseh ob l ik porabe, osebne, skupne in 
splošne naj bodo v letu 1977 za 10 odstotkov nižje od stop
nje r a s l i družbenega pro izvoda. 

— Zagotovit i bo potrebno preobl ikovanje splošne pora
be ter izločiti i z splošne porabe vse tiste obl ike , k i ne so
di jo vanjo, obenem pa je potrebno ustvar i t i pogoje za nji
hovo drugačno organiz iranost i n funkcioniranje . 

— Potrebno je razvi jat i medobčinsko sodelovanje, po
sebno glede razv i janja racionalnejših i n učinkovitejših 
s k u p n i h služb. 

— Ustvar i t i bo potrebno pogoje za zaposlovanje delav
cev, k i se vračajo z začasnega dela v tu j in i . 

— Po samoupravnem sporazumu o združevanju sred
stev za f inanciranje programov razvoja K S v občini K a m 
n ik v srednjeročnem p lanskem obdobju 1976—1980 zagotav
ljajo udeleženci tega sporazuma po 400,00 d i n na zaposle
nega v letu 1977. 

K a m n i k , februar 1977 

OGLAŠUJTE V 
»KAMNIŠKEM OBČANU" 



Dani lo Cerkven ik Ivanka železnik Jožica Šuštar, Bo r i s Bo lha i n Jože Glazar France K la r in ik Janez Gradišek 

Kamniška okrogla miza o preskrb občanov 

trgovini brez potrošnikov 
Naš časopis s i je tokrat 

zastavi l ka r neko l iko zahtev
no nalogo i n organiz i ra l raz
govor za okroglo mizo , k i 
m u je b i l osnovni namen se
znanit i bralce s preskrbo v 
K a m n i k u . N a razgovor smo 
povabi l i predstavnike Kočne, 
Mesa. Žita kot preskrboval-
cev ter potrošniške svete iz 
K a m n i k a , Šmarce, Volčjega 
potoka i n Nevelj . Seveda so 
b i h vabl jeni tud i predstavni
k i občinske skupščine, k i je 
o trgovini razpravl ja la te dn i . 

Našemu vab i lu so se od
zval i Jože Glazar iz Žita, Jo
žica Šuštar i n B o r i s Bo l ka 
iz Mesa, Ivanka železnik, Da
ni lo Cerkvenik i n Janez Gra
dišek iz Kočne ter France 
K l a d n i k i n Tomaž Jančar, 
k i sva zastopala barve K a m 
niškega občana. Zal pred
s tavn ik i potrošniških svetov 
i n občinske skupščine niso 
sedl i z nami za okroglo mi 
zo. 

KAMNIŠKI OBČAN: A l i je 
v mesnicah dovolj mesa? 

B O L K A : Mesa je več vrst. 
Lahko rečem, da je govedi
ne dovol j , celo nekatere manj 
kvalitetne dele govedi težko 
prodamo, ker želijo naši po
trošniki predvsem vel iko me
sa za zrezke. N a Zapr icah 
smo nekaj časa prodaja l i le 
meso starejših govedi star ih 
nad 36 mesecev, vendar zanj 
h i b i lo zanimanja , čeprav je 
prav tako kvalitetno. Že več
krat smo predlagal i , da b i 
b i l i kvalitetnejši del i mesa 
dražji, manj kval i tetni pa 
cenejši. Ne vem zakaj želijo 
Potrošniki za polnjeno pa
pr iko kar stegno mlade go
vedi. 

Mesa ne prodajamo le v 
K a m n i k u , temveč imamo 
mesnice a l i pa meso proda
jamo v sodelovanju s Kočno 
še v Stahovic i , Mostah, 
šmarci i n Komend i ter 
Smartnem in Lazah v Tu
hinjsk i do l in i . Seveda naše 
mesnice niso odprte vse dni 
V tednu, saj se to ne b i iz
plačalo. O s k r b a s sv in jsk im 
mesom in teletino pa je 
slabša, živine ne uspemo do
bi t i po najvišjih dovol jenih 
cenah, zato imamo po 6 do 
8 dinarjev p r i k i l og ramu iz
gube. Zato prodaje teh dveh 
vrst mesa ne moremo po
speševati. 

ŽELEZNIK: Govedine i n 
Perutnine je dovolj , teletine 
m svinjine pa ne in nekate
r i naši kupc i hodi jo po me
so v Mengeš a l i L jubl jano. 
Tam je i zb i ra boljša. 

B O L K A : Drugje je meso 
dražje. To velja z last i za 
mesnico Emone v Mengšu. 
To p r i nas ne smemo dela
ti , saj odgovorni tud i nekaj 
V e l . ia jo . 

KAMNIŠKI OBČAN: A l i z 
dolgoročno kooperaci jo n i 
mogoče dob i t i zadosti živi
ne, k i b i b i la tud i kval itetna? 

B O L K A : V kooperac i j i iz-
V e n občine imamo 4.000 svinj , 
'etno pa j i h b i potreboval i 
oko l i 10.000. T u d i cena v ta
k i re j i je cenejša in znaša 
a * d in , v Ihanu pa j i h pro
dajajo po 28 dinarjev i n še 
kup i t i j i h ne moremo. Več 
r e J c e v b i mora lo b i t i v kam

niški občini, kjer svinj sko
raj ne kup imo . T u naj b i 
E m o n a odigrala pomembnej
šo vlogo v organiz i ranju ko-
operaci jske proizvodnje. Ome
n i l b i tud i črne zakole za 
zmrzovalne skr inje , k i j i h n i 
malo . 

KAMNIŠKI OBČAN: K a k o 
pa je z ostalo preskrbo z 
živili? 

C E R K V E N I K : Kamniški 
kupc i so zelo zahtevni i n mo
ramo se zelo t rud i t i , da j i m 
ustrežemo. Želimo tudi ob
jekt ivno oceno našega dela, 
k i pa jo bodo i z rek l i edino 
potrošniški sveti. T i na ža
lost še niso zaživeli, čeprav 
nam b i b i l i v pomoč, saj b i 
naše delo lahko nenehno pr i 
lagajali večinskemu mnenju, 
svetov. 

V občini s i prizadevamo, da 
imamo na pol icah istovrstne 
izdelke vsaj dveh izdeloval
cev. Seveda pa vsem ne bo
mo mogl i ustreči, ker to ze
lo podraži stroške. 

ŽELEZNIK: Ve l iko je kup
cev, k i zahtevajo le eno vr
sto blaga, nekaj pa je tak in , 
k i zahtevajo kaj posebnega. 
Vendar tako široke izbire ne 
moremo imet i , saj b i imel i 
še večje zaloge. Za l nam si
stem marž preširoko izb iro 
skoraj onemogoča. Ce nekdo 
želi kavo z oznako, k i pr i 
nas n i običajna, je pač ne 
more dobi t i . Povedati pa 
moram, da prodajamo vsaj 
7 a l i 8 vrst kav. 

C E R K V E N I K : Večkrat je 
slišati pr ipombe na račun 
prodajnega prostora, k i ga 
je bojda premalo. Poudar i t i 
moram, da smo po površini 
prodajnega prostora na ob
čana nad s lovenskim pov
prečjem. Tud i lokalov ima
mo ve l iko, zato pa so po
slovni stroški zelo ve l ik i . 

KAMNIŠKI OBČAN: K o 
že govor imo o prodajnih 
pros tor ih , nas zanima grad
nja kamniške blagovnice. 

C E R K V E N I K : Letos bomo 
dokončali samopostrežno t r 
govino na Bakovn iku , k i bo 
začela poslovati te dn i . Vsa 
naša prizadevanja pa so us
merjena v gradnjo blagovni
ce, k i j o K a m n i k potrebuje. 
Za l lokaci je za gradnjo večje 
blagovnice še ni in prav te 
dn i poteka javna razprava o 
tem problemu. 

Kočna načrtuje še gradnjo 
samopostrežnih trgovin v Ko
mendi in Stranjah v tem 
srednjeročnem obdobju. V 
starem delu mesta bomo ob
nov i l i le poslovalnic i H ran i 
l a i n l oka l nasproti občine. 
Povedati pa moramo, da bi 
blagovnica že stala, če ne bi 
to l iko denarja vlagali v sta
rem delu mesta. 

GRADIŠEK: Kočna se bo 
povezovala z nekater imi za
n i m i v i m i proizvaja lc i p r i nas 
i n v spec ia l i z i ranih trgovinah 
bomo prodajal i njihovo bla
go. To bo zanimivo tud i za 
kupce izven K a m n i k a , saj bi 
tako lahko postregl i tud i z 
dobro i zb i ro posebnih izdel
kov. T u z last i m i s l i m na kon
fekcijo i n ostala oblačila. 

KAMNIŠKI OBČAN: Vel i 
k o Kamničanov kupuje v 
d rug ih mest ih , čemu? 

C E R K V E N I K : O od l i vu 
kupne moči iz K a m n i k a je 
bi lo vel iko govora. Za l toč
n ih podatkov n i , vendar mo
ramo omeni t i , da kupujejo 
p r i naš potrošniki iz vse Slo
venije. To v id imo po čekih 
občanov. T u d i 42 odstotkov 
potrošniških posoj i l n i iz na
še občine. To je tudi dokaz, 
da odl iv le n i tako velik. 

KAMNIŠKI OBČAN: A l i v 
K a m n i k u res n i osnovnih 
vrst kruha? 

G L A Z A R : P rob l em je v so
boto, ker ob lepem vremenu 
prodaja k ruha močno upa
de. Pek i delajo po 10 u r na 
dan in v dveh izmenah, ven
dar t rd im , da sledimo zahte
vam. Spečemo po 5.000 k i 
logramov k ruha dnevno, 
K a m n i k pa ga potrebuje 
oko l i 4.500 k i logramov. Za
to ga lahko voz imo še v 
Domžale, Moravče in Cer
kl je. Do leta 1979 bomo na
še zmogl j ivost i še povečali, 

tako da bomo spek l i oko l i 
6.000 k i logramov k ruha na 
dan. 

ŽELEZNIK: K r u h je ved
no i skan. T u d i izbire imamo 
dovol j , zato je tud i od dru
god vel iko kupcev. Večkrat 
pa se zatakne p r i črnem 
k r u h u , k i ga pozno popold
ne navadno zmanjka. 

G L A Z A R : črnega k r u h a ne 
jeml jemo nazaj, saj ga ne 
moremo zmlet i v drobtine. 
Zato morajo v trgovinah tu
d i dobro premis l i t i , ko l iko 
k r u h a naročijo. Povedati pa 
moram, da se k u p c i ne odlo
čajo za nakup zaradi cene. 
Saj velja k i l og ram k ruha več
krat manj kot zavoj cigaret. 
Pravite, da k ruha zmanjka. 
Ob novem letu ga je bi lo p r i 
nas do 17. ure, v L jub l jan i 
pa ga je zmanjkalo že ob 
13. u r i . K o ob sobotah k ruha 
zmanjka, izpad, k i je po
sledica manjših zmogl j ivost i , 
kaj h i t ro nadoknadimo. Z 

razširitvijo pekarne bomo 
prob lem rešili i n odprav i l i 
nočno delo pekov. Pek l i naj 
b i tud i pecivo. Omeni t i pa 
moram še neurejen sistem 
cen, k i nam ne zagotavlja 
povprečne družbene akumu
lacije. P r i osnovnih vrstah 
k ruha zaslužka sploh n i . 

KAMNIŠKI OBČAN: Vel i
ko p r ipomb let i na račun pro
daje sadja i n zelenjave. 

GRADIŠEK: Lan i se je o-
skrba izboljšala, saj smo 
upoštevali priporočila izvrš
nega sveta občinske skupšči
ne. Lahko rečem, da smo 
ime l i nekatere ozimniške pri
delke najcenejše v Sloveni j i . 
Toda srečujemo se s prob
l emom grosiranja naših tr
govin. Sadje i n zelenjavo vo
zimo iz K ran j a , saj v Kam
n i k u še n i objekt ivnih pogo 
jev za special iz irano prodajo 
na debelo prav teh izdelkov. 
Polet i bomo ime l i več stojnic 
in povezali se bomo z neka 
ter imi d i rek tn imi prideloval

c i . P r i razvoju te dejavnosti 
nas ovirajo tud i zelo nizke 
maloprodajne marže, k i več
krat ne dovoljujejo kr i t je 
vseh stroškov, k i j i h v tej 
prodaj i ni malo. Podobno je 
tudi p r i drugih živilskih iz
de lk ih , kjer marže ne zado
ščajo za pokri t je prodajn ih 
stroškov. Trgov ina n i več ta
ko akumulat i vna kot je b i l a 
nekdaj . To se v id i tud i p r i 
novogradnjah živilskih in dru
gih trgovin, k i j i h brez po
soj i l bank ne b i mogl i gra
d i t i . 

V našem kra tkem pogovo
r u žal n ismo omeni l i vseh 
problemov, na katere naleti
jo preskrbovale ! kamniških 
potrošnikov. Naš pogovor za 
okroglo mizo morda ni do
segel vseh namenov, k i smo 
j i h ime l i . To je tud i posle
dica, ker z nami niso sedeli 
predstavnik i potrošnikov, k i 
smo j i h vab i l i . 

Pogovor je zapisal 
T. JANČAR 

PLANIRANE INVESTICIJE V GOSPODARSTVU (Nadaljevanje z 8. strani ) 

od tega: 
Skupaj v lastna tuja 

000 d in sredstva sredstva 

1 2 3 4 5 ' 

Gospodarstvo skupaj : 224.510 128.438 96.072 
Industr i ja 185.793 107.281 78.512 

Rudnik kaol ina '..000 2.000 3.000 izgrad. dodat, l ini je p r i pred. ka lc i ta 
Svit 5.600 4.600 1.050 modernfe. orodj. v ker . i n varst. ured. v keroič. obratu 
T i tan 63.964 22.607 41.357 
— T O Z D L i va rna I 41.528 9.205 32.323 moder, l ivarne i n obdelave 
— T O Z D Ključavnice II 16.616 9.970 6.646 oprema za proizvod, ključavnic, sk lad, za surovine 
— D S S 5.820 3.432 2.388 oprema za orodj. , oprema za vzdrž., družb, prehr . 

adpt. objekta II I . 
Kem i j ska ind. K a m n i k 26.600 18.000 8.600 nove invest. in rekonstr . star. zmog., invest. vzdrž. 
Sto l 38.733 17.933 20.800 
— T O Z D tov. sedež. poh. 7.000 5.000 2.000 rekonstrukc i ja stolarne 
— T O Z D tov. plosk. poh. — — 
— T O Z D tov. masiv, po l i zd — — — 
— T O Z D Sloga 6.400 2.400 4.000 kotlov., lopa za ja rmenik , lak i r . , montaž, de l . i n 

sk lad . got. izdel . 
— T O Z D Interier 6.333 1.533 4.800 razstavno — prodajni prostor 
- D S S 19.000 9.000 10.000 razst. — prod. prost., j ed i l . — delav. restavraci ja 
Men ina 15.000 15.000 — predsušil. za les i n suš. napr., sk lad, lakov, 

obdeloval, s t ro j i , naprave in oprema 
Svi lani t 31.000 31.000 — . , 

— T O Z D Sv i l a 11.000 11.000 izgrad. nov ih prost., obnova stro j , pa rka 

1 2 3 4 5 

— T O Z D Fro t i r 18.000 18.000 moderniz . stro j , opreme, čistil, naprava 
— D S S 2.000 2.000 — izgrad. nov ih prostorov i n oprema . . . . . 
Tovarna usnja 7.050 7.050 
— T O Z D Usnjarna 5.710 5.710 — nabava opreme, gradb. dela 
— T O Z D Usn j . konfekci ja 1.040 1.040 — nabava opreme, gradb. dela 
— D S S 300 300 — projekt za čiščenje odpadnih voda 
E t a — živil, i nd . 19.396 7.091 12.305 nabava opreme, grad. p r i z i dka , montaž, trgovina, 

grad. skladišča, čistil, napr. 
Kozorog 520 520 — razširit., rekonstrukc . i n vzdržev. 
Gozdno gospodarstvo 747 747 — vzdrž. gozdnih cest . 
Gradite l j 5.000 5.000 — obnova stro j , parka , izgrad. sk lad , za gorivo i n baz. Gradite l j 

za separac , adapt. uprav, prostorov. 
A lp rem 20.000 4.000 16.000 novograd. objekta na novi l okac i j i 
Projekt 850 850 — stro j i i n mehanizaci ja 
Kočna — ni podatkov 
P lan inka 200 200 — nabava opreme 
Via tor 3.300 3.300 — elektri f . počit, nas Ve l . p l . , nabava nove U K W telef. 
Lončarsko pod j . 180 180 — nabava nove opreme 
Usluga 200 40 160 vzdržev. i n nabava nove opreme 
Podjetje Meso 400 400 — vzdrževanje opreme 
Zar ja 3.120 3.120 — odkup zemlj . , nab. stro j , opr., nab. p isar opreme 
Komuna lno podjetje 4.200 2.800 1.400 grad. rezerv. G r a d i n obnova vodov, sistema P o d Komuna lno podjetje 

skalco, obnova kanal i z . Pot na Pol jane, i zgrad. 
javn ih sani tar i j , ureditev pros tora za žarne 
grobove na Žalah, ureditev tržnice, nabava 
stro j , pa rka i n orodja , odplačilo anuitet 



ŽIVILSKA I N D U S T R I J A K A M N I K 
potrebuje p r i predelav i pov r tn in 
s 1. ju l i j em 1977 

večje število delavk 
za določen čas s po ln im de lovn im časom 

N a delo spre jmemo tud i gospodinje i n upokojenke 
s skrajšanim de lovn im časom (4 ure) n a delovna 
mesta — čiščenje povrbnin. 
N u d i m o možnost sol idnega zaslužka tud i učencem 
i n d i j akom na počitniški praiksi. 
Vse podrobne informaci je daje kadrovska služba 
podjetja. 

K O M I T E OBČINSKE K O N F E R E N C E Z K S K A M N I K 

objavl ja prosto delovno mesto 

TAJNICE KOMITEJA 
Kand ida tke morajo imet i končano upravno-admind-
strat ivno a l i ekonomsko srednjo šolo. 
Imet i morajo tud i moralno-politične vr l ine. 
Razp is velja 15 dn i po objavi . 

ŠIVALNI TEČAJ V KAMNIKU 
Delavska univerza K a m n i k razpisuje v sodelovanju 
z Bagatom šivalni tečaj (začetni i n nadal jevalni ) . 
Pr i jave sprejema Delavska univerza K a m n i k , Ma i 
strova 2, osebno, p ismeno a l i po telefonu 831-452. 
Razgovor za vse pri javl jene i n zainteresirane bo 
v petek, 14. apr i l a ob 17. u r l , v p ros to r ih Delavske 
univerze, Ma i s t rova 2 (nad Del ikateso) , k jer bodo 
določili da tum pr iee tka tečaja i n da l i vse druge 
informaci je . 

S T O L 
industrija 
pohištva 
stol 
kamnik 
Jugoslavija 

vabd k sodelovanju 

večje število mizarjev 
Prosta delovna mesta i m a m o v: 
T O Z D »Sloga« Moste, 
T O Z D Tovarne ploskovnega pohištva D u p l i c a i n v 
T O Z D Tovarne sedežnega pohištva Dup l i c a 
Po dogovoru lahko kandidate zapos l imo p r i mon
tažnih a l i s t ro jn ih de l ih v tovarni aH na montažah 
na terenu. 
Učence osmih razredov osnovnih šol obveščamo, 
da imamo prosta mesta za 12 učencev, k i j i h bomo 
s praktičnim izobraževanjem usposobi l i za pok l i c 
pohištveni mizar . 
Pr i jave sprejema i n daje informaci je : Industr i ja 
pohištva »Stol« K a m n i k , K a d r o v s k a služba, Dupl ica . 

D O M U P O K O J E N C E V K A M N I K V U S T A N O V I T V I 
K A M N I K 
Svet doma upokojencev K a m n i k v ustanovitv i vabi 
k sodelovanju delavke za delovno mesto 

strežnice — sobarice, 
k i imajo veselje za delo s s tarostn ik i ter 

snažilke — snažilca 
Osebni dohodk i po samoupravnem sporazumu. 
Kogar delo veseli, naj se oglasi v uprav i D o m a al i 
pošlje pismeno ponudbo na naslov: D o m upokojen
cev K a m n i k , Neve l jska pot 26. 

Alfonzu Skali v spomin 
31. januarja 1.1. smo poko

pali na ljubljanskih Žalah po
pularnega kamniškega turi
stičnega delavca — Alfonza 
Skalo. Prek 50 let je uspešno 
deloval v kamniškem turizmu, 

več let kot predsednik društva, 
v zadnjih 25 letih pa kot nje
gov tajnik. Pred smrtjo je bil 
tudi upravni tajnik PD Kam
nik. Za svoje neumorno delo 
je prejel najvišje republiško 
turistično odličje. 

Pred drugo vojno je bil agi-
Ien odbornik kamniške Narod
ne čitalnice, član njene dram
ske skupine ter odličen violi
nist salonskega orkestra. 

Med okupacijo je v najtežjih 
anen okusil kar dvakrat gc-

stapovske zapore v Begunjah. 
Narodno osvobodilni boj je 
podpiral materialno. 

V življenju mu je bila usoda 
mnogokrat nenaklonjena in 
krivična, doživel je hude pre
trese — težave pa je prenašal 
potrpežljivo ter jih skušal po
zabljati z delom. 

Bil je neumoren delavec, vse 
naloge je opravljal z izredno 
natančnostjo, vedno ob času 
ter uspešno. Bil je odličen or
ganizator kamniške osrednje 
turistične prireditve Dneva na
rodne noše. Ne bomo ga več 
občudovali, kako zavzeto in 
ves pomlajen ureja vsako leto 
sprevod narodnih noš, kako 
srečen je in vesel, ko poteka 
vse po načrtu in kako si 
oddahne, ko prireditev uspe. 
Uragl Alfonz, tvoji prijatelji, 
turistični sodelavci, pa števil
ne narodne noše iz Kamnika, 
Domžal, Mengša, Lukovice ter 
drugih krajev Gorenjske, Do
lenjske in Bele krajine, iz slo
venskih vasi krog Trsta in So-
vodenj pri Gorici, Iz Rezije in 
Ukev v Kanalski dolini ter ko
roških Radiš, Zilske doline in 
Železne Kaple, te bomo ohra
nili v najlepšem, trajnem in 
hvaležnem spominu. 

TD KAMNIK 

Teden dni na Pokljuki 
Osnovna šola Moste-Ko-

menda je letos že drugič or
ganiz i ra la z imsko šolo v na
rav i , šole, k i je b i l a na Po
k l j u k i sred i marca i n je tra
ja la tedn dn i , so se udeležili 
učenci obeh pet ih razredov. 

V reme je b i lo naklonjeno. 
Ves teden, z iz jemo prvega i n 
zadnjega dne, so učenci preži
vel i na snegu. Nekater i so že 
znal i smučati, precej pa je b i 
lo tud i začetnikov. V tednu 
dn i so vs i osvo j i l i osnovne 
prv ine pravi lnega smučanja. 
V Šport hotelu na P o k l j u k i 
imajo tud i bazen, tako so se 
učenci lahko še kopa l i , seve
da pa so večino časa preživeli 
na smučeh. 

Učenci so se udeležili tud i 
krajših sprehodov. N a enem 
od n j ih so ob iska l i borca 
F ranca Jernej ca-Milčeta. P r i 
povedoval j i m je spomine iz 
narodnoosvobodi lne vojne, ta
ko o napadu na Tur jak i n o 
znani b i t k i na P o k l j u k i konec 
leta 1943. 

Predzadnj i dan je bi lo or
ganiz irano tekmovanje v ve
les la lomu. Tekmovanja so se 
udeležili vs i učenci, razen 
enega, k i je zbolel . V s i so 
progo uspešno prevoz i l i . Med 
deklet i je zmagala Sanda C i -
bašek, med fant i pa Roman 
Perne. 

Teden d n i na snegu, v son
cu , je h i t ro m i n i l . V s e m je 
b i l o hudo ob slovesu — učen
cem i n učiteljem. 

I n kako pravzaprav poteka 
dan v z i m s k i šoli v naravi? 

Učenci so vstajal i okrog 
sedme ure, posprav i l i sobe 

i n postelje. Ob osm ih je b i l 
zaj trk. P r i za j t rku so stregl i 
učenci, k i so b i l i t i s t i dan za
dolženi za dežurstvo. Po zaj
t r k u je skup ina , k i so jo se
stavl ja l i dežurni učenci i n to-
varišica, oceni la sobe. Ocene 
so nato vp isa l i v tabelo, k i je 
visela na vrat ih . Dežurni so 
tud i sk rbe l i za red od ju t ra 
do večera. 

Po za j t rku je sledi lo smu
čanje. Ves teden je b i lo lepo 
vreme i n udeleženci z imske 
šole so ga tud i koreni to izko
r i s t i l i . Smučali so povprečno 
pet u r dnevno. Po kos i l u je 
b i l krajši počitek, po tem pa 
spet smučanje i n pred večer
jo so šli še na krajši sprehod. 

P red spanjem so organizi
r a l i razne zabavne igre. Učen
c i so v pros tem času tud i ve
l iko r i sa l i a l i pa b ra l i , dekle
ta so p let la . . . 

V zadnj ih nekaj le t ih je šo
la v narav i , pa najsi to bo po
letna a l i z imska , postala ob
vezen del učnega programa. 
Nekatere osnovne šole tega 
dela programa še niso uspele 
uresničiti. V kamniški občini 
je to uspelo le osnovni šoli 
Moste-Komenda. N a pomoč j i 
je priskočila T T K S K a m n i k , 
k i j i predvsem pomaga s ka
d r o m za vodenje teh šol. 

Osnovna šola je tud i sama 
nabavi la nekaj parov smuči 
in drugo smučarsko opremo, 
da b i se z imske šole v narav i 
lahko udeležili tud i t i s t i učen
c i , k i j i m te opreme starši ne 
morejo k u p i t i . I n zakaj se te 
šole na P o k l j u k i n iso udeleži
l i vs i učenci iz obeh pet ih 

Z A H V A L A 

Po dolgi i n h u d i bolezni nas je zapust i la 
naša draga hčerka, sestra i n teta 

MILICA KOŠALIN 
Iskreno se zahval jujemo vsem sorodn ikom, znancem, 
pr i jate l jem in sosedom, posebno pa pevskemu zboru 
iz Stranj i n Cerke l j . V s e m in vsakomur , k i je v teh 
dneh de l i l z nami našo neizmerno bolečino in nas 
hrabr i l v tako težkem času, naša prisrčna hvala. 
Iskrena hvala vsem, kd ste jo spremi l i na zadnj i poti 

i n obsul i n jen grob s cvetjem i n venci . 

Ž a l u j o č i : 

mama, ata, sestre Vera , Mar i j a , Nada i n He lena 
z družinami 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi najine hčerke 

B R A N K E CERAR 
se iskreno zahvaljuijeva vsem sorodn ikom, sosedom 
i n znancem, k i so sočustvovali z nama, j i darova l i 

cvetje i n jo pospremi l i na zadnjo pot. 

Žalujoči starši 

Z A H V A L A 

Ob boleči i zgubi l jubega očeta 

P E T R A JUHANTA 
iz K a m n i k a , K r a n j s k a c. 4/č 

se iskreno zahval jujemo vsem, k i so počastili njegov 
spomin , i z r ek l i sožalje ter ga s p r e m i l i na njegovi 
zadnj i pot i . Posebno se zahvaljujemo osnovni šoli 
Toma Bre jca , društvu upokojencev ter sostanovalcem 
s K r a n j s k e ceste 4/č. H v a l a vsem za podarjeno 

cvetje i n vence. 

Ž a l u j o č a 

družina Juhant 

razredov, ampak le trideset? 
Pred odhodom na Pok l juko 
so ime l i v šoli rod i te l j sk i se
stanek. Pokazalo se je, da ne
ka te r i starši ne dajo o t rok v 
to z imsko šolo, k e r se boje 
za nj ihovo varnost. Vsekakor 

b i m o r a l i t i starši vsaj en dan 
pr isostvovat i z i m s k i šoli v na
rav i i n se na lastne oči pre
pričati o uspešnosti tega no
vega dela učnih programov 
osnovnih i n srednj ih šol. 

S O N J A H . 

Obvestilo 
O OBVEZNEM CEPLJENJU PSOV PROTI PASJI STEKLINI 

Na podlagi 11. člena Zakona o varstvu živali pred kužnimi bo
leznimi, ki ogrožajo vso državo (Ur. list SFRJ, št. 43/76) in 8. točke 
Odredbe o preventivnih ukrepih proti določenim živalskim kužnim 
boleznim v letu 1977 (Ur. list SRS, št. 31/76) morajo vsi lastniki 
psov v občini Kamnik pripeljati svoje nad tri mesece stare pse na 
cepljenje proti pasji steklini. 

Stroški rednega cepljenja znašajo 60 din. 

RAZPORED CEPLJENJA 

Dan 

12. IV., torek 

INišTRUIRAM NEMŠČINO ZA O S N O V N O I N S R E D N J E 
ŠOLE N A VAŠEM D O M U . Ponudbe pod »USPEH ZAGOTOV
LJEN«. 

Vesten kva l i f i c i ran ključavničar a l i k lepar takoj dob i službo 
• bližini K a m n i k a . Stanovanje i n hrana zagotovljena. Po
nudbe pod »VESTEN« . 

K u p i m , vzamem v najem l oka l v središču mesta; p r i m a r e n 
za manjšo prodajalno. Ponudbe pod: »CENA P O D O G O V O 
RU«. 

13. IV., sreda 

Za zamudnike: 

25. IV., ponedeljeta) MOTNIK 
LAZE 
Sr. VAS 

b) KOMENDA 
ŠMARCA 
KREGARJEVO 

Zbirališče Ura 
cepljenja 

a) MOTNIK pri Flegarju 8—9 
ŠPITALIC pri šoli 9—9.30 
Zg. TUHINJ pri Kavsarju 10—11 
LAZE pri kraj. uradu 11—13 
ŠMARTNO pri Hvaletu 12—18 
Sr. VAS pri Ostanku 13—14 

b) MOSTE pri Resniku 8—9 
KOMENDA pri Kramarju 9—10 
KRIŽ pri čubru 14—15 

a) NEVLJE pri Novaku 8—9 
KAMNIK na sejmišču 15—16 

ob Nevljici 8—9 
b) ŠMARCA pri Jeranu 9—10 

VOLČJI POTOK v Arboretumu 
Zg., Sp. PALOVČE pri zaharju 10—11 
VRANJA PEČ 

pri zaharju 

VELIKA LASNA pri Zalaznlku 11—12 

TUNJICE pri Jamovcu 14—15 

Sp. STRANJE pri Pernetu 8—8.30 
KREGARJEVO pri Prodniku 9—10 
KRIVČEVO pri Jurčku 10—11 
ČRNIVEC pri Nežkl 11—12 
GODIČ pri Hribarju 14—15 

26. IV., torek KAMNIK 

pri Flegerju 
pri kraj. uradu 
pri Ustanku 

pri Kramarju 
pri Jeranu 
pri Prodniku 

na sejmišču 

8—9 
9—10 

10—11 

8—9 
9—10 

10—11 

10—11 
15—16 

Po opravljenem cepljenju bo opravljena kontrola ln bodo vsj 
necepljeni psi pokončani na stroške lastnikov. 

Popadljivi psi morajo imeti nagobčnike! 

VETERINARSKI INŠPEKTOR 
Demcter Sadnikar 

Z A H V A L A 

Ob nenadni i zgubi našega dragega moža i n očeta 

JOŽETA SPRUKA 
po domače Jeršičevega očeta z Gozda 

se vsem, k i so ga sp r em i l i na njegovi zadnj i pot i , 
i skreno zahvaljujeva, posebno pa gas i lskemu društvu, 

pevcem ter govorniku. 

Ž a l u j o č a : 

žena Po lona in s in F ranc , 

Z A H V A L A 

Ob smr t i dragega očeta 

ALOJZIJA H V A L E 
se zahval jujemo vsem, k i ste ga spremi l i k večnemu 
počitku, m u daroval i cvetje i n sočustvovali z nam i . 
Zahvala tud i g. župniku, č. sestr i organist in j i ter 

pevcem. Posebna zahvala vsem sosedom. 

ž a l u j o č i : 

žena Ivana, s inova Lojze i n France 

Z A H V A L A 

Ob izgubi naše drage mame, babice i n prababice 

MARIJE ROŽIČ 
se najlepše zahvaljujemo vsem sorodn ikom, pri ja
tel jem, znancem, sosedom in vsem govorn ikom za 
ganljive besede ob odprtem grobu, Z Z B , pevcem 
Pirnat , društvu upokojencev K a m n i k , dr . Julfci 
Matjan-Šuštar, vsem, k i ste daroval i vence in 
drago mamo zasul i s cvetjem, jo spremi l i na zadnj i 
pot i ter n a m i z raz i l i p ismeno a l i ustno sožalje. 

V s e m in vsakomur še enkrat najlepša hvala ! 

ž a l u j o č i : 

hčerka M a r i n k a z možem, vnuk in ja S tanka z družino 



Skrb za izseljence 
V pros to r ih glasbene šole v 

Domžalah je b i l dne 25. fe
bruar ja 1977 občni zbor Izse-
ljeniške matice, podružnice 
Kamnik-Domžale. 

Občnega zbora so se udele
žili vs i dosedanji i n predvide
n i nov i odbo rn ik i ter Ernes t 
Pe t r in iz Radia-L jubl jana. 

V a b i l i so tud i vse predstav
n ike organizaci j obeh občin 
s prošnjo, da b i se občnega 
zbora udeležili i n akt ivno so
deloval i p r i ob l ikovanju pred
logov i n sklepov, da b i b i lo 
delo podružnice tud i v na
slednjem obdobju na tem ta
k o pomembnem narodnost
n e m in družbenopolitičnem 
področju uspešno. V a b i l u se 
je odzval sekretar S Z D L iz 
Domžal M a r j a n Stopar . D a l 
je vse pr iznanje dosedanjemu 
odboru i n tud i novemu zaže

le l še več uspehov ob obl i
kovan ju nalog, k i čakajo po
družnico. 

O d začetnih dn i , ko n a m je 
tovarišica Ina S lokanova na 
občini K a m n i k predstavi la po
men i n smernice delovanja 
Mat ice , se je mars ika j spre
meni lo . 

Predsedoval i so štirje pred
sedn ik i , od kate r ih je b i l p r v i 
1957. leta u m r l i Ivan Perčič, 
povratn ik iz Franc i j e . S l ed i l i 
so še Štefan Urbane, France 
V ide r vo l i n Stane Simšič. 

V s a ta leta so vodstveni 
funkc i j i oprav l ja l i Kamniča-
n i , končno pa j u bodo spre
j e l i m l a d i Domžalčani. Pred
sednik je Srečko Berčič, taj
n ik Anton Miklavčič. Tovariš 
Berčič se je zahval i l za za
upanje i n poudar i l , da brez 
pomoči dosedanj ih v de lu z 

Nova trgovina 
K r a n j s k a trgovska hiša 

E L I T A je o d p r l a v torek, 
1. marca , v K a m n i k u v M a 
is t rov i u l i c i novo special iz ira
no trgovino N O G A V I C A H , 
Proda ja lna je založena z vse
m i v r s tami ženskih, moških 
in otroških nogavic. K o t do
po ln i lna i zb i r a bo na vol jo še 
otroška tekst i lna galanteri ja, 
trikotaža i n d robna konfekci
j a za dojenčke. 

N o v i l oka l v Ma i s t r o v i u l i c i 
bo popest r i l i zb i ro i n ponud
bo nogavic, saj je Nogavičar 
Prva tovrstna specia l iz i rana 
trgovina v K a m n i k u . Preure

jen i p ros to r i nekdanje pekar
ne se živahno vklapl ja jo v ob
navljanje kamniškega centra, 

E l i t a bo skrbe la , da bo pro
dajalna vedno lahko ustregla 
vsem željam i n po t rebam po
trošnikov. S svojo pr isotno
stjo v občini K a m n i k hoče 
pr ispevat i svoj delež k razvo
j u trgovine i n gospodarstva 
kra ja na sp loh. C i l j trgovske
ga podjetja E l i t a je, da s i 
us tvar i i n p r i dob i zaupanje 
potrošnikov na način, k i te
me l j i v socialistični t rgov in i 
edinole na poštenosti i n kore
k tnem odnosu do kupca . 

izsel jenci že izkušenih članov 
ne bo šlo, posebno sedaj, ko 
so pred n a m i nove odgovorne 
ob l ike dela. 

N a občnem zboru je bi lo 
ugotovljeno, da s tar i r o d iz
seljencev i zumi ra . Leto za le
t o m manj j i h pr iha ja na naša 
srečanja. Pr iha ja pa že drugi 
rod , ro jen v tu j in i , z znanjem 
a l i neznanjem materinega je
z ika , kakršni so pač b i l i star
ši. T u d i t i še ostanejo na naši 
s k r b i , to je naša k r i . In če 
so s p r v i m ob i skom vz l jub i l i 
domovino svoj ih staršev, naj 
ostanejo naši. 

I n končno je tu povojna 
migrac i ja . Res je, da so mno
gi odšli za boljšim kosom 
k r u h a in d oma pus t i l i delo, 
spet drug i so šli i z potrebe. 
Neka t e r im so v dolg ih let ih 
odsotnost i pognale korenine v 
tu j in i . M i pa ne želimo, da 
bi j i h tu j ina vsrka la . Druge 
muči hrepenenje i n želijo do
mov, če bi dob i l i delo in sta
novanje. Vse to je zapisano v 
p rog ramu nadaljnjega delo
vanja podružnice. 

R a d i b i svoje želje in mož
nost i posredoval i vsem zdom
cem prek časopisa Občan, k i 
ga pošiljamo brezplačno 
vsem, če 1» vemo za n j i 
hov naslov. 

Z A T O S E P O N O V N O OB
RAČAMO N A V S E O B C A N J J 
K I I M A J O S V O J C E V TUJ I 
N I , N A J N A M P O S R E D U J E 
J O N J I H O V E N A S L O V E N A 
OBČINSKO K O N F E R E N C O 
S Z D L K A M N I K A L I D O M 
ŽALE. 

M . B . 

Veliko lopat zemlje so morali premetati 

Končno elektrika? 

Letos avtobusna postaja 
Kra j e vna skupnost Smarca 

Je v pretek lem letu zbra la 
209.916 d i n krajevnega samo
pr ispevka, 118.973 d i n so p r i 
spevale delovne organizacije 
Po samoupravnem dogovoru 
0 financiranju potreb K S , ob
činski proračun je pr ispeva l 
17.765 d i n , namensko pr ihra 
njena sredstva i z leta 1975 pa 
So znašala 137.909 d in . Skup-
l i h dohodkov j e ime la K S 
Smarca v pre tek lem letu 
«04.344 d in , izdatkov pa 37.553 
d in . 

Zbo r občanov krajevne 
skupnost i Smarca je febru-
a r j a meseca obravnaval poro
čilo sveta K S i n zaključni 
račun za leto 1976. Iz poroči
te je b i l o razvidno, da se je 
Svet soočal z mnog im i težava

m i , k i j i h v t eku leta i z ob
j ek t i vn ih razlogov n i mogel 
rešiti. Za rad i dolgotrajnega 
postopka za pr idobi tev sogla
si j i n v zvezi s t em tud i grad
benih dovoljenj n iso mog l i 
zgradi t i predv idenih avtobus
n i h postajališč, pločnikov i n 
še nekater ih d rug ih manjših 
del . T a dela, kot je predvi
deno, bodo oprav i l i v letoš
n jem letu. 

Svet krajevne skupnost i je 
v l anskem letu p r i p r a v i l vso 
tehnično dokumentac i jo za 
gradnjo nove transformator
ske postaje i n e lektrovoda 
n izke napetosti v Spodnjem 
logu, k i j i h je nujno potrebno 
zgradi t i zarad i preobremenje
nost i obstoječega električne
ga omrežja. Z a to investici jo 

bodo občani da l i še posebne 
pr ispevke, ka j t i vsa do sedaj 
zbrana i n pr ihran jena sred
stva ne bodo zadostovala za 
pokr i t j e stroškov. 

Kra j e vna skupnost bo v le
tošnjem letu poskrbe la za ne
kaj opreme za C Z , nud i l a bo 
pomoč družbenim organizaci
j a m i n društvom ter za 
vzdrževanje kul turnega doma. 
Razmišljajo tud i o p r ip ravah 
za gradnjo gasi lskega doma. 

Občani so k l j ub kritični 
oceni poročila p r i zna l i pr iza
devanje i n napore sveta K S 
p r i izpolnjevanju sprejet ih 
nalog. 
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Zbor občanov kra jevna 
skupnost i V r a n j a peč je fe
bruar ja obravnaval i n po t rd i l 
zaključni račun K S za leto 
1976. 

S k u p n i dohodk i krajevne 
skupnost i so v l anskem letu 
znašali 630.287 d in , od tega je 
b i lo iz samopr ispevka 60.702 
d i n , delovne organizacije so 
po samoupravnem sporazumu 
o sof inanciranju programov 
K S skupno s so l idarnostn imi 
sredstvi prispevale 212.826 d in , 
k i so namenjeni za gradnjo 
novega dal jnovoda i n trans
formator ja . V ta namen so 
zbra l i tud i sami občani 
151.000 d in , občinski proračun 
pa je p r i m a k n i l še 40.000 d in . 

Gradnjo novega dal jnovoda 
i n transformatorjev v krajev
n i skupnost i pr iprav l ja jo že 
nekaj let, ka j t i električna na
petost v nase l j ih te K S je ta
ko s laba, da je ob kon i cah 
onemogočeno vsako obrato
vanje električnih naprav. Za
to so že v pre tek l ih le t ih ome
j i l i druge izdatke i n pr ihran i 
l i 117.578 d i n za navedene na
prave. Razen denarn ih pr i 
spevkov so se občani obveza
l i , da bodo zbra l i električne 
drogove i n j i h postav i l i . Po 
dogovoru m e d krajevno skup
nostjo i n elektropodjet jem bo 
tud i podjetje zagotovilo del 
finančnih sredstev i n bodo z 

de l i začeli v letošnjem letu. 
Z a vzdrževanje cest je k ra 

jevna skupnost v pretek lem 
letu porab i l a nekaj nad 
40.000 d in , k i j i h je prispe
va la občina, ter 3.321 d in za 
funkcionalne i n druge izdatke, 
ka t e r im se niso mog l i izog
n i t i . Zbor občanov je ugotovi l 
uspešno delo sveta krajevne 
skupnost i i n m u da l vse 
priznanje i n podporo za na-
dalnje delo v letošnjem letu. 

m l . 

Vodovod 
na Vrhpolju 

V zgornjem delu Vr i i po l j a 
(Zlata kapl ja) je zelo s laba 
preskrba z vodo. Že lansko 
leto so se kra jan i odločili, da 
bodo i zgradi l i vodovod. Z de
l i so pričeli novembra 1976 z 
i zkopom cevovoda od zajetja 
do zb i ra ln ika . Zarad i strmega 
zemljišča so m o r a l i ce lotni iz
kop ter dela na zajetju opra
v i t i ročno. Plastični cevodvod 
bo oskrbova l z zdravo p i tno 
vodo 14 hiš. Dolžina vodovo
da, od zajetja do hiš, k i je že 
položen, je 1600 metrov. Izko
pa l i so tud i že g lavni vodni 
zb i ra ln ik , kjer so sodeloval i 
mladinc i -br igadir j i O K Z S M S 
K a m n i k . K r a j a n i se j i m za 
delo zahvaljujejo i n želijo, da 
b i j i m še priskočili na po
moč. 

Po izračunu, k i ga je p r i 
p rav i l vodovodni odbor, k i ga 
zelo uspešno vodi Peter V r -
tačnik, bo m o r a l a vsaka hiša 
oprav i t i najmanj 150 prosto
vo l jn ih delovnih u r , to p a bo 
po vsej verjetnosti premalo , 
saj je že sedaj oprav l jenih 
povprečno preko 100 de lovnih 
u r na hišo. Z a betoniranje 
bodo po rab i l i 50 m ' betona, 
1200 k g železa, zgrajena bosta 
dva zb i ra ln ika , večji bo spre
j e l 60 m» vode, urejeno bo za
jetje, predvidena so tud i štirje 
h id rant i . Vode bo dovol j , ne 
ne samo za sedanje, temveč 
tud i nove hie. K r a j a n i so s 
t em de lom dokaza l i , da je s 
slogo i n s k u p n i m i močmi 
moč ured i t i probleme razvoja 
kra ja , n j ihova želja pa je, da 
b i voda p r i t ek la po ceveh za 
prazn ik dela l . m a j . K . F . 

Gasilska enota v Donitu 
Pretek l i mesec so v Dond-

tov ih T O Z D v K a m n i k u orga
n i z i r a l i prostovol jno gasi lsko 
društvo. Dosedaj je b i l o v 
bivšem Sv i tu zaposlenih veli
k o delavcev, ki so b i l i d oma 
povezani v gasilske enote, 
vendar v tovarni gasi lska de
javnost n i b i l a organiz irana. 
V de lovni organizaci j i imajo 
grenke izkušnje s požari, saj 
so i m e l i v pretek lost i na obi
sku dva večja »rdeča peteli
na«, ki sta nared i la ve l iko go
spodarsko škodo. Zato so ku

p i l i nekaj gasi lske opreme i n 
de lu pr i tegn i l i še strokovnja
k a , 

N a ustanovnem občnem 
zboru , k i se ga je udeležilo 
ve l iko število gasilcev, so se 
dogovor i l i za široko akci jo se
znanjanja zaposlenih s požar
no varnostjo. Le dobro obve
ščen i n usposobl jen delavec 
bo lahko preprečil požar. In
dustr i j sko gasi lsko društvo 
Doni t bo povezano s kamn i 
škimi gasi lc i . 
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Vaška skupnost Nevlje 

KAMNIŠKA KRONIKA 
V Črni največ za ceste 

POROKE 
Mar jan Ba l oh , e lektrotehnik iz Doba p r i Domžalah, star 
32 let, i n Drag ica H R I B A R , delavka iz Z G . Tuh in ja , s tara 
27 let. 
R o m a n J A K S A , šofer iz K a m n i k a , star 22 let, i n I rena 
L E T N A R , študentka i z M e k i n j , s tara 19 let. 
M a r j a n K O K A L J , delavec iz Po toka nad Železniki, star 
23 let, i n Andre ja Z A L O K A R , de lavka iz Nasovč, stara 
18 let, 
Janko O G R I N , e lektromehanik iz Mengša, star 21 let, i n 
Sonja H A C I N , prešivalka iz M lake , s tara 16. 
Peter Z O R M A N , ključavničar iz Komende , star 37 let i n 
Angela S T E F U L A , proda ja lka iz K a m n i k a , s tara 23 let. 

SMRTI 
Jožefa C E V C , os. upoko jenka iz K a m n i k a , stara 93 let, 
Frančiška D R O L C , kmečka upok. iz šmarce, stara 72 let. 
Janez G O L O B , k m . upok, iz Tunjiške M lake , star 82, let. 
M a r i j a G O L O B , druž. upok. iz Bistričice, s tara 73 let, 
F ranc HOČEVAR, upokojenec-kmet iz Zej p r i K o m e n d i , 
star 77 let, 
Alojz H V A L E , upokojenec z Rožičnega, star 74 let, 
P E T E R J U H A N T , os. upokojenec, iz K a m n i k a , star 74 let. 
Rudo l f K O L M A N , t raktor is t iz Vod ic , star 40 let, 
Franc POTOČNIK, kmečki upokojenec iz Godiča, star 
"79 let, 
M a r i j a P R E Z E L J , osebna upokojenka iz L jubl jane, stara 
80 let, 
Frančiška P I R C , osebna upoko jenka iz L jubl jane, stara 
78 let, 
M a r i j a ROŽIC, druž. upok. iz K a m n i k a , stara 82 let, 
Ma t i l da R A U S L , osebna upokojenka, iz K a m n i k a , stara 
79 let, 
Jožef S A D J A K , osebni upokojenec iz Mek in j , star 78 let, 
Jožef V I D M A R , osebni upokojenec iz K a m n i k a , star 71 let, 

Kra j evna skupnost Črna je 
v pre tek lem letu porab i la naj
več sredstev za vzdrževanje i n 
nove gradnje cest, saj so po
rab i l i k a r 190.809 d in . O d te
ga za nov i most na Krivče-
vem 58.647 d in , za most v Pod-
studenec 21.021 d i n i n za 
gradnjo nove ceste v Zav rh 
77.820 d in . Stroški za gradnje 
i n načrte vodovodov so zna
šali 16.383 d in . Kra j evna skup
nost je pr ispeva la za novo 
električno omrežje 87.459 d i n , 
od tega največ za e lektr i f ika
ci jo najvišje gorske kmet i je 
Podkra jn ik . P r i razporedi tv i 
sredstev v pretek lem letu ni 
smo pozabi l i t ud i n a druge 
dejavnosti i n potrebe, kot so 
Vzdrževanje pokopališča, 
S L O , C Z i n druge funkcional
ne stroške. Skupno je krajev
na skupnost Črna v pretek
l em letu potrošila 314.762 d in . 

Dohodk i kra jevni skupnost i 
v pretek lem letu so znašali 
415.514 d in . O d te vsote so 
zbra l i s samopr ispevkom 
176,929 d in , delovne organiza
cije so prispevale po samo
upravnem sporazumu 117.313 
d in , od tega namensko 40.000 
za e lektr i f ikaci jo Podkra jn i -
k a . Občinska skupščina je v 
o b l i k i dotacije pr ispevala 
80.490 d in , od tega 20.000 d in 
za gradnjo ceste v Zavrh in za 
napeljavo e lektr ike k Podkra j . 
n i k u 28.000 d in . Razen nave
den ih dohodkov je imela kra 
jevna skupnost še 70.719 d in 
prenesenih iz leta 1975. 

O d zaključnem računu je 
ime la kra jevna skupnost na 

tekočem računu 100.759 d in , 
k i so razporejena z n o v i m let
n i m p lanom. 

Zbor občanov je ime l p r i 
pombe na delo odbora za do
končno ureditev mos tu čez 
potok Volov l jek na Krivče-
vem ter je zahteval, naj bodo 
dela končana do konca marca , 
ka j t i s tar i most je popolno
m a neuporaben. 

Zbor občanov je po t rd i l za
ključni račun K S i n zaželel 
svetu prav tako uspešno delo 
v letošnjem letu. 

ml. 

Kra j evna skupnost Nevl je 
je med večjimi kra j evn imi 
skupnos tmi v kamniški obči
n i . Vključuje 8 naseli j z raz
ličnimi potrebami i n razvoj
n i m i možnostmi. Zarad i tega, 
da b i pospešili razvoj bolj od
dal jenih naseli j H r i b i n Pore-
ber i n da b i se občani v čim-
večjem številu udeležili p r i 
napor ih za napredek teh dveh 
vasi , so ustanov i l i vaško sku
pnost, k i v okv i ru krajevne 
skupnost i samostojno dela i n 
rešuje svoja vprašanja. T a 
vaška skupnost predstavl ja 
23 odstotkov skupnega števila 
prebivalcev v K S Nevl je i n je 
s t em odsto tkom tud i soude
ležena p r i vseh dohodk ih K S . 

Kra j evna skupnost j e v p r e -

Posebni znaki za ustavljanje 
in parkiranje motornih vozil 
Novembra lanskega leta je pričela vel jat i od

redba republiškega sekretarja za notranje zadeve o 
posebnih oznakah za ustavljanje i n park i ran je voz i l 
na k ra j ih , k jer sicer to n i dovoljeno, za voz i la zdrav
stvenih organizaci j , ka t e r ih delavci obiskujejo bol
n ike a l i nudi jo pomoč ponesrečencem, dalje za vo
z i la zdravstvenih delavcev, k i opravljajo prej na
šteta oprav i la i n končno za voz i la inva l idn ih oseb, 
k i se težko gibljejo. Znake izdaja oddelek za no
tranje zadeve na prošnjo upravičenca, k i m o r a pred
ložiti mnenje adraivsibvene oairoma inval idske orga
nizacije o upravičenosti za pr idobi tev znaka. 

Stroške za znak plača vsak upravičenec sam. 
Dejstvo, da je oddelek za notraje zadeve do

sedaj preje l šele dve prošnji za pr idobitev takega 
znaka, kaže na to, da upravičenci s področja K a m 
n i k a niso seznanjeni z določbami v uvodu navedene 
odredbe, pa računamo, da j i m bo ta in formaci ja 
dobrodošla. 
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tek lem letu ime la skupno 
645.573 d i n dohodkov, i n sicer 
249.910 d i n od krajevnega sa
mopr ispevka, 57.136 d i n so 
prispevale delovne organizaci
je po samoupravnem sporazu
m u o sof inanciranju potreb 
K S , i z sol idarnostnega skla
da tega v i r a je b i lo namenje
no še posebej 100.000 d in za 
gradnjo vodovoda v vas i Tuč-
na i n Briše. 

Kra j e vna skupnost je v pre
tek lem letu porab i la 92.143 
d i n za vzdrževanje i n asfalti
ranje cest, 41.680 d i n za javno 
razsvetljavo, za električno o-
mrežje 57.555 d i n , 22.000 d i n 
p a je krajevna skupnost p r i 
spevala za dokončno ureditev 
centralne kurjave v šoli Nev
lje. 

Vaška skupnost Hr ib—Pore -
ber je začela grad i t i vodovod 
za zgornj i del V rhopo l j a i n 
del vas i Poreber, za kar so 
po rab i l i 38.441 d i n . Dela se 
nadaljujejo tud i v letošnjem 
letu. Občani sodelujejo s pro
s tovo l jn im de lom p r i i zkopu 
jarkov , polaganju cevi i n po
dobno. 

Kra j evna skupnost je v pre
tek lem le tu porab i la skupno 
za vsa navedena dela le 
275.943 d in , ostanek 369.630 
pa bodo po rab i l i v letošnjem 
letu za gradnjo vodovoda Tu-
čna-Briše i n za novo trans
formatorsko postajo. 

N a zboru občanov so prebi
va lc i razprav l ja l i o zaključ
nem računu za leto 1976 i n 
nov ih nalogah v letošnjem 
letu. Zaključni račun so so
glasno po t rd i l i z željo, da b i 
letošnje zastavljene naloge 
svet K S uspešno oprav i l . 

mL 



S skupščine košarkarskega kluba 

Kje bomo tekmovali? 
N a l e tn i skupščini kamniš-

Kega košarkarskega k luba so 
člani pregledal i svoje delo i n 
s konkre tn im i zaključki iz 
razprav začrtali pot v pr ihod
nje. 

V pre tek lem letu so se 
Kamničani uv rs t i l i v drugo 
košarkarsko ligo — zahod, 
kjer so s i na koncu de l i l i 
osmo mesto. V tej l ig i so na
stopale izredno izenačene 
ekipe, ka r pove že podatek, 
da je ime la npr . drugouvršče-
n a ek ipa Ljubl jane le štiri 
zmage več od Kamničanov. V 
m l a d i n s k i konkurenc i so mla
d inc i zasedl i drugo mesto z 
deset imi zmagami i n štirimi 
poraz i v reg ionalni l i g i . 

Zarad i reorganizacije vseh 
tekmova ln ih sistemov, je dru
ga republiška liga ukinjena, 
vendar Košarkaška zveza Slo
venije še do danes n i dala na
tančnejšega pojasni la , kakšen 
bo tekmova ln i s istem v le

tošnji sezoni. Razn i predlogi 
so kar deževali, vendar kon
kretnega odgovora ne zna po
vedati nihče. Predlog pa je 
narejen za mlad insko ligo, 
kjer so Kamničani priključeni 
gorenjski regi j i , kjer bodo 
nastopal i v izredno močni 
konkurenc i z v r s tn ik i iz K r a 
nja, Škofje Loke , Jesenic, 
Domžal i n d rug im i . 

E n a večjih i n uspel ih lan
sko le tn ih nalog je b i l a orga
nizaci ja i n izvedba tekem v 
košarkarski s ind ika ln i l i g i , za 
katero se je pr i jav i lo 12 ekip, 
vendar pa se ravno p r i tem 
tekmovanju sodelujoči sreču
jejo s pomanjkanjem garde
robn ih prostorov, k i j i h prav
zaprav n i , tako da se morajo 
igra lc i ne glede na vreme pre
oblačiti ka r ob igrišču. V do
govoru z vsemi, predvsem pa 
3 profesor j i i n učitelji teles
ne vzgoje i n z ravnatel j i obeli 
šol moramo ta p rob l em čim
prej zadovolj ivo rešiti. 

Tudi letos - košarkarska 
sindikalna liga 

S ind ika lno tekmovanje v košarki je že v pre
tek l ih dveh let ih potekalo po ligaškem sistemu, s 
tem, da so, b i l a vsa ko la odigrana v relat ivno krat- . 
k e m času, v dobrem mesecu. Tak način tekmovanja 
je b i l za igralce dokaj naporen, zato se je organi
zator, košarkarski k lub K a m n i k odločil, da se bo 
tekmovanje letos začelo že apr i la i n bo trajalo do 
sredine oktobra , s prek in i tv i jo v po letn ih mesecih. 
Gotovo je, da bo tak način tekmovanja bolj pr i 
vlačen i n da bo dosegel svoj namen, saj bo vse 
sodelujoče p r i s i l i l k športni akt ivnost i skoz i vso 
sezono. 

V želji, da b i ta šport čimbolj približali vsem, 
so se člani košarkarskega k luba odločili, da bodo 
en dan v tednu (najverjetneje petek) da l i igrišče 
na vol jo članom kamniških delovnih organizaci j , k i 
bodo lahko ta dan na igrišču t ren i ra l i , k lub pa bo 
poskrbe l za žoge in za strokovno vodstvo. 

- j ok -

Prvenstvo v veleslalomu 
Občinski .sindikalni svet Kamnik — komisija za Šport in rekreacijo 

Je priredil v nedeljo, (i. marca, v okviru sindikalnih Športnih iger tekmo
vanje v veleslalomu. Medsebojno so se pomerili člani osnovnih sindikal
nih organizacij občine Kamnik za naslove najboljših alpskih smučarjev. 
Tekmovanje je bilo ekipno in posamezno. Prijavilo se je 21 delovnih 
organizacij s skupno 255 tekmovalci, ki so bili razporejeni v 4 jakostne 
skupine. 

Lepo sončno vreme in slikovita Velika planina je na dan tekmovanja 
privabila poleg tekmovalcev tudi številne navijače, ki so se zbrali ob 
obeh progah. Le-ti sta na Dovji griči oli vlečnici »osmica« trasirala Janez 
Škorjanc — za člane 3(1—10 let in člane do 30 let, ter Marjan Sehnabl za 
članice in člane nad 40 let. Dobre snežne razmere in primeren teren so 
omogočili vsem tekmovalcem enake pogoje. Posebnost letošnjega prven
stva je bila uporaba elektronske merilne naprave na daljši progi in pa 
istočasni potek tekmovanja na obeh progah. 

Točno ob napovedanem času so pričele ročne in elektronske Stope-
rice meriti čase posameznih tekmovalcev. Startna povelja so preko ra
dijskih in telefonskih zvez hitela od cilja do starta. Vse je potekalo z 
neverjetno naglico in natančnostjo. Športna sreča se je oprijemala neka
terih bolj, drugih manj. Vse do zadnjega tekmovalca so bila mesta ne
razdeljena. Vsakdo je imel svoje želje in cilje, nekdo, da le prevozi 
progo, drugi, da po času prehiti prijatelja-sodelavca, tretji, da ne pade 
več kot peikrat, boljši pa so računali na medalje, pokale in diplome. 
Piko na »i« je postavila stroga sodniška ekipa, ko je izračunala rezultate, 
upoštevajoč vse tiste, ki so hoteli prismučati do cilja po bližnjici — 
mimo vratie — in pa tiste, ki sploh niso prišli do cilja. 

Težko pričakovana razglasitev rezultatov je bila kot običajno pred 
hotelom šimnovec. Sekretar ObSS Kamnik Slavko Šuštar in predsednik 
komisije za šport in rekreacijo pri ObSS Kamnik Janez Scdušak sta 
najboljšim ekipam in posameznikom podelila pokale, diplome in kolaj
ne. S kratkim nagovorom sta se zahvalila za številčno udeležbo nastopa
jočih in organizatorju, ki je pod vodstvom vodje tekmovanja tovariša 
Zagorca svoje delo vestno opravil. 

In kdo so bili najboljši: 
Članice: 

1. Marička škrlep — Svilanit 39.9 
2. Nada Šuštar — SOb Kamnik 43,9 
3. Silva Sitar — Titan 41,0 

Ekipno: 

Člani nad 40 let: 

Ekipno: 

Člani 30—40 let: 

Ekipno: 

Člani do 30 let: 

Ekipno: 

1. ETA (Surikar, Jenko, Krivec) 2.30,0 
2. KIK (1'riniic, Maric, Globočnik) 2,38.3 
3. ABC KOČNA (Griljč, Sodnik Klemene) 2,11,3 

1. Ivo Uostan — Aiprem 39,0 
2. Marjan Novak — Svilanit 39,8 
3. Stane šnabl — Titan 40,(1 

1. TITAN (Šnabl, TrebuSuk, Urankar) 2,05,0 
2. SVILANIT (Novak, Grlljc, Pregt) 2,07.(1 

1. Marjan Sclmabl — PTT 21,71 
2. Marijan Stele — l"TOK 42,62 
3. Viktor Osolnik — TITAN 43,98 

1. TITAN (Osolnik, Brelih, Starovasnlk) 2,12,1?, 
2. ZARJA (l.eben, Golob, Gradišek) 2,30,5'! 
3. KIK (škar.ja, Torkar, Sadjak) 2,35,55 

1. Ivo Gnije — DONIT 37,55 
2. Bojan Šunkar — UTOK 38,70 
3. Brane Scdušak — UTOK 39,02 

1. UTOK (Šunkar, Sedušak. Komatar) 1.58.27 
2. DONIT (Griljc, Lanlšek, štirn) 2,02.1:: 
3. GRADITEL.1 (Berlec, Bedenk, Jeras) 2,01.2« 

S tem je bilo tekmovanje zaključeno in ponovno potrjeno, da je to 
prvenstvo množična manifestacija delovnih ljudi občine Kamnik, ki se vse 
Rsolj vključujejo v zimsko športno dejavnost. 

Marjan Sehnabl 

Sklep , da je potrebno še 
več sodelovanja s šolskimi 
društvi, je prav tako zelo po
memben, saj je košarka šport, 
k i je na pr ior i t e tn i l i s t i , ven
dar pa so še ŠŠD v občini, k i 
temu posvečajo premalo po
zornost i . Košarkarski k lub je 
nud i l i n je pr iprav l j en nud i t i 
s t rokovno pomoč p r i vadbi 
učencev, saj b i s i le s tem 
zagotovil i številčno in tudi 
kval i tetno bazo igralcev. 

V s i p r i so tn i na skupščini so 
s i b i l i edini , da je upravn i 
odbor k luba debro deloval, 
posebej pa sta b i l a pohvalje
na trenerja članske in mla
dinske ekipe, šerbel i n Oko rn , 
k i sta ves t renersk i honorar 
podar i la k l u b u za kr i t j e 
stroškov tekmovanja i n za 
ureditev igrišča. 

-jok- Gr in fe ld Tanja med vajo 

Republiško prvenstvo cicibanov 
12. marca 1977 je bi lo v 

K r a n j s k i gor i republiško 
prvenstvo cicibanov. Organi
zator tega tekmovanja je b i l 
letos SMUČARSKI K L U B 
K A M N I K , pokrovi te l j pa tek
st i lna tovarna S V I L A N I T 
K A M N I K . 

Omenjeno tekmovanje b i 
moralo b i t i že 12. februarja 
na V e l i k i p lan in i . N a žalost 
so tekmovanje preprečili iz
redno s labi vremenski pogo
j i . V mar cu pa snežna odeja 
na Ve l i k i p lan in i n i b i l a več 
dovolj debela, zato je orga
nizator tekmovanje prestavi l 
z domačega smučišča v K ran j 
sko goro. Tekmovanje je b i lo 
dobro organiz irano in je ne-
rr >teno potekalo, k l jub temu 
da je c i c ibanom tud i tokrat 
vreme ponagajalo. N a d 100 se 
j i h je pomer i lo v veleslalomu. 
Tekmovanje j i m bo ostalo v 
lepem spominu, saj je vsak 

izmed n j ih prejel komplet 
značk, nalepk i n prospektov 
našega mesta, Ve l ike planine 
in naših delovnih organizaci j . 
Zmagovalc i tekmovanja pa so 
dob i l i poleg d ip l om in medal j 
tud i praktične nagrade naših 
delovnih organizaci j . 

Tako so k uspelemu za
ključku tekmovanja vel iko 
pr ipomog l i nesebična pomoč, 
sodelovanje in razumevanje 
kamniških ustanov i n delov
n i h organizaci j , k i so s pro
pagandnim mater ia lom in 
praktičnimi nagradami pope
str i le zaključno slovesnost tek-
movanja, predvsem pa so 
razveselile naše najmlajše 
smučarje. Zato b i se S M U 
C A R S K I K L U B K A M N I K že
lel iskreno zahval i t i za pomoč 
pokrov i te l ju tekmovanja tek
st i ln i tovarni S V I L A N I T 
K A M N I K i n de lovn im orga
nizaci jam A L P R E M . . E T A , 

L J U B L J A N S K A B A N K A POD
RUŽNICA K A M N I K , M E S O 
K A M N I K , S V I T , T I T A N , 
V I A T O R in TURISTIČNEMU 
DRUŠTVU K A M N I K . 

S K K A M N I K 
A L P S K A S E K C I J A 

Z lastno 
domiselnostjo 

V začetku marca letos je 
b i lo v te lovadnici osnovne 
šole Toma Bre jca v K a m n i k u 
šolsko prvenstvo učenk iz te 
šole v akroba t ik i . Vaje, k i so 
j i h pokazale, so bile zelo pe
stre, predvsem pa domiselne. 
P red nekaj leti so namreč na 
tej šoli uvedl i nov način p r i 
prav na tekmovanja. Najprej 
organiz irajo razredno tekmo
vanje, in se zmagovalke teh 
tekmovanj udeležijo šolskega 
prvenstva. Zan imivo je pred
vsem to, da učenci oz i roma 
učenke med redn im poukom 
telesne vzgoje naštudirajo le 
tiste l ike, k i so obvezni, po
vezavo le-teh in izpil jenost 
vaje same pa morajo naštudi-
rat i sami . Zato so njihove va
je tud i bolj zanimive, ker so 
pač različne, dokaj domiselne 
in konec koncev tud i rezultat 
le njihovega dela i n domisel
nost i 

N a šolskem prvenstvu je 
med mlajšimi p i o n i r k a m i (5. 
in 6. razred) zmagala Ma jda 
Pogačnik, druga je b i la Alen
ka Jevšnik, tretja pa M i r j ana 
Vinšek. 

Rezultat tekmovanja starej
ših p ion i rk (7. in . 8. razred) pa 
je naslednj i : 

M e d starejšimi je b i l a naj-
bolja Tanja Gr i in fe ld , sledi
ta Irena šnabl i n E r n a Jeglič. 

Skupno do cilja 
že šest nedel jskih dopold 

nevov odmeva ropot težkih 
kladiv in krampov v k letnem 
prostoru gasilskega doma v 
Tuh in ju . T u namreč priprav
ljajo člani strelske družine 
Tone Ba loh — Vule Tuhin j — 
strelišče za zračno puško. 

Lansko leto ustanovljeni 
stre lski družini je GD Tuhin j 
odstopilo neizkoriščeni pro
stor v k le t i gasilskega doma. 
I zkopat i je treba okrog 50rn : l 

zemlje i n razbi t i 8m'-' beton

ske stene ter san i ra t i 27 m 
temeljev doma. Vendar delov
na vnema ne popušča. Do se
daj smo oprav i l i že preko 800 
delovnih ur . Zadal i so s i na-
iogo, da bo tristezno strelišče 
gotovo do 15. maja 1977. Ta
krat bo ob pros lav i O O Z K 
Tuhin j v počastitev 85-letnice 
rojstva tov. T i ta , 40-letnice 
njegovega pr ihoda na čelo 
K P J i n 40-letnice ustanovitve 
K P S , izročila strelišče svoje
m u namenu, 

I. H R I B A R 

SAH - SAH - SAH - SAH - ŠAH - ŠAH 

Komendčani tretji 
V januarju in začetku februarja je bila odigrana šahovska liga ljub

ljanskega področja, v kateri je tekmovalo 8 ekip, med njimi tudi Ko
menda. Tekmovanje, k! šteje za leto 1976. je bilo zaradi težav pri spre
minjanju tekmovalnega sistema odigrano šele letos. Prepričljivo j« 
zmagala mlada in perspektivna ekipa iz Stožic. Vse ekipe je visoko pre
magala in zbrala 55 točk. Sledijo: Krim 46,5, Komenda 41,5, Mengeš 39, 
Radomlje. 29,5, Karel Jeraj 28, Ljubljanska banka 22 in gimnazija Šentvid 
18 točk. 

Uspeh Komende je malo nepričakovan, saj so njeni šahisti v večini 
tretjekategorniki (le Trebušak II.), prva ekipa pa ima celo dva mojstr
ska kandidata in večino prvokategornikov. Poleg tega je doživela samo 
poraz s Stožlcami, vse druge ekipe, tudi drugoplasirani Krim pa je 
premagala. 

Rezultati dvobojev so: 
Komenda : Sto/.ice 3 ,5 : 6,5 

Krim 6 : 4 
Mengeš 6 : 4 
Radomlje 6,5 : 3,5 
Karel Jeraj 5,5 : 4,5 
Ljubljanska banka 7 : 3 
gimnazija Šentvid 7 : 3 

Najboljši rezultat med posameznik! sta dosegli članici. Mladinka 
Marija Jagodic je zbrala 6 točk od 7 možnih, pionirka Vilma Lap pa 5 
od 7 (nožnih. 

Na dveh mladinskih deskah so igrali štirje šahisti. Maren je dvoboj 
igral celo na članski deski in zmagal, na mladinski deski pa je -zmagal 
v dveh partijah od treh. Poglajen je zbral 3,5 od 5, Drešar 3 od 4. Naj
mlajši udeleženec je bil prav gotovo trinajstletni Marjan znidar, ki si 
Je na mladinski deski priboril dva remija iz dveh partij. 

Na šestih članskih deskah je igralo kar devet šahistov. Vsak od njih 
Je odigral vsaj tri partije in le Trebušak na prvi deski vseh sedem. 

Rezultati posameznikov: Trebušak 4 od 7, Occpek 1,5 od 1, Križelj 3 
od 5, Zidarič 3 od 4, Kern 2,5 od 6, Juhant 2 od 5. Vidic 1 od 4, žnidar 
»t. 1,5 od 3, Plevel 1,5 od 3, Maren 1 od I. 

Komenda — Na februarskem občinskem nagradnem brzotumirjii je 
sodelovalo 21 šahistov. Z veliko prednostjo je zmagal Karnar, ki je zbral 
17,5 točk. 2. Bračič (Sol.) 15, 3.-4. Križelj (Kom.) Bavčar 14,5, 5. De
želak (Kranj) 11, 6.—7. Maren (Kom.), Troha (Krim) 13. 8. Ocepek 
(Kom.), itd. 

Srečo Lah 

V - S 

m P L A N I N S K I K O T I Č E K 
I Z L E T I P D K A M N I K V 
L E T U 1977 

P lan insko društvo K a m n i k 
bo s svo j imi odseki v letu 
1977 organiz ira lo vrsto zani
m i v ih izletov i n sicer: 10, ap
r i l a na K o m n o , 24. apr i la na 
Gol ico , 8. ma,i'a v Trento , 
12. jun i ja na Bleščečo plani
no, 25. -26. jun i ja na Gr into-
vec (akci ja »očistimo Grinto-
vec« ) , 9.—10. ju l i ja na Brano 
in Planjavo, 7. avgusta na 
Cemšeniško p lan ino , 27. do 
28. avgusta na Tr ig lav , 4. sep
tembra bo p ikn ik , 18. septem
bra na Učko in 22. -23. oktob
ra t rad ic iona ln i pohod po po
teh I I . grupe odredov. Izlete 
bodo vod i l i izkušeni p lan inc i . 
Vse informaci je o iz le t ih do
bite v društveni p i sa rn i med 
uradn im i u r a m i . V p r i m e r u 
nezadostnega števila udeležen
cev, s i organizator pridržuje 
prav ico , da izlet odpove a l i 
pa ga preloži na poznejši ter

m i n . P r i iz let ih, k jer je šte
vi lo udeležencev omejeno, se 
bo upošteval v rs tn i red pr i 
jav l jenih. Za vsak izlet pose
bej bo še posebno obvesti lo 
v društveni oglasni omar i c i . 

P L A N I N S K A ŠOLA 
Poleg alpinistične šole, k i 

že redno poteka, bomo orga
n i z i ra l i tud i p lan insko šolo. 
T a je namenjena predvsem 
mlajšim p lanincem in se bo 
začela v pros to r ih planinske
ga društva v ponedeljek, 
4. apr i l a , bb 18. u f i i P rogram 
bo obsegal teme - področja 
zgodovine planinstva, spozna
vanja gorstev, G R S , G S , prve 
pomoči, hoje i n gibanja v gor
skem svetu, vremenoslovja, 
nevarnosti v gorah, opreme 
i td . Predavanja bodo sprem
l jana z ba rvn im i d iapoz i t iv i . 
V okv i ru šole bodo tud i ture, 
k jer bomo praktično pokaza l i 
gibanje i n življenje v gor

skem svetu. Tore j , kdor hoče 
kaj več izvedeti o gorah in po 
n j ih tud i varno hod i t i , naj le 
pr ide v šolo. 

T E K M O V A N J E ZA 
ŠTUPARJEV M E M O R I A L 

K a k o r vsako leto tako bo
mo tud i letos organiz i ra l i že 
tradic ionalno smučarsko tek
movanje na Kamniškem sedlu 
v spomin Alberta štuparja. 
znanega kamniškega alpinista 
i n gorskega reševalca, k i se 
je ponesrečil leta 1956 v Bra 
n i . Tekmovanje bo predvido
m a 17. apr i l a . Udeležijo se ga 
lahko vsi člani p lan insk ih 
društev, k i so plačali člana 
r ino . Za člane AO pa to tek
movanje šteje tud i za sloven
sko alpinistično smučarsko 
prvenstvo. 

P L A N I N S K I S E R V I S 
Obveščamo vse l jubitel je 

gora, da lahko dobe vsak če
trtek ob 19"» v pros to r ih P D 
K a m n i k pomoč in nasvete za 
i zb i ro i n uporabo pr imerne 
p laninske opreme, nasvete gle
de tur , razmer i t d . Te nasve
te i n pomoč bodo dajal i znani 
h imala jo i , gorsk i vodn ik i , al

pinistični inštruktorji in iz
kušeni gorsk i reševalci. Zara
d i vse večjega ob iska gora in 
vedno večjega števila gorsk ih 
nesreč menimo, da je takšna 
pomoč potrebna in dobrodo
šla, ker se ve l iko l jud i poda
j a v gore brez pr imerne opre
me in izkušenj. 

ČLANARINA P D 
V letošnjem letu je člana

r ina v P D za odrasle člane 
50 d in , za mladince, študente, 
vajence 15 d in i n za otroke 
do 15 leta 5 d in . Mark i c e so 
že prišle i n vsak lahko po-' 
ravna članarino v društveni 
p isarn i , k i je odprta vsak po
nedeljek in petek od 9h—12*1 

i n vsako sredo od 14h—17h-

SMUČARSKO P R V E N S T V O 
P D , T R O B O J AO D O M 2 A L E 
— K A M N I K — MENGEŠ 

V ponedeljek, 7. marca je 
bi lo na V e l i k i p l an in i smu
čarsko prvenstvo P D , obenem 
pa še troboj med alpinistični
m i odseki iz Domžal, K a m n i k a 
in Mengša, V okv i ru društva 
je zmagala ekipa G R S , v ok
v i ru A O pa Domžale. Najbol j
ši posameznik pa je b i l Vo l -
ka f Janez iz ekipe G R S . 
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